

လောကကို ရှုကျင့်သူ

ရေပြင်ကို ရှုမြင်ရသကဲ့သို့လည်းကောင်း၊ တံလျှပ်ကို ရှုမြင်ရသကဲ့သို့ လည်းကောင်း၊ ဤအတူ(ခန္ဓာငါးပါး ဟူသော) လောကကို ရှုကျင့်သူကို သေမင်းသည် မမြင်နိုင်။ ဤသို့ ရှုသောသူသည် သေခြင်းကင်းရာ နိဗ္ဗာန်ကို မျက်မှောက်ပြုကြကုန်၏။ ထိုသူတို့အား နောက်တစ်ကြိမ် ပဋိသန္ဓေနေ့၍ သေရခြင်းသည် မရှိ တော့ပြီ။

လောကဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၇၀)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅)ရပ်

- ၁။ ပြည်သူတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝလုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်မည်။
- ၂။ တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးအတွက် ပြည်သူ့လူထုဗဟိုပြု ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစနစ်များနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ တက္ကသိုလ်များဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲသို့ တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေး ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန(က)အသင်းက ခြောက်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရဗိုလ်စွဲပြီး တံခွန်စိုက်ဆုဖလားကြီးကို ဆွတ်ခူးရရှိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄ တက္ကသိုလ် လက်ရွေးစင်မှသည် မြန်မာ့လက်ရွေးစင်ဆီသို့ ဟူသော ဦးတည်ချက်ဖြင့် ကျင်းပလျက်ရှိသည့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ တက္ကသိုလ်များ ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ၏ နောက်ဆုံးဗိုလ်လုပွဲကို ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်း၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ဂုဏ်ပြုဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေး ယနေ့ကျင်းပသည့် ဗိုလ်လုပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံတက္ကသိုလ်များ ဘောလုံးပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသည့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန(က)အသင်းကို တံခွန်စိုက်ဆုဖလား ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



ယနေ့ ဖတ်စရာ



ဖြစ်ရပ်မှန် ကမ္ဘာ့မြင်ကွင်းကြားက ရယူအပ်ရာ သင်ခန်းစာများ
ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၆



ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၌ တီဘီရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားမည်
စာမျက်နှာ » ၁၃

မြန်မာ့

ကျား၊ မ တန်းတူရင်ပေါင်တန်း၍ စွမ်းဆောင်ရည်များမြှင့်တင်

၂၀၂၃ ခုနှစ် မြန်မာအမျိုးသမီးများနေ့တွင် ထူးချွန်ထက်မြက်သည့် မြန်မာ အမျိုးသမီးများအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ပေးခဲ့ခြင်းကို တစ်မျိုးသားလုံးအနေဖြင့် ဂုဏ်ယူ ဝမ်းမြောက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ တစ်ဖက်တစ်ဖက် မြန်မာနိုင်ငံရဲ့တပ်ဖွဲ့မှ ထူးချွန် အမျိုးသမီးများ၊ အားကစားကဏ္ဍ ထူးချွန်အမျိုးသမီးများ၊ ပညာရေးကဏ္ဍမှ ထူးချွန် အမျိုးသမီးများ စသည်နယ်ပယ်ကဏ္ဍအသီးသီးမှ ထူးချွန်အမျိုးသမီးများအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ခဲ့သည်မှာ ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ဖြစ်သည်။

“မြန်မာနိုင်ငံ လူဦးရေရဲ့ ထက်ဝက်ကျော်ကို ကိုယ်စားပြုတဲ့ အမျိုးသမီးများဟာ ဒီမိုကရေစီနဲ့ ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံတဲ့ ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးမှာ အရေးပါတဲ့ အင်အားစုတစ်ရပ်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံအတွက် အလွန်အဖိုးတန်တဲ့ လူသား အရင်းအမြစ်တွေဖြစ်ကြပါတယ်။ မြန်မာအမျိုးသမီးများဟာ လောကကို တစ်ဖက် တစ်လမ်းက တာဝန်ယူသူများ၊ လူငယ်လူရွယ်များရဲ့ အနာဂတ်ကို လှပအောင်ဖန်တီး သူ ဥယျာဉ်များဖြစ်ကြပါတယ်။ တစ်နည်းအားဖြင့် အနာဂတ်နိုင်ငံတော်အတွက် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်တွေကို ပံ့ပိုးထောက်ပံ့ပေးကြတဲ့ ဗိသုကာပညာရှင်များ ဖြစ်ကြပါတယ်”ဟု နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ် မြန်မာအမျိုးသမီးများနေ့ အခမ်း အနားသို့ပေးပို့သည့် မိန့်ခွန်း၌ဖော်ပြထားသည်။

၂၀၁၉ ခုနှစ် ကြားဖြတ်လူဦးရေသန်းခေါင်စာရင်းအရ အသက် (၁၅) နှစ်နှင့် အထက် အမျိုးသမီးစာတတ်မြောက်မှုနှုန်းသည် အမျိုးသားစာတတ်မြောက်မှုနှုန်း ထက် မြောက်ရာခိုင်နှုန်းလျော့နည်းပြီး အသက်(၁၅)နှစ်နှင့်အထက် လူဦးရေ၏ လုပ်သားအင်အားပါဝင်မှုနှုန်းတွင်လည်း အမျိုးသမီးလုပ်သားပါဝင်မှုနှုန်းသည် အမျိုးသားလုပ်သားပါဝင်မှုနှုန်းထက် အနည်းငယ်လျော့နည်းနေသည်။ အဆိုပါ အချက်အလက်များအရ အမျိုးသမီးများ အထူးသဖြင့် အမျိုးသမီးငယ်များ၏ လူမှုစီးပွားဘဝအခြေအနေမြင့်မားရေးအတွက် ပညာသင်ကြားတတ်မြောက်ရေးကို မြှင့်တင်ပေးဖို့လိုအပ်ပြီး အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ တိုးတက်ကောင်းမွန်ရေး အတွက် အလုပ်လုပ်နိုင်သည့်အရွယ် အမျိုးသမီးများ၏ စွမ်းရည်များကို မြှင့်တင်ပေး ရန်လိုအပ်သည်။

ကမ္ဘာပေါ်ရှိ အချို့နိုင်ငံများ၌ အမျိုးသမီးများအပေါ် ခွဲခြားဆက်ဆံမှုများ၊ နှိမ့်ချဘေးဖယ်ထားမှုများရှိနေသည်။ အမျိုးသမီးများအား နည်းမျိုးစုံဖြင့် ခွဲခြားမှု ပပျောက်ရေးကို ကုလသမဂ္ဂကွန်ဗင်းရှင်းတွင် ပြဋ္ဌာန်းထားသည်။ အဆိုပါ ကွန်ဗင်းရှင်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ၁၉၉၇ ခုနှစ်တွင် အတည်ပြု လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အမျိုးသမီးများအား ကျား၊ မ တန်းတူမခွဲခြားဘဲ မည်သည့်ကဏ္ဍတွင်မဆို ပါဝင်ခွင့်ပေးထားသည်။ နိုင်ငံနှင့်လူမျိုး အကျိုးစီးပွားကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနယ်ပယ်အသီးသီး တွင် မြန်မာအမျိုးသမီးများသည် အမျိုးသားများနှင့်တန်းတူရင်ပေါင်တန်းပြီး လွတ်လပ်စွာ ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေကြသည်။

နိုင်ငံနှင့်လူမျိုး အကျိုးစီးပွား ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးနယ်ပယ်တွင် အမျိုးသမီးများပါဝင်မှုနှုန်းမှာ ယခင်ခေတ်ကာလများကထက် မြင့်မားလာသည်ကို တွေ့ရသည်။ နိုင်ငံတည်ဆောက်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနယ်ပယ်တွင် အမျိုးသမီး များသည် ဦးဆောင်မှုအခန်းကဏ္ဍများတွင်ပါ ပါဝင်လာနိုင်ကြသည်ကို တွေ့ရသည်။ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့၏ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ကိန်းဂဏန်းများအရ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးဌာနများတွင် အမျိုးသမီးများ ဦးဆောင်ပါဝင်မှု မြင့်မားလာသည်ကိုတွေ့ရ သည်။ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်အဆင့်၌ ၂၆ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်း၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ်အဆင့်တွင် ၄၃ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်း၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးအဆင့်၌ ၅၂ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်း၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးအဆင့်တွင် ၅၆ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်း၊ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးအဆင့်တွင် ၅၇ ရာခိုင်နှုန်းပါဝင်ပြီး အရာရှိနှင့် အခြားအဆင့်များတွင် အမျိုးသားများထက် ပိုမိုပါဝင်လာသည်ကို တွေ့ရသည်။

အလားတူ အများပြည်သူဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍများတွင်လည်း အမျိုးသမီးများ ပိုမိုပါဝင်လာကြပြီး ဆရာဝန်၊ သူနာပြု၊ သင်ကြားရေးဆိုင်ရာဆရာများတွင် အမျိုးသမီးများမှာ အများစုဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ပြည်သူ့ရေးရာစီမံခန့်ခွဲရေးကဏ္ဍ၊ ပညာရေးကဏ္ဍ၊ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍတို့တွင် မြန်မာအမျိုးသမီးများသည် ကျား၊ မ တန်းတူမခွဲခြားဘဲ စွမ်းဆောင်ရည်မြင့်မားစွာ ပါဝင်နေကြသည်ကိုတွေ့ရမည် ဖြစ်သည်။ မျက်မှောက်ကာလတွင် နည်းပညာဆိုင်ရာ အကျိုးကျေးဇူးများကို ရရှိနေပြီး စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးမှုပန်းတိုင်ဆီသို့ ကျား၊ မ တန်းတူညီမျှစွာ လျှောက်လှမ်းနိုင်ရေးအတွက် တီထွင်ဆန်းသစ်မှု၊ နည်းပညာနှင့် ဒစ်ဂျစ်တယ် အသိပညာမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး၊ နည်းပညာလက်လှမ်းမီရေး၊ လေ့ကျင့်သင်ကြား ပေးမှုများတွင် ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေးဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ မြန်မာအမျိုးသမီးများသည် အမျိုးသားများနှင့်တန်းတူ နိုင်ငံ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် တက်ညီလက်ညီ မြှင့်မားတိုးတက်စွာဆောင်ရွက် နိုင်ရန်အတွက် မြန်မာအမျိုးသမီးများ၏အခွင့်အရေး၊ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးနှင့် စွမ်းဆောင်ရည်များကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ပေးကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ။

မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်း

ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးများ အတည်ပြုခန့်ထားခြင်း

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် အောက်ဖော်ပြပါ ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးများကို အစမ်းခန့်ကာလ (၁)နှစ်ပြည့်မြောက်သည့်နေ့မှစ၍ အတည်ပြုခန့်ထားလိုက်သည်-

အမည်	ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး
(၁) ဦးမြင့်ဆွေ	ရာထူး၊ ဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဥက္ကဋ္ဌရုံးအဖွဲ့ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့
(၂) ဦးဇော်မင်းထွန်း	ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်ရုံး

တောင်ငူမြို့၌ ခရိုင်အဆင့် ဓမ္မစကြာနှင့် အနတ္တလက္ခဏသုတ်ရွတ်ဆိုပြိုင်ပွဲ ကျင်းပ

တောင်ငူ ဇူလိုင် ၄ ခရိုင်အဆင့် ဓမ္မစကြာနှင့် အနတ္တ လက္ခဏသုတ် ရွတ်ဆိုပြိုင်ပွဲကို ပဲခူးတိုင်း ဒေသကြီး တောင်ငူမြို့နယ် အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန နတ်သျှင်နောင် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ယနေ့နံနက် ၇ နာရီခွဲကျ ကျင်းပသည်။ ဦးစွာ ပြိုင်ပွဲကို ဗုဒ္ဓသာသနံစိရံတိဋ္ဌတု သုံးကြိမ်ရွတ်ဆိုဖွင့်လှစ်၍ တောင်ငူခရိုင် မိသားစု စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်နန်းဇာခြည်ဦးက ပြိုင်ပွဲကျင်းပခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များ ကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်း ငါးသင်းက ယှဉ်ပြိုင်ကြသည်။ အဆိုပါ ဓမ္မစကြာနှင့် အနတ္တလက္ခဏ



သုတ် ရွတ်ဆိုပြိုင်ပွဲတွင် ဓမ္မာရုံသီလရှင် ဒိုင်အဖြစ် ဆောင်ရွက်ပြီး ပထမဆုရရှိ စာသင်တိုက်မှ စာချဆရာလေး နှစ်ပါးနှင့် သည့် ရေတာရှည်မြို့နယ်အသင်းအား ခရိုင်မိသားစု စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေး ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်နန်းဇာခြည်ဦးတို့က ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

TBBCG ငွေစုငွေချေးသမဝါယမအသင်းလီမိတက်၏ ၂၀၂၂ - ၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ် အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာအစည်းအဝေး ကျင်းပ

မန္တလေး ဇူလိုင် ၄ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး TBBCG ငွေစုငွေချေးသမဝါယမ အသင်းလီမိတက်၏ ၂၀၂၂ - ၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ် အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာ အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီကျ တီဘီရောဂါအထူးကု ဆေးရုံကြီး (မန္တလေး) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် သဘာပတိ ဒေါက်တာထက်နုဝေနှင့် ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် သမဝါယမဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်နီလာလွင်တို့က အမှာစကားများပြောကြားသည်။ ယင်းအသင်း တွင် အသင်းသား အသင်းသူ ၇၀ ရှိပြီး အသင်းသားများအား ထောက်ပံ့ငွေကျပ် ၇၃၅၀၀ ချီးမြှင့်ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် ၄-၇-၂၀၂၃

ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI	၈,၀၀၀	၈,၀၀၀	၆၃၀	၅,၀၄၀,၀၀၀
MTSH	၂,၈၅၀	၂,၈၅၀	၈,၀၈၅	၂၂,၈၇၃,၀၀၀
MCB	၇,၂၀၀	၇,၂၀၀	၉၃	၆၆၉,၆၀၀
FPB	၁,၅၀၀	၁,၅၀၀	၅,၉၅၅	၈,၉၃၂,၅၀၀
TMH	၂,၃၅၀	၂,၃၅၀	၀	၀
EFR	၂,၄၅၀	၂,၄၅၀	၀	၀
AMATA	၄,၈၀၀	၅,၀၀၀	၂၃၁	၁,၁၀၉,၅၀၀
MAEX	၁,၈၅၀	၁,၈၀၀	၇၅,၂၂၇	၁၃၈,၂၁၅,၂၀၀

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

မြန်မာ့

စာတည်းမှူးချုပ်	- ဦးစိုးစိုးနိုင်	အကြီးတန်း	- ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ည၊
စာတည်းမှူး	- ဦးဝင်းနိုင်	သတင်းထောက်များ	- ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊
စာတည်းများ	- ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊	အငယ်တန်း	- ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊
ဘာသာပြန်	- ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး	သတင်းထောက်များ	- ဦးသန်းတင်အောင်
စာတည်းများ	- ဦးနိုင်လင်းကြည်၊ ဦးအောင်ကျော်ကျော်၊ ဦးစိုးသူရ	သုတေသန	- ဒေါ်ဇော်မာဝင့်
		စာပြင်	- ဒေါ်မြသီတာနှင့်အဖွဲ့
		စာမျက်နှာပွဲစည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	- ဒေါ်မျိုးမျိုးဝင်းနှင့်အဖွဲ့
		အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း	- ဦးစည်သူလွင်နှင့်အဖွဲ့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ တက္ကသိုလ်များဘောလုံးပြိုင်ပွဲ နောက်ဆုံးဗိုလ်လုပွဲကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

★ ရှေ့ဖိုးမှ

အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေး ကော်မတီဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းများမှအုပ်ချုပ်သူနှင့် နည်းပြများ၊ အားကစားသမားများ၊ တက္ကသိုလ်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ဆရာ ဆရာမများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများမှ ဝန်ထမ်းမိသားစုများနှင့် ဝါသနာရှင် ပြည်သူများ တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

၂၀၂၃ ခုနှစ် ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံတက္ကသိုလ်များ ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ၏ နောက်ဆုံးဗိုလ်လုပွဲအဖြစ် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန(က)အသင်းနှင့် သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန(က)အသင်းက ခြောက်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရဗိုလ်စွဲသွားပြီး တံခွန်စိုက်ဆုဖလားကြီးကို ဆွတ်ခူးရရှိသွားသည်။

ပြိုင်ပွဲအပြီးတွင် ဆုပေးပွဲအခမ်းအနားကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဒေါက်တာကျော်ထွန်းက အကောင်းဆုံးဂိုးသမားဆုရရှိသည့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန(က)အသင်းမှ ဂိုးသမား စောကျော်ခန့်ကိုလည်းကောင်း၊ ကောင်စီဝင် ဒေါက်တာအောင်ကျော်မင်းက အကောင်းဆုံးနောက်တန်းကစားသမားဆုရရှိသည့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနအသင်းမှ ခွန်ဝင်းကျော်ကိုလည်းကောင်း၊ ကောင်စီဝင် ဒေါက်တာမူထန်က အကောင်းဆုံးအလယ်တန်းကစားသမားဆုရရှိသည့် သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ဝန်ကြီးဌာနအသင်းမှ ထက်မြတ်မင်းကိုလည်းကောင်း၊ ကောင်စီဝင် ဦးမောင်ကိုက အကောင်းဆုံးရှေ့တန်းကစားသမားဆုရရှိသည့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနအသင်းမှ ကိုကိုလင်းကိုလည်းကောင်း၊ ကောင်စီဝင် မန်းငြိမ်းမောင်က ဂိုးသွင်းအများဆုံးကစားသမားဆုရရှိသည့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန(က)အသင်းမှ ဇော်ဇော်ထိုက်ကိုလည်းကောင်း၊ ကောင်စီဝင် ပိုးရယ်အောင်သိန်းက ပွဲစဉ်တစ်လျှောက် အကောင်းဆုံးကစားသမားဆုရရှိသည့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန(က)အသင်းမှ သန်းမြတ်စိုးကိုလည်းကောင်း တစ်ဦးချင်း



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦး ပထမဆုရရှိသည့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန(က)အသင်းကို တစ်ဦးချင်း ဆုတံဆိပ်များ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့် တတိယဆုရရှိသည့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနအသင်းကို ဂုဏ်ပြုဆုငွေ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

အကောင်းဆုံးဆုတံဆိပ်နှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ ကောင်စီဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့်က တတိယဆုရရှိသည့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနအသင်းကိုလည်းကောင်း၊ ကောင်စီဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်းက ဒုတိယဆုရရှိသည့် သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းကိုလည်းကောင်း၊ ကောင်စီဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးက ပထမဆုရရှိသည့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန(က)အသင်းကိုလည်းကောင်း တစ်ဦးချင်း ဆုတံဆိပ်နှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ

ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်းက ပထမဆုရရှိသည့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန(က)အသင်းကို တံခွန်စိုက်ဆုဖလားနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ ကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ဆုချီးမြှင့်ပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ပြိုင်ပွဲဝင် အားကစားသမားများကို ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်သည်။

၂၀၂၃ ခုနှစ် ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ တက္ကသိုလ်များဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို ပြိုင်ပွဲအသင်း ၁၁ သင်းတို့ဖြင့် အုပ်စုသုံးစုခွဲကာ ဇွန် ၂၂ ရက်မှ ယနေ့အထိကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ပိုးရယ်အောင်သိန်း ပွဲစဉ်တစ်လျှောက် အကောင်းဆုံးကစားသမားဆုရရှိသည့် သန်းမြတ်စိုးကို အကောင်းဆုံးဆုတံဆိပ်နှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဒေါက်တာအောင်ကျော်မင်း အကောင်းဆုံးနောက်တန်းကစားသမားဆုရရှိသည့် ခွန်ဝင်းကျော်ကို အကောင်းဆုံးဆုတံဆိပ်နှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဒေါက်တာမူထန် အကောင်းဆုံးအလယ်တန်းကစားသမားဆုရရှိသည့် ထက်မြတ်မင်းကို အကောင်းဆုံးဆုတံဆိပ်နှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

အမှတ်(၁၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းစာကြည့်တိုက်အတွက် စာအုပ်စာစောင်များ ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄
ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာနက အမှတ်(၁၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း စာကြည့်တိုက်အတွက် စာအုပ်စာစောင်များ ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော် ဥက္ကဋ္ဌ သီရိမြို့နယ် အမှတ်(၁၂) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းရှိ ပညာရတနာခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းနှင့် ဇနီး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးဦးရဲတင့်၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသမီးများနှင့် ကလေးသူငယ်များ ဘဝမြှင့်တင်ရေးအသင်းမှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခရိုင်နှင့်မြို့နယ်ပညာရေးမှူးများ၊ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ “ပန်းတိုင်းပွင့်၍ မွေးပါစေ” မှတ်တမ်းဗီဒီယိုနှင့် “မိခင်မိဘတို့၏ စုပေါင်းမှုအင်အား

ရလဒ်” မှတ်တမ်းဗီဒီယိုကို ပြသသည်။ ထို့နောက်ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက မိမိတို့အနေဖြင့် အထက်(၁၂) ကျောင်းစာကြည့်တိုက်အတွက် တတ်နိုင်သည့်အင်အားဖြင့် ပထမအကြိမ် လာရောက်လှူဒါန်းခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လူငယ်များသည် အနာဂတ်တွင် နိုင်ငံတော်အဖွဲ့အစည်းများကို ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ရမည့် သူများ ဖြစ်သည့်အတွက် ကျောင်းပညာရပ်များကို ကြိုးစားသင်ယူခြင်း၊ သူတို့ရသ စာအုပ်စာစောင်များကို ဖတ်ရှုလေ့လာခြင်းတို့ဖြင့် မိမိတို့ဘဝကိုမြှင့်တင် သွားကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စာအုပ်စာပေများက လူငယ်များ၏ ဘဝကို မြှင့်တင်ပေးပြီး အသိပညာဗဟုသုတများ ရရှိစေမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်ကလည်း လူငယ်ကဏ္ဍကို အလေးထား မြှင့်တင်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ထိုသို့အလေးထား ဆောင်ရွက်သည်နှင့်အညီ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အနေဖြင့်လည်း မိမိဝန်းကျင်၊ မိမိဒေသ၊ မိမိတိုင်းပြည်က အားကိုး၊ အားထားပြုရ



သည့် လူချွန်လူကောင်း၊ သားကောင်းရတနာများ ဖြစ်အောင် ကြိုးစားသွားကြစေလိုကြောင်း၊ ယနေ့ လှူဒါန်းသည့် စာအုပ်များတွင် ကျောင်းသား လူငယ်များအတွက် အကျိုးရှိမည့် စာအုပ်များကို ရွေးချယ်လှူဒါန်းပေးထားပါကြောင်း၊ စာအုပ်စာပေ လူမိတ်ဆွေဆိုသည့် စကားအတိုင်း မိမိတို့ဘဝအတွက် အထောက်အကူပြုပြီး အကျိုးရှိစေမည့် သက်ဆိုင်ရာ စာအုပ်များကို

လေ့လာဖတ်ရှုကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အမှတ်(၁၂) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း စာကြည့်တိုက်အတွက် စာအုပ်စာစောင်များနှင့် စာအုပ်စီရိတ်တို့ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဦးသန်းဆွေနှင့် ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်ချိုချိုတို့က လက်ခံရယူကြသည်။ ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံ

အမျိုးသမီးများနှင့် ကလေးသူငယ်များ ဘဝမြှင့်တင်ရေးအသင်းမှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သူဇာဝေက စာကြည့်တိုက်သို့ စာအုပ်စာစောင်များ လှူဒါန်းမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးက ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် အမှတ်(၁၂) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက

“ဇာတိမာန်” သီချင်းဖြင့် သီဆို ဖျော်ဖြေကြသည်။ ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်ဇနီး၊ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသမီးများနှင့် ကလေးသူငယ်များ ဘဝမြှင့်တင်ရေးအသင်းမှ တာဝန်ရှိသူများသည် အမှတ်(၁၂) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း ဥက္ကဋ္ဌအလင်းတန်း စာကြည့်တိုက်အတွင်းကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စာအုပ်စာစောင်များ ဖတ်ရှုလေ့လာနေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ ယနေ့တွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း မိသားစုက စာကြည့်တိုက်အတွက် ငွေကျပ် ၁၀ သိန်းတန်ဖိုးရှိ ကျွန်းဗီရိနစ်လုံး၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက ငွေကျပ် ခြောက်သိန်း ငါးသောင်း တန်ဖိုးရှိ စာအုပ် ၁၅၀၊ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာနက ငွေကျပ် ငါးသိန်းတစ်သောင်းကျော် တန်ဖိုးရှိ စာအုပ် ၃၇၀ စုစုပေါင်း ၂၁ သိန်း ခြောက်သောင်းကျော်ကို ဥက္ကဋ္ဌအလင်းတန်း စာကြည့်တိုက်အတွက် ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဝန်ထမ်းမိသားစုများ၏ ထူးချွန်ကျောင်းသားများအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်၊ ပညာသင်ထောက်ပံ့ကြေးနှင့် စာရေးကိရိယာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄
တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ပညာသင်နှစ် ထူးချွန်ကျောင်းသား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ခြင်းနှင့် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်အတွက် ပညာသင်ထောက်ပံ့ကြေးနှင့် စာရေးကိရိယာများပေးအပ်ခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက အဆိုပါ ဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး Jeng Phang နော်တောင်က ခေတ်မီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီ နိုင်ငံတော် တည်ဆောက်ရာတွင် အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ၊ ပင်ကိုအရည်အသွေး၊ စွမ်းရည်များနှင့် ပြည့်စုံသည့် လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်များ မွေးထုတ်ပေးနိုင်သည့် ဘက်စုံပညာရေးကဏ္ဍကို မြှင့်တင်နိုင်ရန် ဦးတည်ကြိုးပမ်းလျက်ရှိရာ ကျောင်းသားကျောင်းသူများအနေဖြင့် ပညာရေးကို အစွမ်းကုန်ကြိုးစား ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတော် တည်ဆောက်ရေးတွင် တစ်တပ်တစ်အား ပါဝင်ကြစေလိုကြောင်း၊



မျိုးဆက်သစ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အနေဖြင့် တိုးတက် ပြောင်းလဲနေသည့် အတတ်ပညာ၊ နည်းပညာသစ်များနှင့် ရင်ပေါင်တန်းနိုင်ရန် အစဉ်ကြိုးစားပြီး အမှားအမှန်ကို ဝေဖန်ပိုင်းခြား သုံးသပ်နိုင်သော တိုင်းပြည်ကို အကျိုးပြုမည့် သားကောင်းရတနာသမီးကောင်း ရတနာများဖြစ်စေရေး ကြိုးစားအားထုတ် ကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီး

ဦးဇော်အေးမောင်က မိမိတို့ သင်ကြားတတ်မြောက်ထားသည့် ပညာပေါ်တွင် သတိ၊ သမာဓိ၊ သီလ၊ သဒ္ဓါ၊ ဝီရိယများထား၍ နိုင်ငံတော်ကို အကျိုးပြုသည့် နိုင်ငံသားကောင်း သမီးကောင်းများဖြစ်အောင် လေ့လာကြိုးစားကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲတွင် လေးဘာသာဂုဏ်ထူးရရှိသော ထူးချွန်ကျောင်းသားများကို

ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံးမှ ဝန်ထမ်းများ၏ သားသမီး အခြေခံပညာကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို လည်းကောင်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များက ဦးစီးဌာနများမှ ဝန်ထမ်းများ၏ သားသမီး အခြေခံပညာကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို လည်းကောင်း ပညာသင်ထောက်ပံ့ကြေးနှင့် စာရေးကိရိယာများ ပေးအပ်ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။

သတင်းစဉ်

နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်သော စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ချေးငွေပေးအပ်

မိတ္ထီလာ ဇူလိုင် ၄
မိတ္ထီလာမြို့၌ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်သော စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများအတွက် စာချုပ်ချုပ်ပွဲနှင့် ချေးငွေပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနခန်းမတွင် ကျင်းပသည်။

ထုတ်ချေးပေးအပ်
အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်အောင်လေးက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး မြို့နယ်စိုက်ပျိုးဦးစီးမှူး ဦးသက်နိုင်အေးက ချေးငွေများ ထုတ်ချေးပေးခြင်းအကြောင်းအရင်းကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ မြို့နယ်အဆင့် ကျေးရွာစီမံကိန်းကြိုပုံမှန်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်အောင်လေးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍအတွက် ချေးငွေကျပ်သန်း ၁၂၀ ကို ကျေးရွာအုပ်စုစု အုပ်စုစု တောင်သူ ၂၈၇ ဦးအစုအဖွဲ့ ၃၅ ဖွဲ့ထံသို့လည်းကောင်း၊ မွေးမြူရေးကဏ္ဍအတွက် ချေးငွေကျပ် သန်း ၂၀၀ ကို ယူနစ် ၂၀ အတွက် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းရှင် ခုနစ်ဦးထံသို့လည်းကောင်း ထုတ်ချေးပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ချမ်းသာ(မိတ္ထီလာ)



ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီး၏ (၅၈၁) ကြိမ်မြောက် ထုတ်အနုမောဒနာဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ်ပွဲနှင့် လှူဒါန်းမှုအစုစုတို့အတွက် ရေစက်ချအလှူတော်မင်္ဂလာ အခမ်းအနားကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၄

ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီးသို့ စေတနာသဒ္ဓါ တရားထက်သန်စွာ လှူဒါန်းထားကြသော ငွေကျပ် တစ်သိန်းနှင့်အထက် အလှူရှင်များအား ဘဏ္ဍာတော် ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့က (၅၈၁) ကြိမ်မြောက် ထုတ်အနု မောဒနာ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်ပွဲနှင့်လှူဒါန်း မှုအစုစုတို့အတွက် ရေစက်ချအလှူတော် မင်္ဂလာ အခမ်းအနားကို ယနေ့မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရွှေတိဂုံ စေတီတော်ရင်ပြင် တောင်ဘက်မုခ်ရှိ ရှေးဟောင်း ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များတန်ဆောင်း၌ ကျင်းပသည်။

ပေးအပ်လှူဒါန်း

ဦးစွာ အခမ်းအနားကို နမောတဿ သုံးကြိမ် ရွတ်ဆိုဘုရားကန်တော့၍ ဖွင့်လှစ်ပြီး အလှူရှင်များက အလှူတော်ငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ဘဏ္ဍာတော် ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ အလှူညီကျသဘာပတိ ဦးသောင်းဝင်းနှင့် ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပက အဖွဲ့ဝင်



များက လက်ခံရယူပြီး ထုတ်အနုမောဒနာ ဂုဏ်ပြု မှတ်လွှာများ ပြန်လည်ပေးအပ်ကြသည်။

ထို့နောက် ရွှေတိဂုံစေတီတော် ဘဏ္ဍာတော် ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့၏ ဩဝါဒါစရိယ နိုင်ငံတော်ဗဟို

သံဃာ့ဝန်ဆောင် အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝါစက ပဏ္ဍိတ သာသနဓဇ ဓမ္မာစရိယ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရွှေပြည်သာမြို့နယ် လှိုင်ရတနာ ပရိယတ္တိ စာသင် တိုက်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တကဏ္ဍကထိက အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများက ငါးပါးသီလခံယူ ဆောက်တည်ကြပြီး ရေစက်ချ အနုမောဒနာတရား နာယူကြသည်။

သိန်းပေါင်း တစ်သောင်းလေးထောင်ကျော်

ယနေ့ ကျင်းပသော အလှူငွေပေးအပ်လှူဒါန်း ပွဲ၌ ရွှေသင်္ကန်းတော်၊ ရွှေပြား အလှူရှင် ၃၈ ဦးက ရွှေပြား ၅၉ ချပ် လှူဒါန်းခဲ့ပြီး ငွေသားအလှူရှင် ၅၆ ဦး အပါအဝင် လှူဒါန်းငွေစုစုပေါင်း ငွေကျပ် သိန်းပေါင်း တစ်သောင်းလေးထောင် သုံးဆယ့်ကိုး သိန်း ငါးသောင်းလေးထောင်လေးရာ့ လေးကျပ်တိတိ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ထိုင်းနိုင်ငံသို့ MoU စနစ်ဖြင့်စေလွှတ်မည့် အလုပ်သမားများအတွက် ပြည်ပအလုပ်အကိုင်ဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်သင်တန်းဖွင့်လှစ်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၄

ထိုင်းနိုင်ငံသို့ MoU စနစ်ဖြင့်စေလွှတ်မည့် အလုပ်သမားများအတွက် ပြည်ပအလုပ်အကိုင် ဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်သင်တန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံ မြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်ရှိ ကျွမ်းကျင်မှုလေ့ကျင့် ရေးသင်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။

တက်ရောက်

အခမ်းအနားသို့ အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာပွင့်ဆန်း၊ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်ဦးစိုးသိန်း၊ တိုင်းရင်းသား ရေးရာဝန်ကြီး ဦးစောကျက်ကော့ထူး၊ အလုပ်သမား ညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ နှင့် သင်တန်းသားများ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ထိုင်းနိုင်ငံသို့ MoU စနစ်ဖြင့် စေလွှတ်မည့် လုပ်သား များကို ထိုင်းနိုင်ငံ၏ ဘာသာစကား၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ဓလေ့ထုံးစံများ၊ လုပ်ငန်းခွင်တွင် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက် ရာ၌ ဥပဒေပါ သိသင့်သိထိုက်သည့် အခြေခံအချက် များနှင့် ဆောင်ရန်/ ရှောင်ရန်အချက်များကို သိရှိ နားလည်စေရန် ရည်ရွယ်ပြီး သင်တန်းကို ဖွင့်လှစ် ပို့ချခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာအလုပ်သမားများ၏ လုပ်ခလစာများ တရားဝင်ငွေလွှဲခြင်းဆိုင်ရာ အသိ ပညာပေးကိစ္စရပ်များကိုပါ ထည့်သွင်းပို့ချသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း။

လုပ်သားများအနေဖြင့် မိမိအား တာဝန်ယူ စေလွှတ်သည့် ပြည်ပအလုပ်အကိုင်အေဂျင်စီ၏ အမည်နှင့်ဖုန်းနံပါတ်များ၊ သွားရောက်လုပ်ကိုင်မည့် စက်ရုံအမည်၊ လိပ်စာ၊ အလုပ်သမား သံအရာရှိများ၏ ဖုန်းနံပါတ်များ၊ လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း ကြီးကြပ်သူများ ၏ အမည်၊ ဖုန်းနံပါတ်များကို သိရှိအောင်ဆောင်ရွက် ထားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်ပလုပ်ငန်းခွင်သို့ ရောက်ရှိပြီး လုပ်ခလစာရရှိပါက မိသားစုလွှဲငွေများ ပုံမှန်လွှဲပို့နိုင်ရေး ကြိုးစားဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ပြီး တရားဝင်လွှဲပို့နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ် ကြောင်း၊ လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း သတ်မှတ်စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများနှင့်အညီ စနစ်တကျ စည်းကမ်းရှိစွာ နေထိုင်လုပ်ကိုင်ရန်လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိ သူများသည် ပြည်ပအလုပ်အကိုင် အလုပ်သမား သက်သေခံကတ်(OWIC) ထုတ်ပေးနေသည့်ရုံးများနှင့် အစိုးရပြည်ပအလုပ်အကိုင်အေဂျင်စီ (POEA) ရုံးများ ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး၍ တာဝန်ထမ်းဆောင် နေသည့်ဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံအမှာစကား ပြောကြားပြီး HRD-Korea မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံကာ EPS စနစ်ဖြင့် အလုပ်သမားစေလွှတ်ခြင်း လုပ်ငန်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးသည်။

အဆိုပါပြည်ပအလုပ်အကိုင်ဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်မှု သင်တန်းကို ဇူလိုင် ၄ ရက်မှစတင်၍ ပြည်ပအလုပ် အကိုင် အလုပ်သမားသက်သေခံကတ် (OWIC) မပြုလုပ်မီ တစ်ရက် ကြိုတင်ခေါ်ယူပြီး တစ်ရက်လျှင်



လေးကြိမ်၊ တစ်ကြိမ်လျှင် အလုပ်သမားဦးရေခန့်မှန်း ၂၀၀ ဖြင့် နှစ်နာရီကြာ ပို့ချသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့ သည် အလုပ်သမားဆေးရုံကြီး (ရန်ကုန်)သို့ ရောက်ရှိ ပြီး ဆေးရုံအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ခေတ္တဆေးရုံအုပ် ကြီးနှင့် ဝန်ထမ်းများအားတွေ့ဆုံ၍ အလုပ်ရှင်နှင့် အာမခံအလုပ်သမားများ၏ အားကိုး ယုံကြည်ရသည့် လူမှုပူလုံရေးစီမံကိန်းဖြစ်စေရန်၊ အာမခံအလုပ်သမား များ၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကို တိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်နှင့် အရည်အသွေးပြည့်မီသော ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှုများကို ပေးအပ်နိုင်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ လူမှုပူလုံရေးအဖွဲ့သည် အာမခံ

အလုပ်သမားများ အားကိုးအားထားပြုရသည့် ဌာန တစ်ခုဖြစ်စေရန်အတွက် အလုပ်ရှင်၊ အလုပ်သမား များ၏ အဓိကလိုအပ်ချက်ဖြစ်သော ကောင်းမွန်သည့် ဆေးကုသမှုဝန်ဆောင်မှုကို ပေးအပ်နိုင်ရန်နှင့် ယခုထက်ပိုမိုထိရောက်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးရန် မှာကြားပြီး လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် အလုပ် သမားဆေးရုံကြီးအတွင်း ပြင်ပလူနာဌာန၌လာရောက် ပြသသည့် ပြင်ပလူနာများအား ဆေးဝါးကုသပေးနေ မှုကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီး အတွင်းလူနာကုသဆောင် များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး၍ လိုအပ်သည် များ မှာကြားခဲ့သည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

က

ပြဋ္ဌာန်းထုတ်ပြန်ခဲ့သော နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ အမိန့်နှင့် ကြေညာချက်များ (၂၀၂၂ ခုနှစ်)

ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာနကထုတ်ဝေသည်။

၂၀၂၃ ခုနှစ်

ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာနက ၂၀၂၂ ခုနှစ် နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ အမိန့်နှင့် ကြေညာချက်များစာအုပ်ထုတ်ဝေ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄ ဥပဒေရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနသည် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ၏ လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ ဥပဒေအသိပညာ ပြန့်ပွားရေးလုပ်ငန်း များကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဥပဒေပုဒ်မ ၃၅ အရ ဥပဒေစာအုပ်များ၊ ဥပဒေ လက်စွဲစာအုပ်များပြုစုခြင်းနှင့် ထုတ်ဝေ ခြင်းများကို သတ်မှတ်ချက်နှင့် အညီဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီမှ ထုတ်ပြန်ခဲ့

သောအမိန့်များနှင့် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးဌာနများမှ နှစ်စဉ်ထုတ်ပြန် လျက်ရှိသော နည်းဥပဒေများ၊ လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများကိုစုစည်း၍ နှစ်အလိုက် နည်းဥပဒေများ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ အမိန့်နှင့် ကြေညာချက်များ စာအုပ်ကို ထုတ်ဝေခဲ့ရာ ယခုအခါ ၂၀၂၂ ခုနှစ် နည်းဥပဒေများ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ အမိန့်နှင့် ကြေညာချက်များကို စုစည်း၍ စာအုပ်ထုတ်ဝေပြီးဖြစ် သည်။

“၂၀၂၂ ခုနှစ် နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ အမိန့်နှင့် ကြေညာ ချက်များ” စာအုပ်သည် ၂၀၂၂ ခုနှစ် အတွင်း နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီက ထုတ်ပြန်ခဲ့သော အမိန့် များနှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန များက ထုတ်ပြန်ခဲ့သော နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများကိုစုစည်း ၍ စာအုပ်ထုတ်ဝေခြင်းဖြစ်ပြီး စာအုပ် တွင် နည်းဥပဒေကိုးခု၊ လုပ်ထုံး လုပ်နည်း သုံးခု၊ အမိန့်ပေါင်း ၈၀ နှင့် ကြေညာချက်သုံးခုတို့ ပါဝင် သည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာချာလီသန်း တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ စက်မှုနှင့် သတင်းအချက်အလက်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးနှင့်တွေ့ဆုံ

China-ASEAN Forum on Emerging Industry

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄
China-ASEAN Forum on Emerging Industry သို့ တက်ရောက်ရန် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ကွမ်တုံးပြည်နယ် ရှန်းကျန်းမြို့၌ ရောက်ရှိနေသော စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ချာလီသန်းဦးဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရှန်းကျန်းမြို့၌ တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ စက်မှုနှင့် သတင်းအချက် အလက်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး Mr. Jin

Zhuanglong ဦးဆောင်သောအဖွဲ့နှင့် တွေ့ဆုံ သည်။
ဆွေးနွေး
တွေ့ဆုံစဉ် လျှပ်စစ်ကားများ၊ ဆိုလာများ၊ ဆေး ပစ္စည်းထုတ်လုပ်ရေး၊ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးအတွက် လိုအပ်သော နည်းပညာများ လွှဲပြောင်း ရရှိရေး ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။ မွန်လွဲပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့



သည် China-ASEAN Forum on Emerging Industry ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားသို့ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံများမှ ဝန်ကြီးများနှင့်အတူ တက်ရောက်ပြီး အမှာစကား ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမြင့်ကျော် ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်ရုံး ဝန်ထမ်းများအတွက် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄
လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့ ပြည်နယ်ဦးစီးမှူးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးရုံးများမှ ဝန်ထမ်းများနှင့်အတူ နေ့လယ်စာကို အတူတကွ သုံးဆောင်ပြီး ဝန်ထမ်း များအတွက် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်သည်။

ဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး က ဝန်ထမ်းအချင်းချင်း စည်းလုံးညီညွတ်မှုရှိစေရေး၊ အထက်အောက် အပြန်အလှန်ချစ်ခင်လေးစား ယုံကြည်မှု ရှိစေရေးနှင့် ပေးအပ်သည့် တာဝန်များကို အတူတကွ လက်တွဲပူးပေါင်းကာ အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးမှာကြားခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

*** စာမျက်နှာ ၆ မှ**
တွက်ဆနိုင်ရပါမယ်။ ယနေ့ကာလမှာ ကမ္ဘာ့ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် နိုင်ငံအားလုံး၊ ခေါင်းဆောင် အားလုံးမှာ တာဝန်ရှိတယ်ဆိုတာ အလေးအနက် ထားဖို့ လိုလာပါပြီ။
သို့ပေမယ့် လက်ရှိ အခင်းအကျင်းအရတော့ အနောက်အုပ်စုက ယူကရိန်းကို လက်နက် အင်အား အလွန်အကျွံ ထောက်ပံ့လာသလို ကိုယ်တိုင်လည်း အုပ်စုလိုက် အင်အားပြု ဟိုနေရာဒီနေရာ စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုတွေလုပ်ပြ နေတဲ့အချက်က စစ်ပွဲကို မနိုင်မှန်းသိတော့ အုပ်စုလိုက် ဝိုင်းတိုက်မယ့် သဘောကိုသာ တွေ့မြင်ရပါတယ်။ ဟန်ရေးပြရာကနေ ကမ္ဘာ့ ပြည်သူတွေကို ဘယ်သူသေသေ ငတေမာပြီးရော ကမ္ဘာစစ်ကြီးထဲ အတင်းအဓမ္မ ဇွတ်သွင်းနေတဲ့ သဘောလို ဆိုနိုင်ပါတယ်။ စစ်ရဲ့ဆိုးကျိုးတွေကို သိသော်လည်း မထူးဇာတ်ခင်းတဲ့ သဘောပါပဲ။ နိုင်ငံရဲ့သမ္မတနဲ့ ခေါင်းဆောင်တွေ လာဘ်စားမှု အရှုပ်တော်ပုံနဲ့ စီးပွားရေး၊ နိုင်ငံရေးဆုတ်ယုတ် ပျက်စီးလာရာကနေ ကမ္ဘာကြီးကိုပါ အပါခေါ် မီးလောင်တိုက်သွင်းမယ့် အရိပ်အယောင်တွေများ လား။ တွေ့မြင်နေရပါတယ်။
သင်ခန်းစာယူရမယ့်အချက်တွေ
ဝင်ရိုးတစ်ခုတည်း ဗဟိုပြုရာကနေ ဗဟုဝင်ရိုးစုံ ကမ္ဘာကြီးအဖြစ်ကို ဝင်ရိုးတန်းတွေ ဖြာထွက်ပြီး ကမ္ဘာ့ပုံပါပါကြီး တစ်ခန်းရပ်ရတော့မယ့် အခြေ အနေကို ခံစားနိုင်စွမ်းမရှိ ဖြစ်နေပုံရပါတယ်။ လက်ရှိဖြစ်နေတဲ့အနေအထားစုံကို တစ်ချိန်က စစ်အေးကာလနဲ့ယှဉ်ပြီး ကမ္ဘာ့ပြည်သူ့အားလုံးက သတိထားမိလာကြပါပြီ။ ယနေ့နိုင်ငံအများစုကြီးက ကမ္ဘာမှာတစ်ဦးတည်း ဗိုလ်ကျစိုးမိုးလွှမ်းမိုးချုပ် ကိုင်နေခြင်း၊ လွှမ်းမိုးခံရခြင်းတွေကို မလိုလားကြ တော့ပါဘူး။ ဥရောပက နေတိုးအုပ်စုလို အလားတူ အာရှမှာလည်း စစ်အုပ်စုဖွဲ့ပြီး အာရှတိုက်ကြီးကို စစ်မီးမွှေးမယ့်အကြံကို အထူးသတိပြုကြရပါမယ်။ သင်ခန်းစာထုတ်ယူပြီး မိမိအင်အား မိမိ

ယနေ့ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအများစုဟာ ဗိုလ်ကျစိုးမိုးရေးဝါဒီတွေရဲ့ လိုသလို ပုံသွင်းခံရမယ့်အရေးကနေ တစ်ပါးဩဇာခံမဖြစ်အောင် ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ကာကွယ်နေကြရပြီလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ဆိုဗီယက်ယူနီယံနဲ့ ယူဂို ဆလားဗီးယားတို့လို အစိတ်စိတ်အမြွှာမြွှာကွဲထွက်သွားတဲ့ နိုင်ငံတွေ၊ ဆီးရီးယားနဲ့ လစ်ဗျားလို ကျဆုံးသွားတဲ့ Fail State နိုင်ငံတွေ၊ အီရတ်နဲ့ အာဖဂန်နစ္စတန်တို့လို အပျက်ဆီးခံလိုက်ရတဲ့နိုင်ငံတွေရဲ့ အတိတ်သမိုင်းတွေ ဆီကနေ သင်ခန်းစာယူစရာတွေ အများကြီးရှိနေပါတယ်။

တည်ဆောက်ထားဖို့ လိုမယ်ဆိုတာ အားလုံးက သတိချပ်ရမယ့်အနေအထား ဖြစ်ပါတယ်။ အထူးသဖြင့် စွပ်စွဲချက်တွေ၊ ဝါဒဖြန့်ချိမှုတွေ၊ သတင်းမှားတွေ၊ သပ်လျှိုမှုတွေ၊ လူလိမ်တွေကို သတိထား ဆင်ခြင်ကြဖို့ပါပဲ။ မှားယွင်းပြီး လက်ခုပ် မတီးမိအောင်၊ အတုအယောင်တွေကို မထောက်ခံမိ အောင်၊ အမှန်းစကားတွေကို သတိထားပြီး ကိုယ်ကိုယ်တိုင် အမှန်းစကား ဖြန့်ဝေသူတွေ ဖြစ်မသွားအောင် အထူးသတိထားစေချင်ပါတယ်။
ကျွန်တော်တို့ မြန်မာပြည်သူတွေအနေနဲ့လည်း သင်ခန်းစာယူတတ်ရင် အများကြီးပါပဲ။ ယူကရိန်း ပြဿနာမှာလိုပဲ မြန်မာနိုင်ငံမှာလည်း ပြဿနာကို ပြေလည်အောင် ကြိုးစားနေသူ၊ မပြေလည်အောင် ကြိုးစားနေသူတွေက ဘယ်သူလဲဆိုတာ ခွဲခြားခြား မြင်စေချင်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံ အခြေအနေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး မြန်မြန်ပြေလည်စေချင်ပုံရတဲ့ မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ နယ်နိမိတ်ဆက်စပ်နေတဲ့ ထိုင်းနိုင်ငံရဲ့ ဖိတ်ခေါ်အစည်းအဝေးတစ်ခုကို အနောက်လက်ဝေခံ နောက်လိုက်နိုင်ငံ သုံးနိုင်ငံက ပိတ်ဆို့ဖို့ကြိုးစားခဲ့ ကြတာလက်တွေ့ပါပဲ။ ထိုနိုင်ငံတွေဟာ တရုတ်နဲ့

အိန္ဒိယတို့လို အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံကြီးတွေတောင် ပါဝင် တက်ရောက်ခဲ့ကြတဲ့ ထိုအစည်းအဝေးကို လာမတက် ခဲ့ကြပါဘူး။ အချိန်တန်ရင် ကိုယ့်အမျိုးသားအကျိုး စီးပွားကို ယုံနိုင်ငံနယ်နိမိတ်အထိပါးမခံရအောင်သာ ဘယ်လိုဘယ်ပုံရစိုက်ကြပုံနဲ့ ဘယ်သူက မိတ်ဆွေ အစစ်အမှန်ဆိုတာ သတိပြုမိစေဖို့နဲ့ သင်ခန်းစာ ယူနိုင်ဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။
နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ ကာကွယ်ရေးအရ မဟာဗျူဟာအချက်အချာကျရာမှာ ရပ်တည်နေတဲ့ မြန်မာနိုင်ငံဟာ ယူကရိန်း၊ တရုတ်(တိုင်ပေ)တို့နဲ့ တန်းတူ အရေးကြီးပါတယ်။ ဆင်ခြင်တုံတရားမရှိ ပညာမဲ့ရင် ပေးရမယ့်အရင်းအနှီးက ကြီးမားလွန်းလှ ပါတယ်။ ကမ္ဘာကြီးကို ပြဿနာလိုက်ရှာနေတာ ဘယ်သူလဲ။ အမြင်ကြည်ကြည်နဲ့ မြင်အောင် ကြည့်စေချင်ပါတယ်။ Domino Effect လိုပါပဲ။ သူတို့ရဲ့ ပစ်မှတ်နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံ ပြုလုပ်ပျက်စီးရင် ကျန်ဘေးက နိုင်ငံတွေပါ အလိုလိုပျက်စီးသွားစေမယ့် ရည်မှန်းချက်အတွက် ကိုယ့်ပြည်တွင်းမှာ ဒီလောက် ပဋိပက္ခမျိုးစုံနဲ့ ဘယ်လိုဖန်တီးခံနေရတယ်ဆိုတာ မြင်စေချင်ပါတယ်။ တစ်နိုင်ငံထိခိုက်ရင် ကျန်နိုင်ငံ

တွေလည်း ထိခိုက်မှာပါ။
ယနေ့ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအများစုဟာ ဗိုလ်ကျစိုးမိုးရေး ဝါဒီတွေရဲ့ လိုသလိုပုံသွင်းခံရမယ့် အရေးကနေ တစ်ပါးဩဇာခံမဖြစ်အောင် ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ကာကွယ်နေကြရပြီလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဆိုဗီယက် ယူနီယံနဲ့ ယူဂိုဆလားဗီးယားတို့လို အစိတ်စိတ် အမြွှာမြွှာ ကွဲထွက်သွားတဲ့ နိုင်ငံတွေ၊ ဆီးရီးယား နဲ့ လစ်ဗျားလို ကျဆုံးသွားတဲ့ Fail State နိုင်ငံတွေ၊ အီရတ်နဲ့ အာဖဂန်နစ္စတန်တို့လို အပျက်ဆီးခံလိုက် ရတဲ့နိုင်ငံတွေရဲ့ အတိတ်သမိုင်းတွေဆီကနေ သင်ခန်းစာယူစရာတွေ အများကြီး ရှိနေပါ တယ်။
ဒါကြောင့်ပဲ ယနေ့ကမ္ဘာမှာ ကိုယ့်နိုင်ငံ၊ ကိုယ့် အကျိုးစီးပွားကာကွယ်ဖို့ ကိုယ့်အင်အား ကိုယ် တည်ဆောက်ပြီး နျူကလီယာနဲ့သုံးဖို့တောင် လက်မနှေးတဲ့သူတွေ ရှိလာနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဓိကအချက်က မိမိလူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်းမှာ အက်ကြောင်းမရှိဖို့ပါပဲ။ နိုင်ငံတစ်ခု ဖြိုခွဲချင်ရင် အက်ကြောင်းကနေ သပ်လျှိုထိုးခွဲတတ်တဲ့ အကျင့် ဟာ အနောက်အင်အားကြီးတွေရဲ့ အကျင့်ပါပဲ။ ဒါကြောင့် မိမိတို့နိုင်ငံမှာ စည်းလုံးညီညွတ်ပြီး အင်အားခိုင်မာတောင့်တင်းဖို့ ယနေ့ကာလလောက် အရေးကြီးတာမရှိဟု ခံယူပြီး ယနေ့ ယူကရိန်းနိုင်ငံ လို မိမိနိုင်ငံမှာလည်း (proxy war) ကိုယ်စားပြု စစ်ပွဲအဖြစ် ဖန်တီးခြင်းမခံရအောင်၊ သပ်လျှိုဖြိုခွဲ မခံရလေအောင် သတိထားကာကွယ်စောင့်ရှောက် ကြရမှာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။
ဒါပေမဲ့လည်း ကမ္ဘာပေါ်မှာ အမြော်အမြင် နည်းလွန်းလှတဲ့ ဆင်ခြင်တုံတရားမဲ့ ခေါင်းဆောင် တချို့လည်း ရှိနေဆဲဖြစ်တာကြောင့် ကမ္ဘာကြီး နျူကလီးယားချောက်ကမ်းပါးဝ မရောက်အောင်၊ ကမ္ဘာကြီး ယခုထက်ပိုပြီး ငြိမ်းချမ်းသာယာအောင် ယခုထက်ပိုပြီး ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းအားထုတ်ကြဖို့ သာ ရှိပါတော့တယ်...။

ပုသိမ်မြို့၌ ၂၀၂၃ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် အောင်ချက်အကောင်းဆုံး ခရိုင်၊ မြို့နယ်ကျောင်းများနှင့် ထူးချွန်စွာအောင်မြင်ခဲ့သော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်

ပုသိမ် ဇူလိုင် ၄
၂၀၂၃ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် အောင်ချက်အကောင်းဆုံး ခရိုင်၊ မြို့နယ်ကျောင်းများ နှင့် ထူးချွန်စွာအောင်မြင်ခဲ့သော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ပွဲကို ဇူလိုင် ၂ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ပုသိမ်မြို့ မြို့တော်ခန်းမ၌ ကျင်းပ သည်။

သီဆိုဖျော်ဖြေ

ဦးစွာ ပုသိမ်မြို့ အမှတ်(၇)အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ က “မြန်မာ့ကျောင်း” သီချင်းဖြင့် သီဆိုဖျော်ဖြေကြ သည်။

ထို့နောက် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်မောင်ဝင်းက ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၏ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ဖြေဆိုသူ ၂၀၅၉ ဦး ဖြေဆို၍ အောင်မြင်သူ ၁၃၆၃၀ ဖြင့် အောင်ချက် ၆၇ ဒသမ ၉၅ ရာခိုင်နှုန်း ရရှိခဲ့ပါကြောင်း၊ ခြောက် ဘာသာဂုဏ်ထူး ၂၂ ဦး၊ ငါးဘာသာဂုဏ်ထူး ၅၃ ဦး၊ လေးဘာသာဂုဏ်ထူး ၁၇၉ ဦး၊ သုံးဘာသာဂုဏ်ထူး ၁၃၆၅ ဦး၊ နှစ်ဘာသာဂုဏ်ထူး ၁၆၅၃ ဦး၊ တစ်ဘာသာ ဂုဏ်ထူး ၃၀၆၆ ဦး စုစုပေါင်း ဂုဏ်ထူးရရှိသူ ၆၃၅၈ ဦး ပေါ်ထွက်ခဲ့ပါကြောင်း။

ဝိဇ္ဇာဘာသာတွဲ တစ်နိုင်ငံလုံး အဆင့် (၁)၊ အဆင့် (၄) နှင့် အဆင့် (၉)၊ ဝိပွဲဘာသာတွဲတွင် တစ်နိုင်ငံလုံး အဆင့် (၂)၊ အဆင့် (၃) နှင့် အဆင့် (၁၀) ရရှိပြီး စုစုပေါင်း ခြောက်ဦး ရရှိခဲ့ပါကြောင်း။

ယခုကဲ့သို့ ဆုများရရှိခဲ့ပြီး အောင်ချက်များ တိုးတက်မြင့်မားလာခြင်းသည် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ အဖွဲ့၏ ဦးဆောင်လမ်းညွှန်မှု၊ တိုင်း၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်



ပညာရေးမှူးများ၏ အနီးကပ်ကြီးကြပ်မှုနှင့် ကျောင်းအုပ်ကြီးများအပါအဝင် ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအားလုံး တက်ညီ လက်ညီ ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှုကြောင့် အောင်မြင် မှုများစွာ ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ လာမည့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ Grade-12 စာမေးပွဲ၌ အောင်ချက်အကောင်းဆုံးဖြစ်အောင် ကြိုးစား အားထုတ်ပေးကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က ၂၀၂၃ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် အောင်ချက် အကောင်းဆုံး ခရိုင်၊ မြို့နယ်၊ အထက်တန်းကျောင်း၊ အထက်တန်းကျောင်း(ခွဲ)၊ ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်း ကျောင်း၊ အထက်တန်းကျောင်း(တောက်တွဲရုံး)နှင့်

ဘာသာရပ်သင် ဆရာ ဆရာမများနှင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ဖြေဆိုသူ ကျောင်းသား ကျောင်းသူဦးရေ ၁၀ ဦးမှ ၂၉ ဦးအတွင်း ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်းပြည့် ဖြေဆိုအောင်မြင်သော ကျောင်းများ အားလည်းကောင်း၊ ဝိဇ္ဇာဘာသာတွဲတွင် တစ်နိုင်ငံ လုံး အဆင့်(၁)နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့်(၁)၊ ခြောက် ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ဝိပွဲဘာသာတွဲ၌ တစ်နိုင်ငံလုံး အဆင့်(၂)နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အဆင့်(၁)၊ ငါးဘာသာ ဂုဏ်ထူးရှင် ဝိပွဲဘာသာတွဲ၌ တစ်နိုင်ငံလုံး အဆင့်(၃) နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အဆင့်(၂) လေးဘာသာ ဂုဏ်ထူးရှင် သိပ္ပံဘာသာတွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီး အဆင့်(၁)၊ ခြောက်ဘာသာ ဂုဏ်ထူးရှင် သိပ္ပံဘာသာ တွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့်(၂)၊ ခြောက်ဘာသာ

ဂုဏ်ထူးရှင် သိပ္ပံဘာသာတွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီး အဆင့်(၃)၊ ငါးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင်များအား ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်၏ဇနီးက ဝိဇ္ဇာ ဘာသာတွဲတွင် တစ်နိုင်ငံလုံး အဆင့်(၄)နှင့် တိုင်း ဒေသကြီးအဆင့်(၂)၊ ငါးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ဝိဇ္ဇာ ဘာသာတွဲတွင် တစ်နိုင်ငံလုံးအဆင့်(၉)နှင့် တိုင်း ဒေသကြီးအဆင့်(၃)၊ ငါးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် ဝိပွဲ ဘာသာတွဲတွင် တစ်နိုင်ငံလုံးအဆင့်(၁၀)နှင့် တိုင်း ဒေသကြီးအဆင့်(၃)၊ ငါးဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် သိပ္ပံ ဘာသာတွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့်(၄)၊ ခြောက် ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင် သိပ္ပံဘာသာတွဲတွင် တိုင်းဒေသ ကြီးအဆင့်(၅)၊ ခြောက်ဘာသာ ဂုဏ်ထူးရှင်များ အား ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

အနောက်တောင်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ တိုင်းမှူး၏ဇနီး၊ ပုသိမ်လေတပ်စခန်းဌာနချုပ်မှူး နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ထူးချွန်စွာ အောင်မြင်ခဲ့ကြ သူများအား ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ ပုသိမ်မြို့ အမှတ်(၇)အခြေခံ ပညာအထက်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်း သူများက “ဇာတိမာန်” သီချင်းဖြင့် သီဆိုဖျော်ဖြေ၍ အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းခဲ့သည်။

၂၀၂၃ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် အောင်ချက်အကောင်းဆုံး ခရိုင်၊ မြို့နယ်ကျောင်းများ နှင့် ထူးချွန်စွာအောင်မြင်ခဲ့သော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနား တွင် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က ချီးမြှင့်ဂုဏ်ပြု ငွေကျပ် ၁၃၃၇ သိန်း ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

ဒဂုံတက္ကသိုလ်နှင့် Jeonbuk National University တို့ ပူးပေါင်းသော (၄)ကြိမ်မြောက် သုတေသနညီလာခံ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၄

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း) မြို့နယ်ရှိ ဒဂုံတက္ကသိုလ်နှင့် Jeonbuk National University တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် (၄)ကြိမ်မြောက် သုတေသနညီလာခံ ကျင်းပခြင်းအခမ်းအနားကို ယမန်နေ့တွင် ဒဂုံတက္ကသိုလ် ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ရှင်းလင်းပြောကြား

ဦးစွာ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာဇော်မြင့်က ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက် အမှာ စကားကို အွန်လိုင်းဗီဒီယိုစနစ်ဖြင့် ပြောကြားပြီး ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ Jeonbuk National University တက္ကသိုလ်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပါမောက္ခ Ju Ho Jong က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားခြင်းနှင့် ဒဂုံတက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာသာထွန်းမောင်က ဒဂုံ တက္ကသိုလ်နှင့် Jeonbuk National University တို့သည် MoU လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပြီး တက္ကသိုလ်နှစ်ခုကြား

ပညာရပ်ဆိုင်ရာ သုတေသနနီးနှောဖလှယ်ပွဲများနှင့် ညီလာခံများ၊ သုတေသနအဖြစ် စာတမ်းဖတ်ပွဲများ၊ သုတေသနဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများနှင့် နှစ်နိုင်ငံ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ နိုင်ငံတကာ အတွေ့ အကြုံများအပေါ် အသိပညာဗဟုသုတလဲလှယ်ရေး အစီအစဉ်များ ဆောင်ရွက်မှု၊ ယခုစတုတ္ထနှစ် ပရောဂျက်ဆောင်ရွက်မှုတို့ကို ရှင်းလင်းပြောကြား သည်။

အဓိကဟောပြော

ဆက်လက်၍ MASS ၏ CEC အဖွဲ့ဝင်ဖြစ်သော ဟင်္သာတ တက္ကသိုလ်ပါမောက္ခချုပ် (ငြိမ်း)ဒေါက်တာ ဦးဝင်းက ကြည်နူးဖွယ်စကားများကို အဓိကဟော ပြောခဲ့ပြီး ဒဂုံတက္ကသိုလ်မှ ရုက္ခဗေဒပါမောက္ခ ဒေါက်တာတင်မိုးအေးက ကျေးဇူးတင်စကားပြန်လည် ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဒဂုံတက္ကသိုလ်မှ ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာသာထွန်းမောင်က Jeonbuk National



University ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပါမောက္ခ Ju Ho Jong ထံ အမှတ်တရလက်ဆောင်ပေးအပ်ခဲ့ပြီး အခမ်းအနား သို့တက်ရောက်လာသည့် ဒဂုံတက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာသာထွန်းမောင်၊ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ Jeonbuk National University မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပါမောက္ခ Ju Ho Jong ၏ ဟင်္သာတတက္ကသိုလ်မှ

ပါမောက္ခချုပ် (ငြိမ်း) ဒေါက်တာဦးဝင်း၊ ဒဂုံ တက္ကသိုလ်မှ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်၊ ဘာသာရပ် ဆိုင်ရာ ပါမောက္ခ/ဌာနမှူးများ၊ ရူပဗေဒပါမောက္ခ ဒေါက်တာတင်မိုးအေးနှင့် ဌာနမှူး ဆရာ ဆရာမများ၊ ရူပဗေဒမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ တက်ရောက် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ် (အောက်မြန်မာပြည်) ၌ ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိသော သင်တန်းတွင် သင်ခန်းစာသွားရောက်ပို့ချ



ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၄

မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင် ၏ ကော်မရှင်ဥပဒေပုဒ်မ ၂၂ (က) ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များ နှင့်အညီ အများပြည်သူ၏ လူ့အခွင့်အရေးအသိပညာ မြှင့်တင်ရေးအတွက် သတင်းအချက်အလက် များ ဖြန့်ချိခြင်း၊ ပညာပေးခြင်းလုပ်ငန်းများကို နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သည့်နည်းတူ ကမ္ဘာ့လူ့အခွင့်အရေးကြေညာစာတမ်း (၇၅) နှစ်မြောက် အခါသမယတွင် လူ့အခွင့်အရေး မြှင့်တင်ပညာပေးရေးလုပ်ငန်းများကိုလည်း အရှိန် အဟုန်ဖြင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

သင်ခန်းစာပို့ချ

ယင်းသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံ

အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်မှ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာခိုင်ခိုင်ဝင်းသည် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ် (အောက်မြန်မာပြည်) တွင် ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိသော အခြေခံပညာ ဆရာ ဆရာမများ အထူးမွမ်းမံသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၁၀၁) သို့ ဇူလိုင် ၄ ရက်တွင် ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ဘာသာရပ်သင်ခန်းစာ သွားရောက်ပို့ချခဲ့သည်။

အဆိုပါသင်တန်းတွင် ဆရာ ဆရာမများစုစုပေါင်း သင်တန်းသားဦးရေ ၄၈၈ ဦး တက်ရောက်ကြပြီး တက်ရောက်လာသော သင်တန်းသားများက သိရှိလို သည့် မေးခွန်းများကို မေးမြန်းကြရာ ဒုတိယညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာခိုင်ခိုင်ဝင်းက ပြန်လည်ဖြေကြား ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အာဇာနည်ဗိမာန်နှင့် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပြတိုက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားရှိမှုများ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၄

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်းနှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက (၇၆)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့အခမ်းအနား ကျင်းပမည့် ဗဟန်းမြို့နယ် အာဇာနည်ဗိမာန်ပြင်ဆင်ထားရှိမှုများကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြသည်။



ဘေးဝဲယာ သန့်ရှင်းသပ်ရပ်မှုရှိရေး ဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားကာ ဗိမာန်တွင် လွှမ်းမိုးနေသည့် အလေးပြု အခမ်းအနားနှင့် နေရာယူမှုပုံစံ ကြိုတင်လေ့ကျင့်နေမှု အာဇာနည်ပုဂ္ဂိုလ်ကြီးများကို လာရောက်ဂရုပြု

မည့် ပြည်သူများ ဝင်ထွက်သွားလာမည့် ရွှေတိဂုံ စေတီတော်မြောက်ဘက်မုခ်နှင့် M-3 ရှေ့ဂိတ်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ စည်းကမ်းနှင့်အညီ လက်ဆေးဘေးစင်များနှင့် စစ်ဆေးရေးဂိတ်များ ပြင်ဆင်ထားရှိမှုများ

ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး အာဇာနည်ဗိမာန်ပေါ်နှင့် အာဇာနည်ကုန်းအတွင်းရှိ ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းသပ်ရပ်မှုရှိရေး တာဝန်ရှိသူများအား မှာကြားသည်။

ယင်းနောက် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ဗဟန်းမြို့နယ် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနေအိမ်ပြတိုက်တွင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းဆုံးမိမိသည့် မော်တော်ကား ပြသထားရှိမှု၊ ပြတိုက်ပတ်လမ်းတစ်လျှောက် သန့်ရှင်းသပ်ရပ်မှုရှိရေးဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများ၊ ရေကန်အတွင်းမှ အမှိုက်များဆယ်ယူရှင်းလင်းထားရှိမှု၊ အပေါ်ထပ်ပြတိုက်အတွင်း ငယ်ဘဝမှ တပ်မတော်ခေါင်းဆောင်၊ နိုင်ငံခေါင်းဆောင်ဘဝအထိ ပြသထားရှိမှု၊ ဆက်လက်၍ အပေါ်ထပ်ရှိ အိမ်ခန်း၊ စာဖတ်ခန်း၊ မိသားစုခေတ်ပုံများ၊ ကလေးများအိပ်ခန်းနှင့် ပြတိုက်အတွင်း ပြသထားရှိမှုများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြပြီး တာဝန်ရှိသူများက ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြရာ ဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ်သည်များမှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် မိသားစုဝင်များအား ကိုယ်ရေးအချက်အလက်နှင့် ဇီဝဆိုင်ရာအချက်အလက်များ ကောက်ယူနေမှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

လွိုင်ကော် ဇူလိုင် ၄

ကယားပြည်နယ် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် မိသားစုဝင်များအား ကိုယ်ရေးအချက်အလက်နှင့် ဇီဝဆိုင်ရာအချက်အလက်များ ကောက်ယူခြင်းနှင့် UID နံပါတ်ထုတ်ပေးခြင်း လုပ်ငန်းများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကယားပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

များနှင့်မိသားစုဝင်များအား ကိုယ်ရေးအချက်အလက် (Biographic)နှင့် ဇီဝဆိုင်ရာအချက်အလက် (Biometric)များ ကောက်ယူဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်နယ်ဦးစီးမှူးက လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ဆောင်ရွက်ရာ၌ ပိုမိုလွယ်ကူလျင်မြန်လာစေရန် ပြည်နယ်အတွင်း နေထိုင်သူများကို စိစစ်နိုင်သည့် တစ်ခုတည်းသော နံပါတ် Unique ID ထုတ်ပေးရန်၊ အွန်လိုင်းစနစ်ဖြင့်



ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသည့် အစိုးရနှင့် ပုဂ္ဂလိကအဖွဲ့အစည်းများတွင် မည်သူမည်ဝါ ဖြစ်ကြောင်း စစ်ဆေးနိုင်သည့် အခြေခံစနစ်ကို တည်ဆောက်နိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဌာနများ

က ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးရမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပြီး လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)

ရွှေလျားစာကြည့်တိုက်ယာဉ်ဖြင့် စာအုပ်စာစောင်များ ငှားရမ်းပေး

ပုသိမ် ဇူလိုင် ၄

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ခရိုင်အတွင်း ကျောင်းသားကျောင်းသူများ စာဖတ်ရရှိနိုင်ရန်အတွက် ရွှေလျားစာကြည့်တိုက်ယာဉ်ဖြင့် သုတ၊ ရသစာအုပ်များ ငှားရမ်းပေးခြင်းကို အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းများတွင် သွားရောက်ငှားရမ်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။



လှည်းကူးမြို့နယ်၌ ကျေးလက်စီးပွားမြှင့်တင်ရေး၊ ရန်ပုံငွေထူထောင်ခြင်းလုပ်ငန်း မိတ်ဆက်ရှင်းလင်း

လှည်းကူး ဇူလိုင် ၄

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှည်းကူးမြို့နယ်၌ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ရဲမြန်ကျေးရွာတွင် ဆောင်ရွက်မည့် ကျေးလက်စီးပွားမြှင့်တင်ရေး ရန်ပုံငွေထူထောင်ခြင်းလုပ်ငန်း မိတ်ဆက်ရှင်းလင်းခြင်းကို ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းက အဆိုပါကျေးရွာ ဓမ္မာရုံ၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးစောဘသိန်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်သန္တာစိုး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါက်တာဝါဝါအုန်း၊ သမဝါယမဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ဆွေဆွေမြင့်တို့က စီမံကိန်းနှင့် ပတ်သက်သော အကြောင်းအရာများကို မိတ်ဆက်ရှင်းလင်းကာ ဒေသနေ ပြည်သူများ၏ မေးမြန်းချက်များကို အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဥက္ကဋ္ဌ

ပုသိမ်မြို့၌ ရေစီးရေလာကောင်းမွန်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ပုသိမ် ဇူလိုင် ၄

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့တွင် ရေစီးရေလာကောင်းမွန်စေရေးအတွက် ရေနုတ်မြောင်းတူးဖော်ခြင်းနှင့် လမ်းဘေးဝဲယာမြက်များရှင်းလင်းခြင်းလုပ်ငန်းများကို ပုသိမ်မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့မှ အင်ဂျင်နီယာမှူးဦးဇော်သက်နှင့် SAE ဒေါ်ဖြူဖြူသန်းတို့က ဦးဆောင်၍ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အောင်ချမ်းသာရပ်ကွက်၌ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ပုသိမ်မြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့မှ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ချောင်းမကြီး လေးခုနှင့် ပင်မရေကုတ်မြောင်း ၃၂ ခုအား စက်အင်အားဖြင့် ပေ ၃၁၉၀၊ လုပ်သားအင်အားဖြင့် ပေ ၄၄၈၄၀ စုစုပေါင်းပေ ၇၆၇၆၀ တူးဖော်ရန်လျာထား၍ အဓိကချောင်းမကြီးများနှင့် ပင်မရေကုတ်မြောင်းများအား တူးဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ချောင်းမကြီး သုံးခုနှင့် ပင်မရေကုတ်မြောင်း ၁၉ ခု စုစုပေါင်း ၂၂ ခုအား စက်အင်အားဖြင့် ပေ ၂၁၀၇၀၊ လုပ်သားအင်အားဖြင့် ပေ ၃၁၁၇၀ စုစုပေါင်းအရည်ပေ ၅၂၂၄၀ တူးဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး တူးဖော်ရန် ကျန်ရှိသည့် ချောင်းနှင့် ပင်မရေကုတ်မြောင်းများအား ဆက်လက်တူးဖော်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



- ရေချွေတာရေး နည်းလမ်းများ**
- ❖ သွားတိုက်နေစဉ် ဘုံဘိုင်ခေါင်း ဖွင့်ထားပါနှင့်။
 - ❖ သွားတိုက်လျှင် ရေဖန်ခွက် အမြဲသုံးပါ။
 - ❖ ယာဉ်များဆေးကြောလျှင် ရေပိုက်မသုံးပါနှင့်။
 - ❖ ရေဖြည့်ထားသောပုံးဖြင့် ယာဉ်များကို ဆေးကြောပါ။

မြင့်တင်စေချင် အမျိုးသမီးဂုဏ်အင်

ခိုင်ယဉ်မွန်သန်

လူမှုဝန်းကျင်တွင် တန်ဖိုးထားရမည့် ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများ များစွာရှိသည်။ တန်ဖိုးထားရမည့်သို့မဟုတ် လူမျိုးသည် ကြီးပွားတိုးတက်၍ တန်ဖိုးမသိသော လူမျိုးတို့မှာ နိမ့်ပါးပျက်စီးရတတ်သည်။ လူဝတ္တရား၌မရှိသောအရာကို ကြိုးစားရှာဖွေရသလို ရှိပြီးသားအရာများကိုလည်း တန်ဖိုးထားတတ်ရန်လိုအပ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့တိုင်းပြည်သည် လူ့အခွင့်အရေးကို ရှေးဦးသမိုင်းကတည်းက လေးစားလိုက်နာခဲ့သည့် တိုင်းပြည်ဖြစ်သည်။ အထူးသဖြင့် အမျိုးသမီးအခွင့်အရေးကို လေးစားတန်ဖိုးထားသည့် တိုင်းပြည်လည်းဖြစ်သည်။ အမျိုးသမီးများ၏ အခွင့်အရေးများဖြစ်သည့် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ကျား၊ မ တန်းတူအခွင့်အရေး စသည့်အခွင့်အရေးများ အပြည့်အဝခံစားရရှိစေနိုင်ရန်နှင့် အမျိုးသမီးများ၏ဘဝများကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်မြှင့်တင်ပေးရန် လိုအပ်သည်။

နယ်ပယ်အသီးသီး၌ အမျိုးသမီးပါဝင်နိုင်မှု ပမာဏ ပိုမိုတိုးတက်လာအောင်လည်း ဦးစားပေးဆောင်ရွက်သင့်သည်။ ယနေ့ကမ္ဘာတွင် နိုင်ငံကို အုပ်ချုပ်ခေါင်းဆောင်မှုပြုနိုင်သော အမျိုးသမီး သမ္မတများ၊ ဝန်ကြီးချုပ်များ၊ အတိုင်ပင်ခံများလည်း ရှိပါသည်။ အုပ်ချုပ်မှုကဏ္ဍအပြင် အခြားသော စီးပွားရေး၊ ပညာရေး၊ လူမှုရေးနယ်ပယ်များတွင်လည်း အမျိုးသမီးအသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များ ပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

နိုင်ငံတကာပညာတော်သင်များအဖြစ် ပြုစုပျိုးထောင်ခဲ့

မြန်မာ့သမိုင်းကို လေ့လာကြည့်လျှင်လည်း မြန်မာ့ဆိုရှယ်လစ် လမ်းစဉ်ပါတီခေတ်တွင်ပင် ပညာရပ်နယ်ပယ်စုံမှ အမျိုးသမီးပညာရှင်များကို နိုင်ငံတကာပညာတော်သင်များအဖြစ် ပြုစုပျိုးထောင်ခဲ့သည်ကို တွေ့နိုင်ပါသည်။ ထိုအကျိုးဆက်ကြောင့် ကုလသမဂ္ဂနှင့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများ၏ ရာထူးနေရာကြီးများတွင် တာဝန်ယူခဲ့သူ ပညာရှင်အမျိုးသမီးများ ထွက်ပေါ်လာခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

ထိုကာလတွင် ထူးခြားသည့်ဆောင်ရွက်မှုများအနေဖြင့် မြို့ပြသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးစနစ်တွင် အမျိုးသမီးသီးသန့်ယာဉ်များ စီစဉ်ပေးခြင်းမျိုး ဆောင်ရွက်ခဲ့သလို အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများအနေဖြင့်လည်း စီမံခန့်ခွဲမှုအလွှာမှစ၍ စက်ရုံဝန်ထမ်းများ၊ အလုပ်ရုံဝန်ထမ်းများ၊ အရောင်းဆိုင်ဝန်ထမ်းများ၊ အမျိုးသမီးယာဉ်နောက်လိုက်များ အထိ အလုပ်အကိုင်များ ဖန်တီးပေးသည်ကို သမိုင်းမှတ်တမ်းများတွင် အလွယ်တကူလေ့လာတွေ့ရှိ



၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၃ ရက် မြန်မာအမျိုးသမီးများနေ့တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှနှင့် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

နိုင်သည်။ ခေတ်အဆက်ဆက် မြန်မာအမျိုးသမီးတို့သည် အမျိုးသားရေးလှုပ်ရှားမှုများတွင် လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများတွင်လည်းကောင်း၊ ဇွတ်တံသန်စွာ တိုင်းပြည်ချစ်စိတ်အပြည့်ဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်မှာ ယုံမှားဖွယ်ရာမရှိသောကြောင့် မြန်မာအမျိုးသားတို့ကို အတတ်တစ်ချပ်ဟုဆိုလျှင် မြန်မာအမျိုးသမီးတို့ကို သဲတစ်ပွင့်အဖြစ် တင်စားနိုင်ပါသည်။

လူ့အိုရုံစတင်ထူထောင်သူ

မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူ့အိုရုံ (ယခုဘိုးဘွားရိပ်သာ) ကို စတင်ထူထောင်သူမှာလည်း ဒေါ်ဦးဇွန်းဟူသည့် သူတော်ကောင်း မြန်မာအမျိုးသမီးကြီးပင်ဖြစ်သည်။ ၁၉၁၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၁၁ ရက်နေ့တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပထမဦးဆုံး မင်းကွန်းလူ့အိုရုံကို စတင်တည်ထောင်ခဲ့ပြီး မြန်မာပြည်အတွင်း များစွာသောလူ့အိုရုံများ တည်ထောင်နိုင်မှုကြောင့် အင်္ဂလိပ်အစိုးရက ဒေါ်ဦးဇွန်းကို အသိအမှတ်ပြုသည့်အနေဖြင့် တိုင်းကျိုးပြည်ကျိုး အကျိုးဆောင်ဘွဲ့ (T.P.S) ကို ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။ ထို့ပြင် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် လေလွင့်နေရသည့် လမ်းပေါ်နေကလေးသူငယ်များကိုစုစည်း၍ မိဘမဲ့ဂေဟာကို စတင်ထူထောင်သူမှာလည်း မြန်မာလူမှုရေးမိခင် ဒေါ်တီတီလတ်ဟုအမည်တွင်သည့် အမျိုးသမီးဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတော်က ချီးမြှင့်သည့် သူရဘွဲ့ရရှိသူ သူရမချစ်ပိုမှာလည်း သူရသတ္တိနှင့်ပြည့်စုံသည့် အမျိုးသမီးအဖြစ် ယနေ့တိုင် ကမ္ဘာတွင်ဆဲ ဖြစ်သည်။

ထို့အတူ ဖန်တီးမှုအနုပညာကဏ္ဍတွင်လည်း မြန်မာအမျိုးသမီးများ ထူးချွန်စွာရပ်တည်နိုင်ခဲ့

သည်။ မြန်မာစာပေလောကတွင် ခေတ်အဆက်ဆက် ရောင်းအားအကောင်းဆုံးစာရင်း၌ မြန်မာအမျိုးသမီး စာရေးဆရာများ ပါဝင်နေဆဲဖြစ်သလို ဂီတအနုပညာနယ်ပယ်တွင်လည်း အမျိုးသမီးတေးသံရှင်များ ထိပ်တန်းစာရင်းမှ နေရာယူထားနိုင်ပါသည်။ မြန်မာ့ရိုးရာ သဘင်ပညာဖြစ်သည့် အငြိမ့်ခန်းတွင် အမျိုးသမီးများ၏အခန်းကဏ္ဍကို အထူးအလေးပေးထားကြောင်း မြင်တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။ အငြိမ့်အဖွဲ့တွင် အမျိုးသမီးဖြစ်သည့် မင်းသမီးက ဦးဆောင်သူဖြစ်၍ အမျိုးသားလူရွှင်တော်များက ဝန်းရံရသည်ကို တွေ့နိုင်ပါသည်။

မြန်မာအမျိုးသမီးများသည် စီးပွားရေးကဏ္ဍတွင် ကိုယ်ပိုင်အမည်တပ်၍ ဦးဆောင်ပိုင်ခွင့် ရှိပါသည်။ ဥပမာ မြင့်မြင့်ခင်ထိုးမုန့်၊ အရီးတောင်းလက်ဖက်၊ နဂါးဒေါ်ဦးဆေးလိပ်ခုံ၊ ကျားပျံမကောက်ဆေးပေါ့လိပ်၊ စံပြဒေါ်ကြည် မုန့်ဟင်းခါး၊ ဓနုဖြူဒေါ်စောရီ မြန်မာထမင်းဆိုင် စသည့် မြန်မာအမျိုးသမီးစွမ်းဆောင်ရည်တို့၏ လုပ်ငန်းများမှာ တိုင်းသိပြည်သိပင်ဖြစ်သည်။ နည်းပညာ ထွန်းကားလာသည့် ယနေ့အချိန်အခါတွင်လည်း အမျိုးသားများနှင့် ရင်ပေါင်တန်း၍ အမျိုးသမီးလေယာဉ်မှူးများလည်း ပေါ်ထွက်လာနေပြီဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးကော်မတီ အသစ်ပြန်လည်ဖွဲ့စည်း

ကျွန်ုပ်တို့နည်းတူ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အတွင်း မှီတင်းနေထိုင်လျက်ရှိသည့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ သမိုင်းများ၊ ဓလေ့ထုံးတမ်းများကို လေ့လာကြည့်ပါက အမျိုးသမီးအခွင့်အရေးများ ထည့်သွင်းထားသည်ကို တွေ့နိုင်ပါသည်။ သို့သော် မြန်မာအမျိုးသမီးများကို နည်းမျိုးစုံဖြင့် ခွဲခြားဆက်ဆံမှုများ ခံနေရခြင်းများရှိနေပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် ၁၉၉၅ ခုနှစ်တွင် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ပေကျင်းမြို့၌ ကျင်းပခဲ့သည့် စတုတ္ထအကြိမ် ကမ္ဘာ့အမျိုးသမီး ညီလာခံသို့တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ညီလာခံကချမှတ်ခဲ့သည့် ပေကျင်းကြေညာစာတမ်းအရ ၁၉၉၆ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၃ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်အဆင့်လုပ်ငန်းယန္တရားအဖြစ် မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးရေးရာကော်မတီ (Myanmar National Committee for Women's Affairs-MNCWA)ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး မြန်မာအမျိုးသမီးများ၏ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့အတွက် မူဝါဒများ၊ လုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ၂၀၁၂ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ မူဝါဒများနှင့် အညီ အဆိုပါကော်မတီအား မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အမျိုးသမီးကော်မတီအဖြစ် အသစ်ပြန်လည်ဖွဲ့စည်း

ခဲ့သည်။

တက်ကြွစွာဆောင်ရွက်လျက်

မြန်မာနိုင်ငံသည် အမျိုးသမီးများအား နည်းမျိုးစုံဖြင့် ခွဲခြားမှုပျောက်ရေးဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ် (Convention on Elimination of all forms of Discrimination Against Women-CEDAW) ကို ၁၉၉၅ ခုနှစ်တွင် ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ထောင်စုနှစ် ဖွံ့ဖြိုးရေးရည်မှန်းချက်များ (Millennium Development Goals - MDGs)၊ ပေကျင်းလုပ်ငန်းစီမံချက်များ (Beijing Platform For Action-BPFA)နှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူဦးရေနှင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုညီလာခံ (International Conference on Population and Development-ICDP) အပါအဝင် အမျိုးသမီးများဘဝတိုးတက်ရေးအတွက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်မူဝါဒများကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင်လည်း တက်ကြွစွာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

အမျိုးသမီးများအား ခွဲခြားဖိနှိပ်မှု (Discrimination)ဆိုသည့် အဓိပ္ပာယ်ကို အမျိုးသမီးများအား နည်းမျိုးစုံဖြင့် ခွဲခြားထားမှုပျောက်ရေး သဘောတူစာချုပ်(CEDAW)၏ အပိုဒ် (၁) တွင် အမျိုးသမီးများ၏ အိမ်ထောင်ရေးအခြေအနေ မည်သို့ပိုင်ရှိစေကာမူ အမျိုးသားနှင့် အမျိုးသမီးတန်းတူညီမျှမှုအပေါ် အခြေခံ၍ လူ့အခွင့်အရေးများနှင့် နိုင်ငံရေး၊ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ ယဉ်ကျေးမှု ပြည်သူ့ရေးရာ သို့မဟုတ် အခြားနယ်ပယ်တို့တွင် အမျိုးသမီးများအား အသိအမှတ်ပြုခြင်း၊ အမျိုးသမီးများခံစားခွင့် သို့မဟုတ် ကျင့်သုံးပိုင်ခွင့်ရှိခြင်းတို့ကို လိင်အပေါ် အခြေခံ၍ ယုံယွင်းစေရန် သို့မဟုတ် ပျက်သုဉ်းစေရန် ရည်ရွယ်ချက်ရှိသည့် မည်သည့်ခွဲခြားခြင်း၊ တားဆီးပိတ်ပင်ခြင်း သို့မဟုတ် ကန့်သတ်ခြင်းကိုမဆို ဆိုလိုသည်ဟု အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုထားသည်။

ထို့အတူ မြန်မာနိုင်ငံ၏ (၂၀၀၈) ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေတွင် အမျိုးသမီးများအတွက် ပုဒ်မ ၃၅၀ တွင် အမျိုးသမီးများသည် တူညီသောအလုပ်အတွက် အမျိုးသားများခံစားခွင့်ရှိသော အခွင့်အရေးနှင့် လစာတို့ကို ခံစားခွင့်ရှိသည်ဟူ၍ လည်းကောင်း၊ ပုဒ်မ ၃၅၁ တွင် မိခင်များ၊ ကလေးသူငယ်များနှင့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်အမျိုးသမီးများသည် ဥပဒေအရ သတ်မှတ်ထားသော သက်ဆိုင်ရာ အခွင့်အရေးများကို အညီအမျှခံစားခွင့်ရှိစေရမည်ဟူ၍လည်းကောင်း၊ ပုဒ်မ ၃၅၂ တွင် နိုင်ငံတော်သည် အလုပ်အကိုင်ခန့်ထားရာတွင်ဖြစ်စေ၊ နိုင်ငံဝန်ထမ်းရွေးချယ်ရာတွင် အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးများကို ခွဲခြားမှု မပြုရဟူ၍လည်းကောင်း ပြဋ္ဌာန်းထားသည်။

စာမျက်နှာ ၁၁ သို့ ☆

“အမျိုးသမီးများသည် တူညီသောအဟန့်အတားများနှင့် ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ရလျက်ရှိကြသည်။ ၎င်းအဟန့်အတားများမှာ သတင်းအချက်အလက်များ လက်လှမ်းမီရယူပိုင်ခွင့်ကို မြှင့်တင်ပေးရန်အတွက် လိုအပ်သည့်အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ ကူညီပံ့ပိုးမှုများအားနည်းနေခြင်းနှင့် နက်ရှိုင်းစွာ အမြစ်တွယ်လျက်ရှိပြီး ဖြေရှင်းခြင်းမပြုနိုင်သေးသည့် ကျား/မ ဆိုင်ရာ ယဉ်ကျေးမှုစံနှုန်းများ စသည်တို့ဖြစ်သည်။ အမျိုးသမီးများအနေဖြင့် နည်းပညာသိရှိနားလည်ခြင်း၊ သုံးစွဲခြင်းဖြင့် လူ့အဖွဲ့အစည်းနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကို ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးသောနည်းလမ်းများစွာဖြင့် အမျိုးသမီးများ၏ အခွင့်အရေးများရရှိရေးအတွက် တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ပိုမိုအထောက်အကူပြုနိုင်မည်”

★ စာမျက်နှာ ၁၀ မှ
အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများတွင်
ကူညီဆောင်ရွက်

ကုလသမဂ္ဂ၏ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်
ရေးပန်းတိုင် (Sustainable Development Goals)
၁၇ ရပ်အနက် ပန်းတိုင် ၅ တွင် ကျား/မ တန်းတူ
ရရှိရေးနှင့် အမျိုးသမီးများအားလုံး စွမ်းပကား
တိုးမြှင့်ရေး (Goal 5- Achieve gender equality
and empower all women and girls) ဟူသော
အချက်အရ အမျိုးသမီးများ၏ စွမ်းဆောင်ရည်
မြှင့်တင်ရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ
အမျိုးသမီးကော်မတီက နိုင်ငံရေး၊ ကျန်းမာရေး၊
ပညာရေး၊ စီးပွားရေးစသည့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း
လုပ်ငန်းများတွင် ဘက်ပေါင်းစုံမှ ကူညီဆောင်ရွက်
ပေးလျက်ရှိသည်။ ထို့ပြင် အမျိုးသမီးဖြစ်ခြင်း
အပေါ်မူတည်ပြီး ခွဲခြားဆက်ဆံခံရခြင်းများ၊
အမျိုးသမီးနှင့်ပတ်သက်သည့် အခွင့်အလမ်းရပိုင်ခွင့်
များကို လုပ်ဆောင်ပေးသည်။ ထိုအထဲမှ မသန်စွမ်း
အမျိုးသမီးများက ပိုမို၍ ခွဲခြားဆက်ဆံခံရခြင်းများ
ကြောင့် မသန်စွမ်းအမျိုးသမီး အခွင့်အရေးများ
တန်းတူရရှိနိုင်အောင်ရည်ရွယ်ပြီး မသန်စွမ်းအမျိုး
သမီးများ အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာကော်မတီကို

၂၀၁၉ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် ထပ်မံ
ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။
ကျား/မ အကြား အခွင့်အရေးဆိုင်ရာမညီမျှမှု
များက ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးရှိ အမျိုးသမီးများ၏
ဘဝအခြေအနေကို မီးမောင်းထိုးပြလျက်ရှိသည်။
အဆိုပါမညီမျှမှုများက အမျိုးသမီးများ၏ ပွင့်လင်း
မြင်သာသည့် နည်းပညာဖြင့် သတင်းအချက်အလက်
လက်လှမ်းမီရယူပိုင်ခွင့်များအပေါ် သက်ရောက်
လျက်ရှိသည်ကို လေ့လာတွေ့ရှိရသည်။ အမျိုးသမီး
များသည် တူညီသော အဟန့်အတားများနှင့် ရင်ဆိုင်
ကြုံတွေ့ရလျက်ရှိကြသည်။ ၎င်းအဟန့်အတားများ
မှာ သတင်းအချက်အလက်များ လက်လှမ်းမီရယူ
ပိုင်ခွင့်ကို မြှင့်တင်ပေးရန်အတွက် လိုအပ်သည့်
အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ ကူညီပံ့ပိုးမှုများ အားနည်းနေ
ခြင်းနှင့် နက်ရှိုင်းစွာအမြစ်တွယ်လျက်ရှိပြီး ဖြေရှင်း
ခြင်းမပြုနိုင်သေးသည့် ကျား/မ ဆိုင်ရာယဉ်ကျေးမှု
စံနှုန်းများစသည်တို့ဖြစ်သည်။ အမျိုးသမီးများအနေ
ဖြင့် နည်းပညာသိရှိနားလည်ခြင်း၊ သုံးစွဲခြင်းဖြင့်
လူ့အဖွဲ့အစည်းနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကို ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးသော
နည်းလမ်းများစွာဖြင့် အမျိုးသမီးများ၏ အခွင့်
အရေးများရရှိရေးအတွက် တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ
ပိုမိုအထောက်အကူပြုနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ၂၀၂၃ ခုနှစ်

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအမျိုးသမီးများနေ့၏ဆောင်ပုဒ်
မှာလည်း “ကျား၊ မ တန်းတူညီမျှဖို့ နည်းပညာနဲ့
ဆန်းသစ်စို့” ဟူ၍ဖြစ်သည်။
အမျိုးသမီးများ အကြမ်းဖက်မှု
တားဆီးကာကွယ်ရေးဥပဒေ
မြန်မာနိုင်ငံသည်လည်း အမျိုးသမီးများအား
နည်းမျိုးစုံဖြင့် ခွဲခြားမှုပျောက်ရေးဆိုင်ရာ သဘော
တူစာချုပ် (CEDAW) ကို ပါဝင်ချုပ်ဆိုထားသည့်
နိုင်ငံဖြစ်သောကြောင့် ယင်းစာချုပ်နှင့် လိုက်လျော
ညီထွေမှုရှိပြီး ပိုမိုကျယ်ပြန့်ထိရောက်မှုရှိစေမည့်
ပြည်တွင်းဥပဒေတစ်ရပ်ဖြစ်သည့် အမျိုးသမီးများ
အကြမ်းဖက်မှု တားဆီးကာကွယ်ရေးဥပဒေကို
ရေးဆွဲလျက်ရှိရာ ဆောလျင်စွာ အတည်ပြုနိုင်ရေး
များစွာလိုအပ်လှသည်။
အမျိုးသမီးများသည် ပင်ကိုအားဖြင့် ထိခိုက်
လွယ်သောအုပ်စု (vulnerable group) တွင် ပါဝင်
ကြပြီး အများအားဖြင့် အားနည်းသူ၊ အားနည်းသူများဟု
ထင်မြင်ကြသောကြောင့် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ စိတ်ပိုင်း
ဆိုင်ရာ၊ လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ အန္တရာယ်ရှိသော ရိုးရာ
အလေ့အထများ၊ လူကုန်ကူးခံရမှု စသည့်ပုံစံမျိုးစုံ
ဖြင့် အကြမ်းဖက်ခြင်းခံကြရသည်။ အထူးသဖြင့်
ကျောင်း၊ လုပ်ငန်းခွင်၊ အများပြည်သူဆိုင်ရာ နေရာ

များ၊ စစ်ဘေးရှောင်စခန်းများ၊ ဒုက္ခသည်စခန်းများ၊
မိမိနေအိမ်(အိမ်တွင်းအကြမ်းဖက်မှု)များနှင့် ဆိုရှယ်
မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် စသည်ဖြင့် နေရာမျိုးစုံတွင်
အကြမ်းဖက်ခံရခြင်းများ တွေ့ရသည်။ အမျိုးသမီး
များကို ခွဲခြားမှုပြုခြင်းမခံရဘဲ ပိုမိုတိုးတက်
ကောင်းမွန်အောင် ကြိုးစားကြရန်မှာ မြန်မာတစ်မျိုး
သားလုံး၏ သမိုင်းပေးတာဝန်ပင်ဖြစ်သည်။
ယနေ့ခေတ် မြန်မာအမျိုးသမီးများသည်
ခေတ်အဆက်ဆက်က မြန်မာအမျိုးသမီးများ၏
ထွန်းပြောင်ခဲ့သည့် သမိုင်းအစဉ်အလာကို ဂုဏ်ယူ
လက်ဆင့်ကမ်းကာ ရှိနှင့်ပြီးသားတန်ဖိုးများကို
ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲအောင် ကြိုးစားကြရမည်
ဖြစ်သည်။ မြန်မာအမျိုးသမီးများ စွမ်းဆောင်ရည်
မြှင့်တင်လာပြီး ၎င်းတို့၏ အခွင့်အရေးရပိုင်ခွင့်များ
ကို အပြည့်အဝစားရရှိနိုင်စေရန်နှင့် အမျိုးသမီး
တို့၏ ဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ကျား၊ မ ရေးရာ
တန်းတူညီမျှရေးနှင့် အမျိုးသမီးများ၏ အခွင့်အရေး
များကို အသိအမှတ်ပြု နားလည်လက်ခံနိုင်စေ
မည့် လူ့ဘောင်တစ်ရပ် ပေါ်ထွန်းလာစေရန်
အားလုံးပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါ
သည်။ ။

ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိုခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပြည်တွင်း/ပြည်ပ စေတနာရှင်ပြည်သူများက အလှူငွေများ လှူဒါန်းနိုင်ရေး အသိပေးကြေညာခြင်း

- ၁။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၁၄-၅-၂၀၂၃ ရက်နေ့တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အလွန်အလွန်အားကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်း
မုန်တိုင်း မိုခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပါဝင်လှူဒါန်းလိုသော စေတနာရှင် ပြည်သူများ
အနေဖြင့် မြန်မာကျပ်ငွေစာရင်းအမှတ် OA-011834 နှင့် နိုင်ငံခြားငွေစာရင်းအမှတ် 1DA-0300086
သို့ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာခဲ့ပါသည်။
- ၂။ ထိုသို့ကြေညာရာတွင် အခြားသော အီလက်ထရောနစ် ငွေပေးချေမှုစနစ်နှင့် မိုတိုင်းငွေပေးချေမှုစနစ်များ
ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ထပ်မံအသိပေးကြေညာသွားမည်ဟု ပါရှိပါသည်။
- ၃။ လှူဒါန်းရာတွင် ယခင်ကြေညာထားသည့် ဖုန်းနံပါတ်နှင့် ဖွင့်လှစ်ထားသည့်အကောင့်သို့ လှူဒါန်းမှု
ပြုနိုင်ရေး ကြေညာထားပြီး ဖုန်းနံပါတ်ဖြင့် လှူဒါန်းမှုပြုလုပ်ခြင်းမှာ ရောထွေးနိုင်သဖြင့် ဖုန်းနံပါတ်
အစား QR ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။
- ၄။ KBZ Pay၊ Wave Money တို့ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ပြီး လှူဒါန်းလိုပါက KBZ Pay၊ Wave Money တို့၏ QR အား
Scan ဖတ်ခြင်း၊ QR တွင်ပါဝင်သော ကုတ်နံပါတ်အား ရိုက်ထည့်၍ လှူဒါန်းခြင်းများဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။
- ၅။ ယခုအခါ ပြည်သူများလှူဒါန်းမှုပြုလုပ်ရာတွင် ပိုမိုအဆင်ပြေစေရေး ပြည်သူများ အသုံးပြုမှုများပြား
သည့် CB Pay၊ AYA Pay၊ OK \$ နှင့် UAB pay နှင့် Citizens Pay တို့ဖြင့်လည်း လှူဒါန်းနိုင်ရေး
ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်သဖြင့် QR အား Scan ဖတ်ခြင်း၊ QR တွင်ပါဝင်သော ကုတ်နံပါတ်အား ရိုက်ထည့်
၍ လှူဒါန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။
- ၆။ လှူဒါန်းလိုသူများအနေဖြင့် အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များသို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းလှူဒါန်းနိုင်ပါသည်-

နေပြည်တော်	ရန်ကုန်မြို့	မန္တလေးမြို့
ဒေါ်လှလှအေး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၀၅၀ ၀၉-၂၀၂၃၄၉၁	ဦးသန်းစိုး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၂၅၀၂၂၈၈၅	ဦးအေးမင်းသူ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၄၂၀၇၀၈၈၂၇
ဦးဝင်းရွှေ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၀၄၈ ၀၉-၂၅၄၀၇၀၀၁၁	ဒေါ်သန်းသန်းဝင်း ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၄၂၀၇၄၀၁၆၀	
ဒေါ်ဖြူဖြူဝင်း ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၀၃၁၆ ၀၉-၄၃၀၅၄၈၄၄		

The image displays a grid of QR codes for disaster relief donations. The QR codes are arranged in a 4x3 grid. The first two columns feature QR codes from CB Bank (CBPay) and WavePay, both for the 'Natural Disaster Management Fund'. The third column features QR codes from AYA Pay and UAB Pay, also for the 'Natural Disaster Management Fund'. Each QR code is accompanied by the respective organization's logo and contact information.

အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်
ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ

ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းမိုခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် SMS စာတိုဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ် မေ ၁၄ ရက်က ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အလွန်အလွန်အားကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းမိုခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက်
ပါဝင်လှူဒါန်းလိုသော စေတနာရှင် ပြည်သူများအနေဖြင့် လှူဒါန်းမှုများပြုလုပ်ရာတွင် ပိုမိုအဆင်ပြေစေရေးအတွက် ပြည်သူများ အသုံးပြုမှုများပြားသည့်
မိုတိုင်းတယ်လီဖုန်းများမှတစ်ဆင့် SMS(စာတို)ဖြင့် လှူဒါန်းငွေများပေးပို့နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။
ထိုသို့လှူဒါန်းရာတွင် မိုတိုင်းသုံးစွဲသူ စေတနာရှင် ပြည်သူများအနေဖြင့် မိမိတို့၏အသုံးပြုနေသည့် မိုတိုင်းဖုန်းများမှတစ်ဆင့် 9090 သို့ 500 ဟု SMS
ပေးပို့၍ တစ်ကြိမ်လျှင် ၅၀၀ ကျပ်နှုန်းဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်းသိရသည်။

သတင်းစဉ်

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ဒေသအလိုက် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးသူများက ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ကူညီဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း(မိုခါ) တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့်ဒေသများကို သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေပုဒ်မ ၁၁ အရ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်သော ဒေသများအဖြစ်ကြေညာချက်များ ထုတ်ပြန်၍ ယင်းကြေညာချက်များပါ ဒေသများတွင် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဒေသအလိုက် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများကို ခန့်အပ်တာဝန်ပေးထားပြီးဖြစ်သည်။



ထိုသို့ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ခန့်အပ် တာဝန်ပေးအပ်ထား ရှိရာ ယနေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ် ကျောက်ဖြူမြို့၌ ရောက်ရှိ နေသော ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း) မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးလူအေးသည် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ဂုံးချိန်ဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်းရှိ ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တခေမာစာရအား ဖူးမြော် ကြည့်ညိ၍ နဝကမ္မအလှူငွေနှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာ များ ပေးအပ်လှူဒါန်းကာ ဒေသခံပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများကို သွားရောက် ကြည့်ရှုပြီး ရေသန့်ဘူးများ၊ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်း များနှင့် တိုင်းရင်းဆေးမိုးစုံကို ပေးအပ်လှူဒါန်းကာ အားပေးစကားများပြောကြားခဲ့သည်။

အလားတူ ရခိုင်ပြည်နယ် ဘူးသီးတောင်မြို့၌ ရောက်ရှိနေသော ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း) မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးအေးဝင်းသည် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ အလယ်ချောင်းကျေးရွာ အုပ်စု အခြေခံပညာမူလတန်း(လွန်)ကျောင်း၌ လေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက်ပြန်လည်ထူထောင် ရေးပစ္စည်းများနှင့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများအား (ဒုတိယ)အကြိမ်အဖြစ် ထောက်ပံ့ပေးအပ်ကာ အားပေးစကားများပြောကြားပြီး ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုများအား သွားရောက်ကြည့်ရှုခဲ့ သည်။ ထို့ပြင် မုန်တိုင်းကြောင့် အမိုးလန်ပျက်စီးသွား သည့် စာသင်ကျောင်းဆောင်များ ပြုပြင်ဆောင်ရွက် ပြီးစီးမှုအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ ယင်းနောက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုကို သွားရောက်ကြည့်ရှုပြီး စားသောက်ဖွယ်ရာများ ပေးအပ်ခဲ့သည်။ ထို့အတူ မတူပီမြို့၌ရောက်ရှိနေသော

ဗိုလ်မှူးချုပ် ခင်မောင်အေးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန် ရှိသူများသည် နယ်မြေခံတပ်နယ်ခန်းမ၌ လေဘေး သင့်ပြည်သူများထံ အဝတ်အထည်မျိုးစုံနှင့် အသုံး အဆောင်ပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့သည်။

အလားတူ ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့၌ ရောက်ရှိနေသော ဗိုလ်မှူးချုပ်ဝင်းမောင်သည် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိ သူများနှင့်အတူ မြို့မပရိယတ္တိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၊ ရွှေတောင်တန်းဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းနှင့် ခေမာ ရာမပရဟိတဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများသို့ သွား ရောက်၍ ဆရာတော်ကြီးများအား ဖူးမြော်ကြည့်ညိ ကန်တော့ပြီး သံဃာတော်များအတွက် သင်္ကန်းစုံ များ၊ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် အသုံးအဆောင် ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပေးခဲ့သည်။

ထို့အတူ မောင်တောမြို့၌ ရောက်ရှိနေသည့် ဗိုလ်မှူးချုပ် တင်ဆွေသည် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူ များနှင့်အတူ သာသနာ့ဗိမာန်တော်ကြီးတွင် ဒေသခံ ပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်ပေးနေ မှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီး အာဟာရဖြည့်စွက် စာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ကာ မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် လေဘေးသင့်ခဲ့သော ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများသို့ သွားရောက်၍ ကျောင်းထိုင်ဆရာတော်များအား ဖူးမြော်ကြည့်ညိပြီး ဝါဆိုသင်္ကန်းနှင့် အခြားလှူဖွယ် ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်သောဒေသများတွင် တပ်မတော်က ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄
သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်ခဲ့ရသည့် ဒေသများတွင် လိုအပ်သည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ကူညီဆောင်ရွက် ပေးနိုင်ရေးအတွက် တပ်မတော်ကကြိုတင်စုဖွဲ့ စေလွှတ်ထားသည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များ သည် နယ်မြေခံတပ်ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုကယ်ဆယ် ရေးအဖွဲ့များနှင့်ပူးပေါင်း၍ သက်ဆိုင်ရာဒေသများ တွင် အင်တိုက်အားတိုက် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိသည်။

ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များသည် နယ်လှည့် ဆေးကုသရေးအဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်း၍ စံပြုရပ်ကွက်ရှိ ဒေသခံပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက် မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး မြို့မဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်း၊ ရွှေတောင်တန်းဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၊ ပညာပါရမီဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတို့ အား သင်္ကန်း များနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်း များ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ထို့အတူ ရသေ့တောင်မြို့၌ ရောက်ရှိနေသည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များသည် နယ်လှည့် ဆေးကု သရေးအဖွဲ့များနှင့်ပူးပေါင်း၍ သာသနာ့ဗိမာန် ကျောင်း၌ ဒေသခံပြည်သူများအား ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိသည်။

အလားတူ ကျောက်ဖြူမြို့၌ ရောက်ရှိနေသည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များသည် နယ်လှည့်ဆေးကု သရေးအဖွဲ့များနှင့်ပူးပေါင်း၍ ဂုံးချိန်ရပ်ကွက်ရှိ



ဒေသခံ ပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက် မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ရေသန့်ဘူးနှင့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်လှူဒါန်းပေး လျက်ရှိသည်။

အလားတူ ဘူးသီးတောင်မြို့၌ ရောက်ရှိနေ သည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များသည် ဘူးသီး

တောင်မြို့အတွင်း၌ သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး နယ်လှည့် ဆေးကုသရေးအဖွဲ့က အလယ်ချောင်းကျေးရွာ၌ ဒေသခံပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသူများအား နယ်လှည့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးတပ်ခွဲက ဆက်လက်ကပြသီဆိုဖျော်ဖြေ



နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄
ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်သင့် ဒေသများတွင် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် နယ်မြေခံတပ်မတော် သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ ဝင်များနှင့် မိသားစုဝင်များအား စိတ်ရွှင်လန်းချမ်းမြေ့ စေရန်နှင့် ပင်ပန်းနွမ်းနယ်မှုများ ပြေပျောက်စေရန် အတွက် ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် ဘူးသီးတောင်တပ် နယ်ရှိ နယ်မြေခံတပ်ရင်းခန်းမ၌ ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ်ရုံး(ကြည်း) ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် စိတ်ဓာတ် စစ်ဆင်ရေးညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ နယ်လှည့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးတပ်ခွဲမှ စစ်သည် စစ်သမီးများက အဆို၊ အကများဖြင့် ဖျော်ဖြေ တင်ဆက်ကြသည်။

ထိုသို့ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ရာတွင် စစ်သည် စစ်သမီးများက မြန်မာသံစဉ်တေးသီချင်းများ၊ ခေတ်ပေါ်တေးသီချင်း အဆို၊ အကများ၊ တေးသရုပ် ဖော်အကများ၊ ရယ်ရွှင်ဖွယ်ရာ ဟာသပြဇာတ်၊ ဒေသ ၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အကအလှများ၊ ဗဟုသုတ ဖြစ်ဖွယ်ရာ အသိပညာပေးအစီအစဉ်များဖြင့် ကဏ္ဍ စုံလင်စွာ သီဆိုကပြဖျော်ဖြေကြရာ နယ်မြေခံတပ်နယ်မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မိသားစုဝင်များ ပျော်ရွှင်စွာ ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ ထိုသို့ သီဆို ကပြဖျော်ဖြေသော စစ်သည် စစ်သမီးများအား နယ်မြေခံတပ်နယ်မှ တာဝန်ရှိသူများက ဆုငွေများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြင်ပအလင်းရောင်ကို အသုံးပြုပါ။ မလိုအပ်သော အိမ်တွင်းလျှပ်စစ်မီးများကို လျှော့သုံးပါ

ရှန်ဟိုင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့အစည်းဝင်နိုင်ငံများအကြား ဆက်ဆံရေးမြှင့်တင်ရန် တရုတ်သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင် တိုက်တွန်း

ပေကျင်း ဇူလိုင် ၄

ရှန်ဟိုင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့အစည်းဝင် နိုင်ငံများ အကြား အပြန်အလှန်ဆက်ဆံရေးမြှင့်တင်ရန်နှင့် နိုင်ငံသားများ အကြား ဆက်ဆံရေး တိုးမြှင့်သွားရန် တရုတ်သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်က တိုက်တွန်းခဲ့သည်။ ထို့ပြင် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား ညီညွတ်မှုနှင့် အပြန်အလှန် ယုံကြည်မှုမြှင့်တင်ရန် ၎င်းက မှတ်ချက်ပြုသည်။ ၎င်းအဖွဲ့အစည်းအဝေးအား အွန်လိုင်းမှ တက်ရောက်စဉ် ရှီကျင့်ဖျင်က ယခုကဲ့သို့ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မတူကွဲပြားသည့် ယဉ်ကျေးမှုများအကြား ဟန်ချက်ညီသည့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုရရှိ

စေရေးသည် ရှန်ဟိုင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့အစည်းဝင် နိုင်ငံများအကြား ပြင်းပြသည့်ဆန္ဒပင်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက မှတ်ချက်ပြုသည်။

တရုတ်နိုင်ငံသည် မတူညီသည့်ယဉ်ကျေးမှုများအကြား အတူလက်တွဲရန်နှင့် နိုင်ငံများအကြား အပြန်အလှန်နားလည်မှု မြှင့်တင်ရေး အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းကို ကြိုဆိုကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုးကား- ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်- စိုးသူရ



အင်ဒိုနီးရှားသမ္မတနှင့် ဩစတြေးလျဝန်ကြီးချုပ်တို့ လုံခြုံရေးနှင့် စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ ဆွေးနွေး

ဆစ်ဒနီ ဇူလိုင် ၄

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ သမ္မတ ဂျိုကိုဝီဒိုနှင့် ဩစတြေးလျနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် အန်သိုနီအယ်ဘာနစ်တို့သည် ဇူလိုင် ၄ ရက်တွင် ဆစ်ဒနီမြို့၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည့် အစည်းအဝေးတွင် စီးပွားရေးနှင့် လုံခြုံရေးအပါအဝင် နယ်ပယ်အသီးသီး၌ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု များ တိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်ရန် သဘောတူညီခဲ့ကြောင်း ယနေ့ အင်န်အိတ်ချီကေသတင်းတစ်ရပ်အရ သိရသည်။

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ သမ္မတ ဂျိုကိုဝီဒိုနှင့် ဩစတြေးလျနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် အန်သိုနီအယ်ဘာနစ်တို့သည် နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးကိစ္စများအပါအဝင် အင်ဒို-ပစိဖိတ်ဒေသတွင်း

ပြိမ်းချမ်းရေးထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်း ကတိကဝတ်ပြုခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

နှစ်နိုင်ငံခေါင်းဆောင်နှစ်ဦးတို့သည် လျှပ်စစ်ကားဘက်ထရီ များ ပူးတွဲထုတ်လုပ်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်း ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရန် ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင်နှစ်နိုင်ငံအကြား မဟာဗျူဟာမြောက်ဆက်ဆံရေးကို တည်ဆောက်သင့်ကြောင်းလည်း အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ သမ္မတ ဂျိုကိုဝီဒိုက ပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုးကား- အင်န်အိတ်ချီကေ ဘာသာပြန်- အလင်းသစ်

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၌

တီဘီရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးကို အရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်သွားမည်

မနီလာ ဇူလိုင် ၄

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံသည် နိုင်ငံအတွင်းတီဘီရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးကို အရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး တက်ဒေါ့ရီ ဟာမိုဆာက ယနေ့ ပြောကြားသည်။

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံအတွင်း လက်ရှိအချိန်တွင် တီဘီရောဂါဖြစ်ပွားမှုများ မြင့်တက် နေသည်။

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံဟာ ကမ္ဘာပေါ်မှာ တီဘီရောဂါဖြစ်ပွားမှုဒဏ် အခံရဆုံးနိုင်ငံများ အနက် တစ်နိုင်ငံဖြစ်တယ်ဟု ၎င်းက သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် မှတ်ချက်ပြုသည်။

နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာလအတွင်း တီဘီရောဂါဖြစ်ပွားမှု မြင့်တက် လာခဲ့ကြောင်းနှင့် နိုင်ငံသားတစ်သန်းခန့် တီဘီရောဂါခံစားနေရကြောင်း ၎င်းက ထပ်လောင်းပြောကြားသည်။

နိုင်ငံအတွင်းရှိ ရပ်ရွာများ၊ လုပ်ငန်းခွင်များ၊ လူနေအိမ်များ၊ သက်ကြီးစောင့်ရှောက် ရေးဂေဟာများတွင် တီဘီရောဂါစစ်ဆေးကုသခြင်းကို ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ထပ်လောင်းပြောကြားသည်။

ကမ္ဘာပေါ်တွင် လူ ၁၀ ဒသမ ၆ သန်းခန့်သည် တီဘီရောဂါခံစားနေကြောင်း ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့၏ ယမန်နှစ်အတွင်းက ထုတ်ပြန်သည့် အစီရင်ခံစာအရ သိရသည်။ ၂၀၂၁ ခုနှစ်အတွင်း ကမ္ဘာပေါ်တွင် တီဘီရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၁ ဒသမ ၄ သန်းခန့်ရှိသည်။ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံသည် ကမ္ဘာပေါ်တွင် တီဘီရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူဦးရေ အများဆုံးနိုင်ငံများအနက် တစ်ခုအပါအဝင်ဖြစ်သည်။

ကိုးကား- ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်- စိုးသူရ



တရုတ်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးနှင့် ရုရှားရေတပ်ဦးစီးချုပ် တွေ့ဆုံ



ပေကျင်း ဇူလိုင် ၄ တရုတ်နှင့် ရုရှားနှစ်နိုင်ငံအကြား ဒေသတွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် တည်ငြိမ်ရေး ကို ထိန်းသိမ်းရန်အတွက် တရုတ်

ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး လီရှန်ဖူးသည် ရုရှားရေတပ်ဦးစီးချုပ် နီကိုလိုင်ရက်ဗ် မိနော့ဗ်နှင့် ပေကျင်းမြို့တွင် ဇူလိုင် ၃ ရက်က တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။

မိမိတို့ နှစ်နိုင်ငံ ခေါင်းဆောင်များ အကြား ကဏ္ဍစုံတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရန် လုပ်ငန်းများ ချမှတ်ထားကြောင်း လီက မှတ်ချက်ပြုသည်။ တရုတ်-ရုရှား တပ်မတော်များအကြား ဆက်ဆံရေး မြှင့်တင်ရန် ရေတပ်ဆိုင်ရာ ဆက်သွယ်ရေး လမ်းကြောင်းများ တိုးချဲ့ရန်နှင့် အသက် မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်း များတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင် ရန် ၎င်းက ထပ်လောင်းပြောကြားသည်။

ရုရှားနိုင်ငံသည်လည်း တရုတ်နိုင်ငံ နှင့် စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မှုများကို မြှင့်တင်ပြီး နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး ကို မြှင့်တင်ရန်ဆန္ဒရှိကြောင်း နီကိုလိုင် ရက်ဗ်မိနော့ဗ်က မှတ်ချက်ပြုသည်။

ကိုးကား- ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်- စိုးသူရ

တရုတ်နိုင်ငံ စီချမ်ပြည်နယ်၌ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် လူပေါင်း ၄၆၀၀၀၀ ကျော် ထိခိုက်ခဲ့ရ

ချန်နူး ဇူလိုင် ၄

တရုတ်နိုင်ငံ အနောက်တောင်ပိုင်း စီချမ်ပြည်နယ်၌ ယခုလအတွင်း မိုးသည်း ထန်စွာရွာသွန်းမှုများကြောင့် လူပေါင်း ၄၆၀၀၀၀ ကျော် ထိခိုက်ခဲ့ရကြောင်း ပြည်နယ် ရေကြီးမှုထိန်းချုပ်ရေးနှင့် မိုးခေါင်မှုဆိုင်ရာ ကယ်ဆယ်ရေးဌာနချုပ် က ဇူလိုင် ၄ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

ပြည်နယ်တစ်ဝန်းတွင် ဒေသခံ ၈၅၀၀၀ ကျော်အား ကြိုတင်ကာကွယ်မှု အနေဖြင့် ဘေးလွတ်ရာနေရာများသို့ ရွှေ့ပြောင်းပေးထားကြောင်း သိရသည်။ လက်ရှိတွင် ဒေသန္တရအစိုးရ၏ ကြိုတင် သတိပေးမှုများနှင့် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဆောင်ရွက်ပေးမှုများကြောင့် ယခုအချိန် အထိ သေဆုံးမှုမရှိသေးကြောင်း သိရသည်။ သို့ရာတွင် စီချမ်ပြည်နယ်၌ ခရိုင် ၂၆

ခုတွင် ယခုနှစ်အတွင်း ရုတ်တရက် ရေကြီးမှုများ ကြုံတွေ့နိုင်သည့်အတွက် အဝါရောင်အဆင့်သတိပေးချက်ထုတ်ပြန် ထားကြောင်းလည်း သိရသည်။ တရုတ် နိုင်ငံသည် ဘူမိဗေဒဆိုင်ရာ သဘာဝဘေး အန္တရာယ်များအတွက် ရာသီဥတုဆိုင်ရာ သတိပေးချက်အဆင့် လေးဆင့်သတ်မှတ်

ထားပြီး လိမ္မော်ရောင်၊ အဝါရောင်၊ အပြာ ရောင်နှင့် အနီရောင်တို့ဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။

ယခုသီတင်းပတ်အတွင်း စီချမ် ပြည်နယ်ရှိ တောင်တန်းဒေသများ၌ ရုတ်တရက်ရေကြီးမှုများ ကြုံတွေ့ရဖွယ် ရှိပြီး အချို့နေရာများ၌ မြေပြိုမှုများပင် ဖြစ်ပွားနိုင်ကြောင်း နောက်ဆုံးရ မိုးလေ ဝသခန့်မှန်းချက်များအရ သိရသည်။

ကိုးကား- ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်



စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၌ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးစွမ်းအားမြှင့်တင်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

မုံရွာ ဇူလိုင် ၄

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေး စွမ်းအားမြှင့်တင်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယမန်နေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကျော်က အမှာစကား ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်ပြီး တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ ကလေးခရိုင်၊ ကသာခရိုင်၊ ကန့်ဘလူခရိုင်၊ ခန္တီးခရိုင်၊ စစ်ကိုင်းခရိုင်၊ ရွှေဘိုခရိုင်၊ ရေဦးခရိုင်၊ ဟုမ္မလင်းခရိုင်တို့မှ စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌများက ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် မိမိတို့ခရိုင်များအတွင်းရှိ မြို့နယ်များ၏ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေး စွမ်းအားမြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများနှင့် မုံရွာခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌက မြို့နယ်များ၏ စိုက်ပျိုး

ရေးနှင့် မွေးမြူရေးထုတ်ကုန်များ တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်မည့် အခြေအနေများနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများက မိမိတို့ဌာနများအလိုက် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ခရိုင်/မြို့နယ်များ၏ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးစွမ်းအားမြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများနှင့်ပတ်သက်၍ Power Point ဖြင့် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝင်များက တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေး ထုတ်ကုန်များ တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်မည့် အခြေအနေများနှင့်ပတ်သက်၍ အထွေထွေပြည့်စုံစွက်အကြံပြု ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာသူများ၏ အကြံပြု



ဆွေးနွေးတင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များကို တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖြည့်ဆည်းပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ပေးကာ နိဂုံးချုပ်စကား ပြောကြားသည်။ တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

MSME မြှင့်တင်ရေး၊ အစားအသောက်ဘေးကင်းလုံခြုံရေးသင်တန်းဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄

နိုင်ငံတော်အစိုးရမှ တိုင်းပြည်သာယာပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးကို အမျိုးသားရေးလုပ်ငန်းစဉ်အဖြစ် မျှော်မှန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယင်းကိုအောင်မြင်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အထောက်အကူပြုနိုင်ရန်အတွက်ပြည်သူ့စားသောက်ကုန်များဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးသည် အရေးပါလှကြောင်း၊ MSME စားသောက်ကုန် လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် ပြည်တွင်းဈေးကွက်အပြင် နိုင်ငံတကာဈေးကွက်တွင် ထိုးဖောက်နိုင်ရန် ဒေသထုတ်ကုန်များကို မြှင့်တင်ထုတ်လုပ်ရာတွင် Quality Product ဖြစ်ရေးအတွက် Food Safety Standards များနှင့် ကိုက်ညီ၍ Market Competency ရှိစွာ ထုတ်လုပ်တင်ပို့ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချရန် လိုအပ်ပါကြောင်း သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ဇေယျက တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။

ထည့်သွင်းပြောကြား

ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် နေပြည်တော်နည်းပညာတက္ကသိုလ်ရှိ အစားအသောက်နည်းပညာစင်တာ၌ ကျင်းပသည့် အခြေခံအစားအသောက်ဘေးကင်းလုံခြုံရေး သင်တန်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားရာ၌ ထိုသို့ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

ဒုတိယဝန်ကြီးက အစားအသောက်မှတစ်ဆင့် ဓာတုပစ္စည်းအန္တရာယ်၊ ဇီဝပစ္စည်းအန္တရာယ်နှင့် ရုပ်ဝတ္ထုပစ္စည်းအန္တရာယ်ဟူ၍ ဖြစ်ပွားနိုင်သောဘေးအန္တရာယ် သုံးမျိုးရှိပါကြောင်း၊ အစားအသောက်အန္တရာယ်ကြောင့် နှစ်စဉ် လူပေါင်း သန်း ၆၀၀ ခန့် နာမကျန်းဖြစ်ကြပြီး ၄၂၀၀၀၀ ခန့် အသက်ဆုံးရှုံးကြရကာ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများတွင် လူပေါင်းသုံးသန်းခန့်သည် မသန်ရှင်းသောရေနှင့် အစားအသောက်များကို သောက်သုံးစားသုံးခြင်းဖြင့် နှစ်စဉ်အသက်ဆုံးရှုံးကြရကြောင်း သိရှိရပါကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ပါ၍ အစားအသောက် ကုန်ကြမ်းပြင်ဆင်ခြင်းမှသည် ကုန်ချောထုတ်လုပ်ခြင်း၊ သိမ်းဆည်းခြင်း၊ ဖြန့်ဖြူးခြင်းနှင့် စားသုံးခြင်း စသည့်အစားအသောက်ကွင်းဆက်တစ်လျှောက်တွင် အစားအသောက်ဘေးကင်းလုံခြုံရေးအား အထူးဂရုပြုဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ MSME လုပ်ငန်းများသည် HACCP (Hazard Analysis and Critical Control Point)၊ ISO 22000 (International Standard Organization 22000) နှင့် FSC 22000 (Food Safety System Certification 22000) စသည့် နိုင်ငံတကာအသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်များရရှိထားရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ဤသင်တန်းတွင် လေ့လာခဲ့သည်များကို လုပ်ငန်းခွင်နှင့် ပတ်ဝန်းကျင်တွင် ဆင့်ပွားဖြန့်ဖြူးကာ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်

ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် နေပြည်တော်နည်းပညာတက္ကသိုလ် တာဝန်ခံနှင့် သင်တန်းမှူးတို့က သင်တန်းရည်ရွယ်ချက်နှင့် အစီအစဉ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် သင်တန်းသားများကို ရင်းရင်းနှီးနှီးဆက်ကာ လက်တွေ့သင်ကြားပေးမည့် Food Analysis Lab ၊ Food Microbiology Lab ၊ Food Chemistry Lab ၊ Physis and Engineering Lab ၊ Food Processing Lab နှင့် Food Safety Lab ခန်းများ၌ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ လိုအပ်သည်များကို မှာကြားသည်။

အဆိုပါသင်တန်းတွင် အခြေခံအစားအသောက်ဘေးကင်းလုံခြုံရေးနှင့် Personal Hygiene လက်တွေ့ပြသခြင်း၊ အစားအသောက်ဆိုင်ရာထုတ်လုပ်သူများ၊ တင်ပို့ရောင်းချသူများနှင့် ပြင်ဆင်ဝန်ဆောင်မှုပေးသူများ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည့် အစားအသောက် ဘေးကင်းလုံခြုံရေးလမ်းညွှန်ကို ပို့ချပေးမည်ဖြစ်ပြီး MSME လုပ်ငန်းရှင်များ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ ဒေသခံပြည်သူများအပါအဝင် သင်တန်းသားဦးရေ ၂၆ ဦး တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ငါး/ပုစွန်ဈေးနှုန်း တည်ငြိမ်မှုအတွက် အစာတောင့်ဈေးနှုန်း အရေးပါ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၄

ငါး/ပုစွန်ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ်မှုအတွက် အစာတောင့်ဈေးနှုန်းသည် အရေးပါလျက်ရှိပြီး အစာတောင့်ဈေးနှုန်း တည်ငြိမ်ပါက စားသုံးသူတို့ ဈေးနှုန်းသက်သာစွာ ဝယ်ယူစားသုံးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံငါးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်မှ သိရသည်။

မိုခါမုန်တိုင်းမတိုက်ခတ်မီ ကြိုတင်သတိပေးမှုများကြောင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးတို့ရှိ ငါး/ပုစွန်မွေးကန်များ ထိခိုက်မှုမရှိခဲ့ဘဲ ငါးကန်ပိုင်ရှင်များအနေဖြင့် ငါး/ပုစွန်များကို ကြိုတင်ဖမ်းဆီးထုတ်လုပ်၍ ကြည့်မြင်တိုင်ဗဟိုစံပြ ငါးဈေးနှင့် ရွှေပိတောက်ငါးဈေးသို့ တင်ပို့ခဲ့ကြရာ ဈေးကွက်အတွင်း တစ်ပတ်ခန့် ရေထွက်ကုန်ဈေးနှုန်းကျဆင်းခဲ့၍ စားသုံးသူများဈေးနှုန်းသက်သာစွာ စားသုံးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

“ငါး/ပုစွန်မွေးမြူရေးမှာ ဖွံ့ဖြိုးမှုအစာဟာ အဓိကပါ။ မိုခါမုန်တိုင်းအလွန်ကာလဆိုရင် ဖွံ့ဖြိုးမှု ဝယ်ယူမရတဲ့ သဘောရှိသွားတယ်။ တစ်နိုင်ငံလုံး စပါးစိုက်ဧကနဲ့ ကြည့်လိုက်ရင် မွေးမြူနေတဲ့ငါးကန်နဲ့ ထွက်ရှိတဲ့ ဖွံ့ဖြိုးမှုလောက်အထူးအထူးမရှိတော့ဘူးလို့ တွက်ဆပါတယ်။ ငါး/ ပုစွန်အတွက် ဖွံ့ဖြိုးမှုအစား ဘာကိုအစားထိုးနိုင်မလဲဆိုတာ သုတေသနလုပ်ရမယ့်ဟာမျိုးလေးတွေရှိလာတယ်။ အစားထိုးနိုင်တာ ကိုယ့်နိုင်ငံမှာ ဘာရှိနေလဲ။ ဖွံ့ဖြိုးမှု အစာထုတ်လုပ်ရမယ့် နည်းလမ်း



တွေ့မယ်ဆိုရင် ပိုကောင်းပါတယ်။ ငါး/ပုစွန်မွေးမြူထုတ်လုပ်သူတွေ ရေရှည်ဘယ်လိုရပ်တည်နိုင်မလဲဆိုတာ ငါးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်အနေနဲ့ အမြဲတမ်းစဉ်းစား ဆောင်ရွက်နေပါတယ်” ဟု မြန်မာနိုင်ငံငါးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်မှ အကြီးတန်းဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာတိုးနန္ဒာတင်က ပြောသည်။

ရန်ကုန်မြို့မှ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များသို့ ရွှေပိတောက်ငါးဈေးနှင့် စံပြငါးဈေးတို့မှ ရေထွက်ကုန်များကို နေ့စဉ်တင်ပို့ဖြန့်ချိလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ငါးမြစ်ချင်း တစ်ပတ်သာလျှင် ငွေကျပ်

၅၀၀၀ မှ ၆၅၀၀၊ ငါးကြင်းတစ်ပတ်သာလျှင် ငွေကျပ် ၁၀၅၀၀ မှ ၂၀၅၀၀၊ ငါးခေါင်းပွဲတစ်ပတ်သာလျှင် ငွေကျပ် ၆၃၀၀ မှ ၇၅၀၀ ၊ ငါးတန် တစ်ပတ်သာလျှင် ငွေကျပ် ၃၈၀၀ မှ ၄၃၀၀၊ ငါးမုတ်တစ်ပတ်သာလျှင် ငွေကျပ် ၃၀၀၀ မှ ၄၈၀၀၊ ရေချိုပုစွန် တစ်ကျပ်သား/ နှစ်ကျပ်သားဆိုဒ် တစ်ပတ်သာလျှင် ငွေကျပ် ၂၈၀၀ မှ ၃၀၀၀၊ သုံးကျပ်သား/ ရှစ်ကျပ်သားဆိုဒ် ပုစွန်တစ်ပတ်သာလျှင် ငွေကျပ် ၃၅၀၀၀ မှ ၃၆၀၀၀၊ ရှစ်ကျပ်သားဆိုဒ် ပုစွန်တစ်ပတ်သာလျှင် ငွေကျပ် ၄၃၀၀၀ မှ ၆၃၀၀၀၊ ၁၅ ကျပ်သားဆိုဒ် ပုစွန်

တစ်ပတ်သာလျှင် ငွေကျပ် ၇၃၀၀၀ ဖြင့် ဈေးကွက်အတွင်း ရောင်းချလျက်ရှိသည်။

အခြေခံစားသုံးကုန်ဖြစ်သော ရေထွက်ကုန်များ ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ်စွာ စားသုံးနိုင်မှုသည် မွေးမြူထုတ်လုပ်မှုအပေါ် မူတည်လျက်ရှိပြီး ငါး/ပုစွန်သားပေါက်ဈေးနှုန်းနှင့် အစာဈေးနှုန်းသက်သာပါက မွေးမြူပြီး ခြောက်လာ တစ်နှစ်အကြာ ကန်ဖော်၍ ဈေးကွက်သို့ တင်ပို့ရာ၌ ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ်စွာဖြင့် ရောင်းချနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း မွေးမြူရေးတောင်သူတို့က မှတ်ချက်ပြုလျက်ရှိသည်။

“ငါး/ပုစွန်ဈေးနှုန်းကျဆင်းဖို့ဆိုရင် အစာတောင့်ကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာ ထုတ်ပေးနိုင်ဖို့လိုမယ်။ ငါးသားပေါက်နဲ့နည်းပညာပေးပြီး အစာတောင့်ထုတ်ပေးတာ လုပ်ငန်းအတွက် ကုန်ကျစရိတ်ထုတ်ချေးပေးတာ အဲဒါဆိုရင် ရေချိုထွက်ကုန်တည်ငြိမ်သွားနိုင်မယ်။ အဓိကအစာတောင့်ကဏ္ဍကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်းအားဖြင့် ရေထွက်ကုန် မွေးမြူထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍဟာ အရှိန်မပြတ်ရှိနေမှာပါ” ဟု ရွှေပိတောက်ငါးဈေးမှ ဈေးသားရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျင်စောက ပြောသည်။

နိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ ငါးမွေးကန်ဧက နှစ်သိန်းကျော်၊ ပုစွန်မွေးကန် ဧက တစ်သိန်းကျော်ဖြင့် စုစုပေါင်းဧက ၃၅၀၀၀၀ ခန့်ရှိပြီး ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ငါး/ပုစွန် မွေးကန်ဧက ၈၀၀၀၀ ခန့်ရှိ၍ တွံတေးမြို့နယ်၌ ငါး/ပုစွန်များကို အများဆုံး မွေးမြူထားကြောင်း သိရသည်။

သတင်း - ညိုမီးသူ (သတင်းစဉ်) ဓာတ်ပုံ - ကနူး

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း MSME လုပ်ငန်းရှင်များ အိတ်ဂျစ်တယ်စနစ် ပါဝင်အသွင်ကူးပြောင်းနိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

မန္တလေး ဇူလိုင် ၄ - မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း MSME လုပ်ငန်းရှင်များ အိတ်ဂျစ်တယ်စနစ် စီးပွားရေးအထောက်အကူပြု E Market Platform အသွင် ပါဝင်ကူးပြောင်းနိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နေကြောင်း စက်မှုဝန်ကြီးဌာန စက်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးသိန်းဆွေက ပြောသည်။

အဆိုပါ MSME လုပ်ငန်းရှင်များကို အိတ်ဂျစ်တယ်စနစ်နည်းပညာကို တိုးတက်သုံးစွဲလာစေရေးအတွက် အားပေးဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် E Market Platform ဖြင့် လုပ်ငန်းရှင်ဦးရေ ၁၀၀ နှင့်စတင်ကာ ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများကို အွန်လိုင်းမှနေ၍ ပြည်သူများနှင့် အရောင်းအဝယ် စတင်လုပ်ဆောင်နေကြောင်း၊ လက်ရှိအချိန်တွင် ယင်းစနစ်ဖြင့် ဦးရေ ၁၀၀ မက စိတ်ဝင်စားပြီး ပါဝင်ချင်သည့် လုပ်ငန်းရှင်မည်သူမဆို ပါဝင်နိုင်ရေးကို ဆောင်ရွက်နေကြောင်း သိရသည်။

“ဒီနေ့မှာ MSME နဲ့ အခြားဦးစားပေးကဏ္ဍတွေရဲ့ အိတ်ဂျစ်တယ်စနစ်ပေးအထောက်အကူပြု E Market Place for Myanmar Products Platform နဲ့ စပ်လျဉ်းပြီးတော့ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ MSME SME လုပ်ငန်းရှင်တွေနဲ့ တွေ့ဆုံပြီး ဆွေးနွေးပွဲဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ရှိနေတဲ့ MSME တွေကို အိတ်ဂျစ်တယ်စနစ်တိုးတက်ရေးကို ဆွဲတင်ဆောင်ရွက်နေတာဖြစ်ပါတယ်။ ဆွဲတင်နိုင်ဖို့အတွက်လည်း အိတ်ဂျစ်တယ်စနစ်ပေးလုပ်ငန်း



ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီရှိတယ်။ အဲဒီကော်မတီ အောက်မှာ ဆပ်ကော်မတီကလေးခွဲရှိပါတယ်။ အဲဒီအထဲက မှ MSME တွေကို အိတ်ဂျစ်တယ်အသွင် ကူးပြောင်းရေးဆိုတဲ့ ဆပ်ကော်မတီရှိတယ်။ အဲဒီကော်မတီက လုပ်ငန်းရှင်တွေကို အိတ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာတွေ တိုးတက်သုံးစွဲလာစေဖို့ အားပေးဆောင်ရွက်နေတာပါ။ ဒါကြောင့် E Market Platform ကို စတင်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေတာပါ။” ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

အဆိုပါစနစ်တွင် MSME လုပ်ငန်းရှင်များ၊ စက်မှုဇုန်မှ လုပ်ငန်းရှင်များ၏ ထုတ်ကုန်များ၊ စက်မှုဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ အမှတ်(၁)စက်မှုအကြီးစားလုပ်ငန်း၊

အမှတ်(၂)စက်မှုအကြီးစားလုပ်ငန်း၊ အမှတ်(၃)စက်မှုအကြီးစားလုပ်ငန်းနှင့် မြန်မာ့ဆေးဝါးလုပ်ငန်းစသည့် စက်မှုလေးခုမှ ထုတ်လုပ်သည့် ထုတ်ကုန်များကို အွန်လိုင်းမှနေ၍ အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ လုပ်ငန်းရှင်များလည်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးကို ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ ဆက်လက်ပြီး အခြားတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များကိုလည်း MSME များ အိတ်ဂျစ်တယ် အသွင်ကူးပြောင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေးကို အားလုံးပါဝင်နိုင်ရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မောင်အေးချမ်း

* ကျောပိုးမှ
ထိုသို့ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများ၊ စေတနာရှင်အလှူရှင်များက လှူဒါန်းသည့် ဆန်၊ ကြက်သွန်နီ၊ ကြက်သွန်ဖြူ၊ ခေါက်ဆွဲခြောက်၊ ငါးသေတ္တာ၊ ကြက်ဥ စသည့် အခြေခံစားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ ၄ ဒသမ ၁၀၆ တန်အား ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်မှ စစ်တွေလေဆိပ်သို့ တပ်မတော်(လေ)မှလေယာဉ်ဖြင့် ပို့ဆောင်ပေးသည်။
သဘာဝဘေးဒဏ်သင့်ဒေသများရှိ ပြည်သူများအတွက် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများကို တပ်မတော်(လေ)မှ လေယာဉ်၊ ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့အချိန်ထိ ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်း ၅၆၁ ဒသမ ၃ တန်၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြမည့် တပ်မတော်သားများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်း ၅၄၅ ဦးတို့အား ပို့ဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်းနှင့် လေဆိပ်များသို့ ရောက်ရှိသည့် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများအား မှန်တိုင်းဒဏ်သင့်ဒေသများသို့ ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ဆက်လက်ပေးပို့ဖြန့်ဖြူးလျက်ရှိရာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူပေးကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

* ဆော်ဒီအာရေဗျကလပ်မှ
စတင်ခဲ့တာဖြစ်ပြီး ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘောလုံးရာသီမှာ ရိန်းဂျားစ်အသင်းအတွက် စကော့တလန်ပရီမီယာရှစ်ဖလားကို ရယူပေးနိုင်ခဲ့သူ ဖြစ်ပါတယ်။
ဆော်ဒီအာရေဗျကလပ် အသင်းတွေအနေနဲ့ ဥရောပထိပ်တန်းအသင်းတွေက ကစားသမားအများအပြားကို ခေါ်ယူခဲ့ပြီး လက်ရှိအချိန်မှာ မန်ယူအသင်းတိုက်စစ်မှူးဟောင်း စီရီနယ်လ်ဒီအပါအဝင် ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်း တိုက်စစ်မှူးဟောင်း ဘင်ဇီမာ၊ ဝက်လ်ဟာမီတန်ကွင်းလယ်လူ ရူဘင်နီဗက်စ်၊ ချယ်လ်ဆီကစားသမားတွေဖြစ်တဲ့ ကန်တီ၊ ကူလီဘာလီ၊ ဂိုးသမား မန်ဒီနို၊ အင်တာဗီလန် ကစားသမား ဘရိုင်ဗင်တို့ကိုလည်း ခေါ်ယူထားတာဖြစ်ပါတယ်။

ငွေကြယ်

မြောင်းမြမြို့၌ မြမျိုးသန့်မျိုးစေ့ထုတ် သမဝါယမအသင်း စုဆောင်းငွေပေါ်အတိုးနှင့် အသင်းသားထောက်ပံ့ခြင်း အခမ်းအနားကျင်းပ

မြောင်းမြ ဇူလိုင် ၄ - ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီးမြောင်းမြမြို့၌ (၁၀၁)နှစ်မြောက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သမဝါယမနေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် မြမျိုးသန့်မျိုးစေ့ထုတ် သမဝါယမအသင်းအား ပံ့ပိုးချေးငွေထုတ်ပေးခြင်း၊ စုဆောင်းငွေပေါ်အတိုးနှင့် အသင်းသားထောက်ပံ့ခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက သမဝါယမဦးစီးဌာနရုံး၌ ကျင်းပသည်။

စိုက်ဧက ၁၆၈ ဧကအတွက် တစ်ဧကလျှင် သုံးသိန်းနှုန်းဖြင့် ငွေကျပ် ၅၀၄ သိန်းကို ထုတ်ပေးခြင်း၊ စုဆောင်းငွေပေါ်အတိုး ငွေကျပ် ၁၁၀၆၉၀၀ နှင့် အသင်းသားနှင့် ဝန်ထမ်း ၇၃ ဦးအတွက် တစ်ဦးလျှင် ဆီတစ်ပိဿာနှုန်းဖြင့်ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	မနုပြည်တော်	ပဲခူး	မကွေး	ထားဝယ်	မုံရွာ	ပုသိမ်	မြန်မာတိုင်း	စစ်တွေ	ဘားအံ	မော်လမြိုင်	လားရှိုး	တောင်ကြီး	လွိုင်ကော်	ဟားခါး	ကချင်တို
92 Ron	၁၉၂၈	၁၉၇၀	၁၉၆၅	၁၉၃၀	၁၉၇၀	၁၉၉၅	၁၉၈၀	၁၉၉၅	၂၀၅၅	၂၀၇၀	၁၉၆၀	၁၉၇၀	၂၀၀၅	၂၀၀၀	၂၀၀၀	၂၂၄၀	၂၆၂၀
95 Ron	၂၀၄၅	၂၀၉၅	၂၀၉၅	၂၀၅၅	၂၀၉၅	၂၁၂၀	၂၁၀၅	၂၀၈၀	၂၁၈၀	၂၁၉၅	၂၀၈၅	၂၁၀၅	၂၁၃၀	၂၁၃၅	၂၁၃၅	၂၃၆၅	၂၉၂၀
HSD (500 ppm)	၁၉၃၅	၁၉၈၅	၁၉၈၀	၁၉၄၅	၁၉၈၀	၂၀၀၅	၂၀၈၀	၁၉၆၅	၂၀၈၅	၂၁၈၀	၁၉၇၅	၁၉၈၅	၂၁၂၀	၂၀၂၀	၂၀၂၅	၂၂၄၀	၂၉၂၀
HSD (50 ppm)	၂၀၁၅	၂၀၆၅	၂၀၆၀	၂၀၂၅	၂၀၆၀	၂၀၈၅	၂၀၈၀	၂၀၄၅	၂၁၆၅	၂၁၆၀	၂၀၅၅	၂၀၆၅	၂၁၀၀	၂၁၀၀	၂၁၀၅	၂၃၃၀	၂၉၈၀
HSD (10 ppm)	၂၀၁၅	၂၀၆၅	၂၀၆၀	၂၀၂၅	၂၀၆၀	၂၀၈၅	၂၀၈၀	၂၀၄၅	၂၁၆၅	၂၁၆၀	၂၀၅၅	၂၀၆၅	၂၁၀၀	၂၁၀၀	၂၁၀၅	၂၃၃၀	၂၉၈၀

ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၁၈၂၂	၁၈၉၂
95 Ron	၁၉၄၃	၂၀၁၅
HSD (500 ppm)	၁၈၃၇	၁၉၀၃
HSD (50 ppm)	၁၉၁၁	၁၉၇၉
HSD (10 ppm)	၁၉၁၁	၁၉၇၉

ကျပ်/လီတာ

မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။

(၂) သုံးစွဲသူမိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေး တိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

၀၆၇-၄၀၉၈၈၁၊ ၀၉-၆၉၉၆၁၁၁၁၆
၀၆၇-၄၁၁၂၉၊ ၀၉-၄၄၀၄၃၃၅၃၃

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

ဓာတ်ခွဲမှုနမူနာစုစုပေါင်း ၆၂၉၀ စစ်ဆေးပြီးစီး

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၃၆ ဦး တွေ့ရှိ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖော်ပြချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း (၄-၇-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ၊ မရှိ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခြင်း ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး (၃-၇-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၄-၇-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲမှုနမူနာစုစုပေါင်း (၆,၂၉၀) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၃၆) ဦး တွေ့ရှိရသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၀.၅၅) ရာခိုင်နှုန်း ရှိသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲမှုနမူနာစုစုပေါင်း (၁၀,၈၇၉,၂၉၇) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၆၄၀,၅၅၅) ဦး ရှိပြီဖြစ်သည်။

ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများအား နေအိမ်တွင် သီးခြားထားရှိခြင်းနှင့် ဆေးရုံများတွင် သီးခြားထားရှိကုသမှုပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယနေ့တွင် ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ (၁၂) ဦးရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ စုစုပေါင်း (၆၁၃,၄၅၈) ဦး ရှိပြီဖြစ်သည်။ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူမရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၄၉၄) ဦး ရှိသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာ www.moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

မိုးညှင်းမြို့၌ ခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့် ဓမ္မစကြာနှင့် အနတ္တလက္ခဏသုတ် အလွတ်ရွတ်ဖတ် ပူဇော်ပြိုင်ပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကျင်းပ

မိုးညှင်း ဇူလိုင် ၄

ကချင်ပြည်နယ် မိုးညှင်းမြို့၌ ခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့် ဓမ္မစကြာနှင့် အနတ္တလက္ခဏသုတ် အလွတ်ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ပြိုင်ပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ယမန်နေ့ နံနက် ၉ နာရီမှစတင်၍ စုပေါင်းရုံးရှိ ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ တက်ရောက်လာကြသူများက နမောတဿသုံးကြိမ် ရွတ်ဆို၍ အခမ်းအနားကို ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး မြို့နယ်သံဃာယကဥက္ကဋ္ဌ ဆရာတော်ထံမှ ငါးပါးသီလ ခံယူဆောင်တည်ကြကာ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးညီညီလွင်က ပြိုင်ပွဲကျင်းပခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းချက်များကို ရှင်းလင်းလျှောက်ထားတော်မူပြီး ခရိုင်အတွင်း ပြိုင်ပွဲဝင် ဝတ်ရွတ်အသင်း လေးသင်းက အလှည့်ကျရွတ်ဆို၍ ပြိုင်ပွဲကို ကျင်းပသည်။

ထို့နောက် ညနေပိုင်းတွင် မြို့နယ်သံဃာယကဥက္ကဋ္ဌ ဆရာတော်က အသင်းလိုက်ရွတ်ဆိုမှုများအပေါ် သုံးသပ်ပြောကြားပြီး အဆိုပါ



ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမ၊ ဒုတိယ၊ တတိယနှင့် အထူးဆုများရရှိသည့် ဝတ်ရွတ်အသင်းများကို ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆုများချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ကလေးဝမြို့၌ ပြည်သူများအား တန်ဖိုးသင့် အခြေခံစားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ ရောင်းချ

ကလေးဝ ဇူလိုင် ၄

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ လမ်းညွှန်ချက်ဖြင့် ကလေးဝမြို့တွင် ပြည်သူများ စားဝတ်နေရေးအဆင်ပြေစေရန် တန်ဖိုးသင့် အခြေခံစားသောက်ကုန်များကို အပတ်စဉ် အင်္ဂါနေ့တိုင်း ရောင်းချပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက အမှတ်(၂)ရပ်ကွက်ရှိ စည်ပင်သာယာဈေးအနီးတွင် ရောင်းချပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါစားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများရောင်းချရာတွင် ဆန်တစ်ပြည်၊ ဆီတစ်ဆယ်သားနှင့် ကြက်ဥနှစ်လုံးကို ငွေကျပ် ၃၀၀၀ ဖြင့် လူဦးရေ ၃၀၀ ခန့်အား ရောင်းချပေးခဲ့ကြောင်း ဝယ်ယူလိုသူများပြားသဖြင့် တိုက်စနစ်ဖြင့် ရောင်းချပေးနေကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ဆီဆိုင်မြို့နယ်၌ အသက်တစ်နှစ်ခွဲအောက် ကလေးငယ်များအား ပုံမှန်ကာကွယ်ဆေးထိုးပေး

ဆီဆိုင် ဇူလိုင် ၄

ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ဒေသ ဆီဆိုင်မြို့နယ်ရှိ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများမှ အသက်တစ်နှစ်ခွဲအောက် ကလေးငယ်များအား ပုံမှန်ကာကွယ်ဆေးထိုး၊ ဆေးတိုက်ပေးခြင်းကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက မိခင်နှင့် ကလေးကျန်းမာရေးဌာန၌ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

အဆိုပါ ပုံမှန်ကာကွယ်ဆေးထိုး၊ ဆေးတိုက်ပေးရာတွင် မိခင်နှင့် ကလေးကျန်းမာရေးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများက အသက်တစ်နှစ်ခွဲအောက် ကလေးငယ်များအား ဘီစီဂျီ၊ ပြင်းထန်ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှော့(ရီတာ)၊ ပိုလီယို၊ ပြင်းထန်အဆုတ်ရောင်(ပီစီစီ)၊ ဆုံဆုံ-ကြက်ညှာ-မေးခိုင်-အသည်းရောင်အသားဝါ(ဘီ)- ဦးနှောက်အမြှေးရောင်(ငါးမျိုးစပ်ကာကွယ်ဆေး)၊ ဝက်သက်-ဂျိုက်သိုး၊ ဂျပန်ဦးနှောက်ရောင် စသည့်ကာကွယ်ဆေးများကို ထိုးနှံ၊ တိုက်ကျွေးပေးခြင်းနှင့် ကလေးကိုယ်အလေးချိန် တိုင်းတာပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းချေးငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့် လုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

သာပေါင်း ဇူလိုင် ၄

သာပေါင်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်



သည့်ကွင်းကောက်ကျေးရွာအုပ်စု၊ (အိုးဘို+ဘောတလင်းကုန်း)ကျေးရွာနှစ်ရွာ တစ်ယူနစ်ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အဋ္ဌမနှစ်စက်ဝန်းတွင် အသင်းသား ၁၁၇ ဦးအား မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းထုတ်ချေးငွေကျပ် ၄၁ ဒသမ ၂၅ သန်း၊ တစ်ကျပ်အတိုးနှုန်းဖြင့် ထုတ်ချေးထားသည့် ကျေးရွာများသို့ ပုသိမ်ခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ခရိုင်ဦးစီးမှူးဦးဌေးနိုင်က ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်တင်တင်နွယ်က ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါ မြစ်မီးရောင်ချေးငွေထုတ်ချေးထားသည့် အသင်းသားများမှာ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း ၁၂ ဦး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း ၈၈ ဦး၊ ရေလုပ်ငန်း တစ်ဦး၊ အရောင်းအဝယ်လုပ်ငန်း ၁၄ ဦးနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း လုပ်ငန်းနှစ်ဦးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကုန်သွယ်/စီးပွား

ရွှေတောင်မြို့နယ်၌ ခရမ်းသီးများ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်၍ ဈေးကောင်းရ

ရွှေတောင် ဇူလိုင် ၄

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရွှေတောင်မြို့ ကြို့ကုန်းကျေးရွာတွင် ခရမ်းသီးများ စိုက်ပျိုးထားရှိကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးမှုအနေဖြင့် ခရမ်းသီးကို ဧပြီလတွင် စတင်စိုက်ပျိုး၍ ဇွန်လတွင် စတင်ခူးဆွတ်ပြီး တစ်ကြိမ်ခူးဆွတ်လျှင် ပိဿာချိန် ၂၀၀ ခန့် ထွက်ရှိကြောင်း၊ ကုန်သည်ပွဲစားများက ခရမ်းသီးများကို စိုက်ခင်းများအထိ လာရောက်ဝယ်ယူကြပြီး တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၆၀၀ နှုန်းဖြင့် ရောင်းချကြောင်း၊ ကုန်ကျစရိတ်အနေဖြင့် ခရမ်းသီး သုည ဒသမ ၂၅ ဧက စိုက်ခင်း၏ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု ကုန်ကျစရိတ်အနေဖြင့် ငွေကျပ် ၂၀၀၀၀၀ ခန့် ကုန်ကျကြောင်း သိရသည်။

ယခင်နှစ်တွင် ခရမ်းသီးတစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၄၅၀ ဖြင့် ရောင်းချခဲ့ရကြောင်း၊ ယခင်နှစ်ထက်ဈေးကောင်းရသဖြင့် ခရမ်းစိုက်တောင်သူများအနေဖြင့် အကျိုးအမြတ်ပိုမိုရရှိသည့်အတွက် စိုက်ဧကများ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးမည်ဖြစ်ကြောင်း တောင်သူများထံမှ သိရသည်။

မောင်တောကုန်သွယ်ရေးစခန်း၏ ကုန်သွယ်မှုအခြေအနေ

မောင်တော ဇူလိုင် ၄

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ဇွန်လလျာထားချက်မှာ ပို့ကုန် ဒေါ်လာတစ်သန်း၊ သွင်းကုန် ဒေါ်လာ သုည ဒသမ ၀၃၀ သန်း၊ ကုန်သွယ်မှုမာဏ ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၀၃၀ သန်းဖြစ်ပြီး ဇွန် ၁ ရက်မှ ဇွန် ၃၀ ရက်အထိ အမှန်ဆောင်ရွက်နိုင်မှုမှာ ပို့ကုန် ဒေါ်လာ သုည ဒသမ ၃၈၆ သန်း၊ သွင်းကုန် ဒေါ်လာ သုည ဒသမ ၀၁၀ သန်း၊ ကုန်သွယ်မှုမာဏ ဒေါ်လာ သုည ဒသမ ၃၉၆ သန်း ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီး လျာထားချက်အပေါ် ၃၈ ရာခိုင်နှုန်း ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

မောင်တောကုန်သွယ်ရေးစခန်းမှ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသို့ လယ်ယာထွက်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ ရေထွက်ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် စက်မှုကုန်ချောပစ္စည်းများကို အဓိကတင်ပို့လျက်ရှိသည်။ ဇွန် ၁ ရက်မှ ဇွန် ၃၀ ရက်အထိ တင်ပို့ခဲ့သည့် ကုန်ပစ္စည်းများမှာ လယ်ယာထွက်ကုန်ပစ္စည်းမှ ကွမ်းသီး ၁၀ တန်၊ အုန်းသီး ၁၃ တန်၊ ဆီးသီးခြောက် ၆၃ ဒသမ ၃ တန်၊ ချင်း(အစုံ) ၁၀၈၆ ဒသမ ၅ တန်၊ တညင်းသီး ၁၁၈ တန်၊ နန္ဒင်းတက် ငါးတန်၊ ရေထွက်ပစ္စည်းမှ ငါးခေါင်းပွ ၂ ဒသမ ၅ တန်၊ ပုစွန်ခြောက် သုည ဒသမ ၅ တန်၊ ငါးစုံလေးခြောက် လေးတန်၊ စက်မှုကုန်ချောပစ္စည်းမှ လူကြီးစီးဖိနပ် အစုံ ၅၉၀၀၊ မုန့်ဖတ်ခြောက် သုည ဒသမ ၅ တန်၊ အဝတ်အထည် သုည ဒသမ ၅ တန်၊ ချည်လုံချည် ၁ ဒသမ ၉ တန်၊ သနပ်ခါးခဲ ၁ ဒသမ ၅ တန်၊ ဆီးယိုထုပ် ၆၄ တန်၊ တင်ပို့ခဲ့သည်။ တင်သွင်းခဲ့သည့် ကုန်ပစ္စည်းများမှာ ပလတ်စတစ်ပိုက် သုည ဒသမ ၅ တန်၊ PVC Tank ၃၇ ခု၊ Water Hand Pump အခု ၂၀၊ သတ္တုရေကရား ၁ ဒသမ ၁ တန်နှင့် အမျိုးသားဝတ်တီရှပ် အထည် ၃၅၀၀ တင်သွင်းခဲ့သည်။

မောင်တောကုန်သွယ်ရေးစခန်းမှ အများဆုံးတင်ပို့သည့် ပို့ကုန်ပစ္စည်းများ၏ ဈေးနှုန်းများမှာ ကွမ်းသီး တစ်တန်လျှင် ဒေါ်လာ ၁၀၀၀၊ ဆီးသီးခြောက် တစ်တန်လျှင် ဒေါ်လာ ၁၇၀၊ ချင်း(အစုံ) တစ်တန်လျှင် ဒေါ်လာ ၂၀၀၊ တညင်းသီး တစ်တန်လျှင် ဒေါ်လာ ၃၀၀၊ Water Hand Pump တစ်ခုလျှင် ငွေကျပ် ၄၂၀၀၀၊ PVC Tank တစ်ခုလျှင် ငွေကျပ် ၈၄၀၀၀၊ အမျိုးသားဝတ်တီရှပ် တစ်ထည်လျှင် ငွေကျပ် ၂၀၀၀၊ ပလတ်စတစ်ပိုက် တစ်တန်လျှင် ငွေကျပ် ၃၁၅၀၀၀၊ သတ္တုရေကရား တစ်တန်လျှင် ငွေကျပ် ၆၄၆၁၀၀ ဈေးနှုန်းရှိသည်။

ဒေသငွေလဲနှုန်းအခြေအနေမှာ ဇူလိုင် ၃ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ပြင်ပငွေလဲနှုန်းမှာ တစ်ဒေါ်လာလျှင် ငွေကျပ် ၃၀၅၇ ကျပ်၊ ၁၁၄ ဒသမ ၅၁ တာကာ၊ ကျပ် ၁၀၀ လျှင် ၃ ဒသမ ၇၅ တာကာ၊ တစ်တာကာလျှင် ၂၆ ဒသမ ၇၀ ကျပ် ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည်။

သတင်းအရင်းအမြစ် - စီးပွား/ကူးသန်း

တောင်ငူမြို့ ကေတုမတီငါးမွေးမြူရေး ကုန်ထုတ်သမဝါယမအသင်းလီမိတက်က ငါးပိဿာချိန်ပေါင်း ၁၅၀၀၀၀ ခန့် ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

တောင်ငူ ဇူလိုင် ၄
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူမြို့ ကေတုမတီငါးမွေးမြူရေးကုန်ထုတ်သမဝါယမအသင်းလီမိတက်အနေဖြင့် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ငါးပိဿာချိန်ပေါင်း ၁၅၀၀၀၀ ခန့် ထုတ်လုပ်နိုင်ရန် ငါးမြစ်ချင်း၊ ငါးတန်၊ ငါးမုတ်ငါးများအနက် ငါးမြစ်ချင်းငါးများကို ဆေးထိုးသားဖောက်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီး ငါးမြစ်ချင်းငါးကောင်ရေ သိန်း ၁၄၀ ကျော်ရရှိအောင် ရည်မှန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ရရှိလာသည့် ငါးမြစ်ချင်းငါးကောင်ရေ သိန်း ၁၄၀ ကျော်မှ တစ်ပိုင်တစ်နိုင် ငါးမွေးမြူသူများ၊ ငါးမွေးသူအစုအဖွဲ့များ၊ အဖွဲ့အစည်းများသို့ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ငါးတန်၊ ငါးမုတ်ငါးမျိုးများကိုလည်း သားဖောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

အရှေ့တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးဒိုင်းဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄
အရှေ့တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ၂၀၂၃ ခုနှစ် တိုင်းမှူးဒိုင်းဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲကို ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် အားကစား ကွင်း၌ ကျင်းပရာ တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် စိုးမင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များ၊ ပြိုင်ပွဲဝင်အားကစားသမားများ၊ ဒိုင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာသိပ္ပံ (မော်လမြိုင်)မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ အားကစားဝါသနာရှင်

များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ ဦးစွာတိုင်းမှူးနှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းများ၏ ဗိုလ်လုပွဲယှဉ်ပြိုင်ကစား နေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ ထို့နောက် ဆုပေးပွဲကို ကျင်းပရာ တစ်ဦးချင်းဆုရရှိကြသူများ၊ အသင်းလိုက်ဆုရရှိကြသူများနှင့် ဒိုင်းဆုရရှိသော အသင်းတို့အား တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဒိုင်းဆုနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန မိသားစုများက ဆွမ်းဆန်တော်နှင့် ဆန်ကြာဆံများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄
ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန တပ်ဖွဲ့ဝင်/ဝန်ထမ်း အရာထမ်း၊ အမှုထမ်း မိသားစုများက မြို့နယ်အသီးသီးရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများသို့ ဆွမ်းဆန်တော်နှင့် ဆန်ကြာဆံများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းလျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ လှူဒါန်းလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် နေပြည်တော်ကောင်စီ နယ်မြေ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်ရှိ ဝဲကြီးပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၊ ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့နယ်ရှိ သီရိသုဇနဘေးမဲ့ကျောင်းတိုက်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး စစ်ကိုင်းမြို့နယ်ရှိ ဝါဆိုကျောင်းတိုက်၊ မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်မြို့နယ်ရှိ အရှေ့ကံ့ကော်ကျောင်းတိုက်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်ရှိ သစ္စာဂုဏ်ရည်ကျောင်းတိုက်၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်ရှိ ရတနာပန်းကုန်းကျောင်းတိုက်နှင့် သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်ရှိ ပရိယတ္တိမဇ္ဈစာသင်တိုက်တို့သို့ ဆွမ်းဆန်တော်များကိုလည်းကောင်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးမြို့နယ်ရှိ ဝင်းနိမ္မိတာရုံကျောင်းတိုက်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်ရှိ ဒက္ခိဏရာမဘုရားကြီးကျောင်းတိုက်နှင့် ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်ရှိ မဟာဝိဇိတာရာမကျောင်းတိုက်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်သာယာ(အနောက်ပိုင်း)မြို့နယ်ရှိ သီရိမင်္ဂလာကံလှကျောင်းတိုက်၊ ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီးမြို့နယ်ရှိ ကန်ကြီးကျောင်းတိုက်နှင့် လားရှိုးမြို့နယ်ရှိ မြေကျောင်းတိုက်တို့သို့ ဆန်ကြာဆံများကိုလည်းကောင်း ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအတွက် တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုဆိုင်ရာ အသိပညာမြှင့်တင်ရေး ဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

မော်လမြိုင် ဇူလိုင် ၄
မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်မြို့တွင် ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုဆိုင်ရာ အသိပညာမြှင့်တင်ရေးဆွေးနွေးပွဲ အခမ်းအနားအား ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက မော်လမြိုင်မြို့ ရာမညဟိုတယ်၌ ကျင်းပရာ မွန်ပြည်နယ် ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုဆိုင်ရာ ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးတိုးဝင်းက အမှာစကားပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်နယ် အထူးစုံစမ်းစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန (နေပြည်တော်) ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသူရိန်အောင်က ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့်အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုဆိုင်ရာ အသိပညာများနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်)မှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမျိုးတင့်ဇော်က ငွေကြေးခဝါချမှု ပြုလုပ်ခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့်ဖြစ်မှုများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄
အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်နွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူ့လူထုကို အကြောက်တရားများ ဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှတစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။ ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိနားမလည်၍ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့၍ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ၊ တစ်နည်းနည်းဖြင့် ဖြစ်စေ အများပြည်သူအနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေမည့် ပြုလုပ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့်ဝေမျှခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က)၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-ကနှင့် ပုဒ်မ ၅၁၅-က၊ အီလက်ထရောနစ်

ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၃ (က) နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရမည့် အပြင် ပြစ်မှုနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်း ခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ထိုကဲ့သို့ အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သော်လည်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း)မြို့နယ် အမှတ်(၆၉) ရပ်ကွက်နေ လှပြည့်ကျော်သည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Hla Pyai Kyaw” Facebook အကောင့်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဒိုက်ဦးမြို့နယ် မင်းတံရပ်ကွက်နေ အိန်းထက်သည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Ei Hinn Htet” Facebook အကောင့်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့နယ် သလပ်ခွာကျေးရွာနေ ကျင်ရွှေနှင့် ၎င်း၏ သားဖြစ်သူ ဇင်ကိုကိုဝင်းတို့ နှစ်ဦးသည် ၎င်းတို့အသုံးပြုသည့် “Kyin Shwe” Facebook အကောင့်နှင့် “Zin Ko Ko Win” Facebook

အကောင့်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မကွေးမြို့နယ် ရွာသစ်ရပ်ကွက်နေ အိပိုပိုကျော်(ခ) ပိုပိုသည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Po Po” Facebook အကောင့်တို့ဖြင့် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အထူးအရေးယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရသည်။ ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်နွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေးကူညီခြင်းပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း နှင့် ထိုသို့ လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများအား ဆက်လက်ဖော်ထုတ်အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ကျိုက်လတ်မြို့နယ်၌ အခွန်လွတ်ဈေး စတင်ဖွင့်လှစ်ရောင်းချပေးလျက်ရှိ

ကျိုက်လတ် ဇူလိုင် ၄
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကျိုက်လတ်မြို့နယ်တွင် ကုန်ဈေးနှုန်း တည်ငြိမ်ရေးနှင့် စားသောက်ကုန်များကို ဈေးနှုန်းချိုသာစွာ ဝယ်ယူစားသုံးနိုင်ရေးအတွက် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ တာဝန်ရှိသူများက အခွန်လွတ်ဈေးကို ကျိုက်လတ်မြို့ အမှတ်(၄)ရပ်ကွက် (၁၀)လမ်းထိပ်နှင့် ဗိုလ်ချုပ်လမ်းထောင့်တွင် ယနေ့ နံနက် ၆ နာရီမှ စတင်ဖွင့်လှစ်ရောင်းချပေးခဲ့သည်။ အဆိုပါ အခွန်လွတ်ဈေး ဖွင့်လှစ်ရောင်းချမှုကို မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမင်းအောင်၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိန်မြင့်နှင့် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ အမှုဆောင်အရာရှိ ဦးသက်နိုင်ဝင်းတို့က အခွန်လွတ်ဈေးအတွင်း အသား၊ ငါး၊



ကုန်ခြောက်ပစ္စည်းနှင့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ ရောင်းချနေမှုတို့ကို လိုက်လံကြည့်ရှုအားပေးကြကြောင်း သိရသည်။ ၂၀၇

ကလေးမြို့နယ် လမိုင်းရွာသစ်ကျေးရွာ၌ မြစ်ရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း မိတ်ဆက်ရှင်းလင်းခြင်းနှင့် ကျေးရွာလုပ်ငန်းအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်း

ကလေး ဇူလိုင် ၄
ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)ကလေးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက မြစ်ရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း မိတ်ဆက်ရှင်းလင်းခြင်းနှင့် ကျေးရွာလုပ်ငန်းအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းခြင်းအခမ်းအနားကို ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းက လမိုင်းရွာသစ်ကျေးရွာ၌ ကျင်းပသည်။ ဦးစွာ ကလေးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ဝင်းဝင်းခိုင်က လမိုင်းရွာသစ်ကျေးရွာတွင် မြစ်ရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ စီမံကိန်းတာဝန်ခံနှင့် ဝန်ထမ်းများက ကျေးရွာ

လုပ်ငန်းအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းရာတွင် လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်များ၊ ကျေးရွာမှဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ကဏ္ဍအလိုက် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး မြစ်ရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း လုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင် ခုနစ်ဦးကို အများသဘောဆန္ဒနှင့်အညီ မဲစနစ်ဖြင့် ရွေးချယ်ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့သည်။ လမိုင်းရွာသစ်ကျေးရွာတွင် မြစ်ရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း အရင်းမပျောက် လည်ပတ်ရန်ပုံငွေကျပ် သိန်း ၂၀၀ ဖြင့် တစ်ပိုင်တစ်နိုင် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း၊ ရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်းနှင့် မိသားစုဝင်ငွေတိုး စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ တိုးချဲ့လုပ်ကိုင်နိုင်ရန် အတိုးနှုန်းသက်သာစွာ ထုတ်ချေးပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ၂၂၂

စစ်တက္ကသိုလ်ဗိုလ်လောင်းခေါ်ယူခြင်း

- ၁။ လျှောက်ထားသူသည်-
 - (က) ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ (၁) ရက်နေ့တွင် အသက်(၁၆)နှစ်အောက် မငယ်ရ၊ (၁၉)နှစ်(၆)လထက် မကြီးရ။
 - (ခ) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသား အိမ်ထောင်မရှိဖူးသူ(လူပျို)ဖြစ်ရမည်။
 - (ဂ) အနည်းဆုံးအရပ် (၅)ပေ၊ (၃)လက်မနှင့် ကိုယ်အလေးချိန် ပေါင်(၁၀၀)ထက်မနည်းရ၊ပေါင်(၁၄၀) ထက်မကျော်ရ။
 - (ဃ) မျက်မှန်တပ်ဆင်ထားသူများ မဖြစ်စေရ။
 - (င) တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ဖြေဆိုအောင်မြင်သူဖြစ်ရမည်။
- ၂။ လျှောက်လွှာများကို မိမိတို့နှင့်နီးစပ်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ (၁၂) ရက်နေ့မှစ၍ အခမဲ့ရယူနိုင်သည်။
- ၃။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းတစ်ခုခုမှ ထောက်ခံစာ(မူရင်း)နှင့် ပတ်စ်ပို့အရွယ်ဓာတ်ပုံ(၃)ပုံ ပူးတွဲတင်ပြရမည်။
- ၄။ လျှောက်လွှာကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ(၃၁)ရက်နေ့နောက်ဆုံးထား၍ လျှောက်လွှာထုတ်ယူခဲ့သော တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များသို့ ပြန်လည်ပေးပို့ကြရမည်။
- ၅။ သတ်မှတ်ချက်နှင့်ပြည့်စုံပြီး အရည်အချင်းပြည့်မီသော လျှောက်လွှာရှင်များသာ စစ်တက္ကသိုလ်ဗိုလ်လောင်း သင်တန်း ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲကို ဖြေဆိုကြရမည်။
- ၆။ စစ်တက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲတွင် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲသင်ရိုး ညွှန်းတမ်းအတိုင်း အောက်ပါဘာသာရပ်များကို ဖြေဆိုကြရမည်-
 - (က) အင်္ဂလိပ်စာ။
 - (ခ) သင်္ချာ။
- ၇။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ(၂၀)ရက်နေ့တွင် မိမိတို့လျှောက်လွှာ တင်သွင်းရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တည်ရှိသည့်မြို့၌ ဖြေဆိုကြရမည်။
- ၈။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုရမည့် နေရာနှင့်အချိန်ကို သတင်းစာမှ ကြော်ငြာပေးမည်။
- ၉။ ဖြေဆိုရမည့်ခုံအမှတ်မှာ လျှောက်လွှာတွင်ဖော်ပြထားသည့် ခုံအမှတ်အတိုင်းဖြစ်သည်။
- ၁၀။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုအောင်မြင်သူများသည် တပ်မတော်ဗိုလ်ရွေးအဖွဲ့တွင် ဝင်ရောက် အစစ်ဆေးခံရမည်။ တပ်မတော်ဗိုလ်ရွေးအဖွဲ့တွင် ဝင်ရောက်အစစ်ဆေးခံရန် အကြောင်းကြားစာများကို သက်ဆိုင်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များမှတစ်ဆင့် အချိန်မီပေးပို့သွားမည်။
- ၁၁။ သတ်မှတ်ထားသည့်အချက်အလက်များ တိကျပြည့်စုံစွာရေးသားဖော်ပြခြင်းမပြုသော လျှောက်လွှာများ၊ မမှန်မကန်ဖြည့်စွက်ရေးသားဖော်ပြသောလျှောက်လွှာများနှင့် အချိန်မီမရောက်ရှိသော လျှောက်လွှာများအား ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။ မိမိတို့ လျှောက်လွှာတင်သွင်းသည့်ဌာနတွင် ရွေးချယ်ခြင်းခံရသည်/မခံရ သည်ကို သွားရောက်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်သည်။

စစ်ရာထူးခန့်ချုပ်ရုံး
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)

တပ်မတော်နည်းပညာတက္ကသိုလ်ဗိုလ်လောင်းခေါ်ယူခြင်း

၁။ လျှောက်ထားသူသည်-

- (က) ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ (၁) ရက်နေ့တွင် အသက်(၁၆)နှစ်အောက် မငယ်ရ၊ (၁၉)နှစ်(၆)လထက် မကြီးရ။
- (ခ) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသား အိမ်ထောင်မရှိဖူးသူ(လူပျို)ဖြစ်ရမည်။
- (ဂ) အနည်းဆုံးအရပ် (၅)ပေ၊ (၃)လက်မနှင့် ကိုယ်အလေးချိန် ပေါင်(၁၀၀)ထက်မနည်းရ၊ပေါင်(၁၄၀) ထက်မကျော်ရ။
- (ဃ) မျက်မှန်တပ်ဆင်ထားသူများ မဖြစ်စေရ။
- (င) တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် သိပ္ပံဘာသာတွဲ (သို့မဟုတ်) ဝိပ္ပံဘာသာတွဲဖြင့် ဖြေဆိုအောင်မြင်သူ ဖြစ်ရမည်။

၂။ လျှောက်လွှာများကို မိမိတို့နှင့်နီးစပ်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ (၁၂) ရက်နေ့မှစ၍ အခမဲ့ရယူနိုင်သည်။

၃။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းတစ်ခုခုမှ ထောက်ခံစာ(မူရင်း)နှင့် ပတ်စ်ပို့အရွယ်ဓာတ်ပုံ(၃)ပုံ ပူးတွဲတင်ပြရမည်။

၄။ လျှောက်လွှာကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ(၃၁)ရက်နေ့နောက်ဆုံးထား၍ လျှောက်လွှာထုတ်ယူခဲ့သော တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များသို့ ပြန်လည်ပေးပို့ကြရမည်။

၅။ သတ်မှတ်ချက်နှင့်ပြည့်စုံပြီး အရည်အချင်းပြည့်မီသော လျှောက်လွှာရှင်များသာ တပ်မတော်နည်းပညာ တက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲကို ဖြေဆိုကြရမည်။

၆။ တပ်မတော်နည်းပညာတက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲတွင် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲသင်ရိုးညွှန်းတမ်းအတိုင်း အောက်ပါဘာသာရပ်များကို ဖြေဆိုကြရမည်-

- (က) အင်္ဂလိပ်စာ။
- (ခ) သင်္ချာ။

၇။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ(၁၉)ရက်နေ့တွင် မိမိတို့လျှောက်လွှာ တင်သွင်းရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တည်ရှိသည့်မြို့၌ ဖြေဆိုကြရမည်။

၈။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုရမည့် နေရာနှင့်အချိန်ကို သတင်းစာမှ ကြော်ငြာပေးမည်။

၉။ ဖြေဆိုရမည့်ခုံအမှတ်မှာ လျှောက်လွှာတွင်ဖော်ပြထားသည့် ခုံအမှတ်အတိုင်းဖြစ်သည်။

၁၀။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုအောင်မြင်သူများသည် တပ်မတော်ဗိုလ်ရွေးအဖွဲ့တွင် ဝင်ရောက် အစစ်ဆေးခံရမည်။ တပ်မတော်ဗိုလ်ရွေးအဖွဲ့တွင် ဝင်ရောက်အစစ်ဆေးခံရန် အကြောင်းကြားစာများကို သက်ဆိုင်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များမှတစ်ဆင့် အချိန်မီပေးပို့သွားမည်။

၁၁။ သတ်မှတ်ထားသည့်အချက်အလက်များ တိကျပြည့်စုံစွာရေးသားဖော်ပြခြင်းမပြုသော လျှောက်လွှာများ၊ မမှန်မကန်ဖြည့်စွက်ရေးသားဖော်ပြသောလျှောက်လွှာများနှင့် အချိန်မီမရောက်ရှိသော လျှောက်လွှာများအား ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။ မိမိတို့ လျှောက်လွှာတင်သွင်းသည့်ဌာနတွင် ရွေးချယ်ခြင်းခံရသည်/မခံရ သည်ကို သွားရောက်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်သည်။

စစ်ရာထူးခန့်ချုပ်ရုံး
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)

တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ်ဗိုလ်လောင်းခေါ်ယူခြင်း

- ၁။ လျှောက်ထားသူသည်-
 - (က) ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ (၁) ရက်နေ့တွင် အသက်(၁၆)နှစ်အောက် မငယ်ရ၊ (၁၉)နှစ်(၆)လထက် မကြီးရ။
 - (ခ) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသား အိမ်ထောင်မရှိဖူးသူ(လူပျို)ဖြစ်ရမည်။
 - (ဂ) အနည်းဆုံးအရပ် (၅)ပေ၊ (၃)လက်မနှင့် ကိုယ်အလေးချိန် ပေါင်(၁၀၀)ထက်မနည်းရ၊ပေါင်(၁၄၀) ထက်မကျော်ရ။
 - (ဃ) မျက်မှန်တပ်ဆင်ထားသူများ မဖြစ်စေရ။
 - (င) တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် သိပ္ပံဘာသာတွဲဖြင့် ဖြေဆိုအောင်မြင်သူဖြစ်ရမည်။
- ၂။ လျှောက်လွှာများကို မိမိတို့နှင့်နီးစပ်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ (၁၂) ရက်နေ့မှစ၍ အခမဲ့ရယူနိုင်သည်။
- ၃။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းတစ်ခုခုမှ ထောက်ခံစာ(မူရင်း)နှင့် ပတ်စ်ပို့အရွယ်ဓာတ်ပုံ(၃)ပုံ ပူးတွဲတင်ပြရမည်။
- ၄။ လျှောက်လွှာကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ(၃၁)ရက်နေ့နောက်ဆုံးထား၍ လျှောက်လွှာထုတ်ယူခဲ့သော တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များသို့ ပြန်လည်ပေးပို့ကြရမည်။
- ၅။ သတ်မှတ်ချက်နှင့်ပြည့်စုံပြီး အရည်အချင်းပြည့်မီသော လျှောက်လွှာရှင်များသာ တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲကို ဖြေဆိုကြရမည်။
- ၆။ တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲတွင် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲသင်ရိုးညွှန်းတမ်းအတိုင်း အောက်ပါဘာသာရပ်များကို ဖြေဆိုကြရမည်-
 - (က) အင်္ဂလိပ်စာ။
 - (ခ) ဇီဝဗေဒ။
- ၇။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ(၁၈)ရက်နေ့တွင် မိမိတို့လျှောက်လွှာ တင်သွင်းရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တည်ရှိသည့်မြို့၌ ဖြေဆိုကြရမည်။
- ၈။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုရမည့် နေရာနှင့်အချိန်ကို သတင်းစာမှ ကြော်ငြာပေးမည်။
- ၉။ ဖြေဆိုရမည့်ခုံအမှတ်မှာ လျှောက်လွှာတွင်ဖော်ပြထားသည့် ခုံအမှတ်အတိုင်းဖြစ်သည်။
- ၁၀။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုအောင်မြင်သူများသည် တပ်မတော်ဗိုလ်ရွေးအဖွဲ့တွင် ဝင်ရောက် အစစ်ဆေးခံရမည်။ တပ်မတော်ဗိုလ်ရွေးအဖွဲ့တွင် ဝင်ရောက်အစစ်ဆေးခံရန် အကြောင်းကြားစာများကို သက်ဆိုင်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များမှတစ်ဆင့် အချိန်မီပေးပို့သွားမည်။
- ၁၁။ သတ်မှတ်ထားသည့်အချက်အလက်များ တိကျပြည့်စုံစွာရေးသားဖော်ပြခြင်းမပြုသော လျှောက်လွှာများ၊ မမှန်မကန်ဖြည့်စွက်ရေးသားဖော်ပြသောလျှောက်လွှာများနှင့် အချိန်မီမရောက်ရှိသော လျှောက်လွှာများအား ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။ မိမိတို့ လျှောက်လွှာတင်သွင်းသည့်ဌာနတွင် ရွေးချယ်ခြင်းခံရသည်/မခံရ သည်ကို သွားရောက်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်သည်။

စစ်ရာထူးခန့်ချုပ်ရုံး
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)

တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ် အမျိုးသမီးဗိုလ်လောင်းခေါ်ယူခြင်း

၁။ လျှောက်ထားသူသည်-

- (က) ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ (၁) ရက်နေ့တွင် အသက်(၁၆)နှစ်အောက် မငယ်ရ၊ (၁၉)နှစ်(၆)လထက် မကြီးရ။
- (ခ) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသား အိမ်ထောင်မရှိဖူးသူ(အပျို)ဖြစ်ရမည်။
- (ဂ) အနည်းဆုံးအရပ် (၅)ပေ၊ (၃)လက်မနှင့် ကိုယ်အလေးချိန် ပေါင်(၁၀၀)ထက်မနည်းရ၊ပေါင်(၁၃၀) ထက်မကျော်ရ။
- (ဃ) မျက်မှန်တပ်ဆင်ထားသူများ မဖြစ်စေရ။
- (င) တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် သိပ္ပံဘာသာတွဲဖြင့် ဖြေဆိုအောင်မြင်သူဖြစ်ရမည်။

၂။ လျှောက်လွှာများကို မိမိတို့နှင့်နီးစပ်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များတွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ (၁၂) ရက်နေ့မှစ၍ အခမဲ့ရယူနိုင်သည်။

၃။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းတစ်ခုခုမှ ထောက်ခံစာ(မူရင်း)နှင့် ပတ်စ်ပို့အရွယ်ဓာတ်ပုံ(၃)ပုံ ပူးတွဲတင်ပြရမည်။

၄။ လျှောက်လွှာကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ(၃၁)ရက်နေ့နောက်ဆုံးထား၍ လျှောက်လွှာထုတ်ယူခဲ့သော တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များသို့ ပြန်လည်ပေးပို့ကြရမည်။

၅။ သတ်မှတ်ချက်နှင့်ပြည့်စုံပြီး အရည်အချင်းပြည့်မီသော လျှောက်လွှာရှင်များသာ တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲကို ဖြေဆိုကြရမည်။

၆။ တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲတွင် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲသင်ရိုးညွှန်းတမ်းအတိုင်း အောက်ပါဘာသာရပ်များကို ဖြေဆိုကြရမည်-

- (က) အင်္ဂလိပ်စာ။
- (ခ) ဇီဝဗေဒ။

၇။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ(၁၈)ရက်နေ့တွင် မိမိတို့လျှောက်လွှာ တင်သွင်းရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တည်ရှိသည့်မြို့၌ ဖြေဆိုကြရမည်။

၈။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုရမည့် နေရာနှင့်အချိန်ကို သတင်းစာမှ ကြော်ငြာပေးမည်။

၉။ ဖြေဆိုရမည့်ခုံအမှတ်မှာ လျှောက်လွှာတွင်ဖော်ပြထားသည့် ခုံအမှတ်အတိုင်းဖြစ်သည်။

၁၀။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းစစ်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုအောင်မြင်သူများသည် တပ်မတော်ဗိုလ်ရွေးအဖွဲ့တွင် ဝင်ရောက် အစစ်ဆေးခံရမည်။ တပ်မတော်ဗိုလ်ရွေးအဖွဲ့တွင် ဝင်ရောက်အစစ်ဆေးခံရန် အကြောင်းကြားစာများကို သက်ဆိုင်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များမှတစ်ဆင့် အချိန်မီပေးပို့သွားမည်။

၁၁။ သတ်မှတ်ထားသည့်အချက်အလက်များ တိကျပြည့်စုံစွာရေးသားဖော်ပြခြင်းမပြုသော လျှောက်လွှာများ၊ မမှန်မကန်ဖြည့်စွက်ရေးသားဖော်ပြသောလျှောက်လွှာများနှင့် အချိန်မီမရောက်ရှိသော လျှောက်လွှာများအား ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။ မိမိတို့ လျှောက်လွှာတင်သွင်းသည့်ဌာနတွင် ရွေးချယ်ခြင်းခံရသည်/မခံရ သည်ကို သွားရောက်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်သည်။

စစ်ရာထူးခန့်ချုပ်ရုံး
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက်(၁၂)ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့်ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေး မူဝါဒကိုကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး“မူ”ကို ဆက်လက်လိုက်နာ ကျင့်သုံးရေး။
- (ဃ) ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု လုံခြုံ ချောမွေ့စေရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ် လုပ်မှုခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကိုဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။

- (ဂ) သွင်းကုန်အစားထိုးရန်နှင့် ပို့ကုန်မြှင့်တင်နိုင်ရေး ဒေသထွက်ကုန်ကြမ်းများကို အခြေခံသည့် အသေးစား၊ အငယ်စား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်း(MSME) များကို ရေရှည်အာမခံချက်ရှိအောင် အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ် အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး။
- (ဃ) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေး တို့အတွက် ပြည်သူ့လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) စစ်မှန်သောမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စု စိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး။
- (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်း အစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားရေး စိတ်ဓာတ်ကို အခြေခံသည့် ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှု၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အမျိုးသားရေးစရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ အခြေခံကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကို ပိုမိုခိုင်မာ အောင်တည်ဆောက်၍ တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည် ကျန်းမာသည့် ကျန်းမာရေးစနစ်ဖြစ်ပေါ်လာရေး။
- (ဃ) ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော် တည်ဆောက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်များ မွေးထုတ်နိုင်ရန် ဘက်စုံပညာရေး ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။

- ❖ MSME လုပ်ငန်းတွင် ကဏ္ဍလေးခု ရှိ
- ❖ ထုတ်လုပ်ခြင်း၊ ရောင်းဝယ်ခြင်း၊ ဝန်ဆောင်မှုပြုလုပ်ခြင်းနှင့် အခြား လုပ်ငန်းရပ်များပင်ဖြစ်....
- ❖ ထုတ်လုပ်မှုမရှိနိုင်ဘဲနှင့် ရောင်းဝယ်မှု မရှိနိုင်၊ ရောင်းဝယ်မှုမရှိပါက ဝန်ဆောင်မှုလည်းမရှိနိုင်....
- ❖ ထို့ကြောင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်း သည် အရေးကြီး လိုအပ်ချက်ပင် ဖြစ်....

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၁ ရက်နေ့တွင်ပြုလုပ်သော နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီအစည်းအဝေး (၉/၂၀၂၂) တွင် အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

မြစ်ရေကြီးခြင်း သတိပေးချက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄

ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်အရ နန့်ယင်းမြစ်ရေသည် မိုးညှင်း မြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အောက် တစ်ပေခွဲခန့်တွင် ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်တစ်ရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ ရောက်ရှိ နိုင်သည်။

ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်အရ နန့်ယင်းမြစ်ရေသည် မိုးကောင်းမြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အောက် သုံးပေခန့်တွင် ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်တစ်ရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ ရောက်ရှိ နိုင်သည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ မိုးညှင်းမြို့နယ်နှင့် မိုးကောင်းမြို့နယ်တို့အတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေနိမ့်ပိုင်း နေထိုင်သူများအနေဖြင့် အထူးသတိပြုနေထိုင်ကြပါရန် အကြံပြုအပ် ပါသည်။

မိုး/ဇေ

ယနေ့ ဖတ်စရာ

ထိုင်းနိုင်ငံသို့ MoU စနစ်ဖြင့်စေလွှတ်မည့် အလုပ်သမားများအတွက် ပြည်ပအလုပ်အကိုင်ဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်သင်တန်းဖွင့်လှစ်

စာမျက်နှာ » ၅

မြင့်တင်စေချင် အမျိုးသမီးဂုဏ်အင်

ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၁၀

မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများကို တပ်မတော်(လေ)မှ လေယာဉ်၊ ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ဆက်လက်ပို့ဆောင်



နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၄

တပ်မတော်(လေ)အနေဖြင့် သဘာဝဘေးဒဏ်သင့်ဒေသများသို့ တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ) မိသားစုများ၊ စေတနာရှင် အလှူရှင်များက လှူဒါန်းသည့် စားသောက်ဖွယ်ရာများ၊ ကူညီထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများ၊ အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီက ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည့်ပစ္စည်းများကို တပ်မတော်လေယာဉ်၊ ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ကူညီပို့ဆောင်ပေး လျက်ရှိသည်။

စာမျက်နှာ ၁၆ ကော်လံ ၅ သို့ *



ဆော်ဒီအာရေဗျကလပ် အယ်လ်အက်တီဖက်အသင်းက စတီဗင်ဂျာရတ်အား နည်းပြအဖြစ် ခန့်အပ်

ဆော်ဒီအာရေဗျကလပ် အယ်လ်အက်တီဖက်အသင်းဟာ အင်္ဂလန်နဲ့ လီဗာပူးအသင်းတို့ရဲ့ ကွင်းလယ်ကစားသမားဟောင်း တစ်ဦးဖြစ်တဲ့ စတီဗင်ဂျာရတ်ကို အသင်းနည်းပြအဖြစ် ခန့်အပ် လိုက်ပြီဖြစ်ပါတယ်။

အသက် ၄၃ နှစ်အရွယ်ရှိ စတီဗင်ဂျာရတ်ဟာ အယ်လ်အက်တီဖက်အသင်းနဲ့အတူ နှစ်နှစ်သက်တမ်းရှိစာချုပ် တစ်ရပ်ချုပ်ဆိုခဲ့တာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ အယ်လ်အက်တီဖက် အသင်းဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ဘောလုံးရာသီက အသင်း ၁၆ သင်းနဲ့ ယှဉ်ပြိုင်

ကစားလျက်ရှိတဲ့ ဆော်ဒီပရီလိဂ်မှာ ချန်ပီယံအသင်းဖြစ်တဲ့ အယ်လ်အက်တီဖက်အသင်း ရဲ့ နောက် ၃၅ မှတ်အကွာ အဆင့်(၇)နေရာမှာ ရပ်တည်နိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

စတီဗင်ဂျာရတ်ဟာ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ် အောက်တိုဘာလအတွင်းက အက်စ်တူနီဗီလာ အသင်းနည်းပြအဖြစ်ကနေ ထုတ်ပယ်ခံခဲ့ရပြီးနောက် အသင်းလက်မှတ်ဖြင့်နေခဲ့သူဖြစ်ပြီး လက်ရှိအချိန်မှာတော့ အယ်လ်အက်တီဖက်အသင်းက အသင်းနည်းပြအဖြစ် ခန့်အပ်ခဲ့ တာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

စတီဗင်ဂျာရတ်ဟာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှာ ကစားသမားဘဝကနေ အနားယူခဲ့ပြီး နည်းပြဘဝ ကို စကော့တလန်ကလပ် ရိုန်းဂျားစ်အသင်းနဲ့အတူ စာမျက်နှာ ၁၆ ကော်လံ ၅ သို့ *

သစ်တောနဲ့ သစ်ပင်ချစ်ခင်တဲ့ မျိုးသစ်ပင်နှစ်စိုက်ရွှေတိုက်သိုစား

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သန်လျင်ခရိုင်၊ သန်လျင်မြို့နယ်၊ မြေပေတောင်ရပ်ကွက်၊ ယုဇန(၁)လမ်း၊ အမှတ်(၂၁)ဟုခေါ်တွင်သော မြေကွက်အကျယ် (၂၀ပေx၆၀ပေ)ရှိ နေအိမ်နှင့်မြေကွက် ဒေါ်မာလာနွယ် [၁၂/မဂတ(နိုင်)၀၀၀၀၀၈]ထံမှ ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဒေါ်အေးသီရိမွန် [၈/မခန(နိုင်)၁၂၆၀၀၂] က ဝယ်ယူရန် ရောင်းဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ အိမ်ခြံမြေနှင့်ပတ်သက်၍ အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ဤကြေညာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်းများနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်ထံသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

“ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၄၉) မြေကွက်အမှတ်(၈၄၁)၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်း (မန္တလေး)၊ ၄၉/ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်ဟုခေါ်တွင်သော ဒေါ်လှလှဆွေ [၁၀/ရမန(နိုင်)၀၀၈၆၄၂]၊ ဒေါ်ကေသီဆွေ [၁၀/ရမန(နိုင်)၀၀၅၇၂]၊ ဦးသိန်းသန်းထွန်း [၁၀/ရမန(နိုင်)၀၀၅၇၂] နှင့် ဦးသိန်းစောထွန်း [၁၀/ရမန(နိုင်)၀၀၅၇၂] တို့ အမည်ပေါက်သော နှစ်(၆၀) မြေငှားဂရုန်မြေအမျိုးအစား၊ အကျယ်အဝန်း (၄၀ပေx၆၀ပေ)ရှိ မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ နေအိမ်အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးနှင့်ပတ်သက်၍ အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း”

အထက်ရည်ညွှန်းလိပ်စာပါ မြေကွက်နှင့်ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ နေအိမ်အပါအဝင်အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်ကို အပိုင်ရောင်းချသူ ဒေါ်စန်းစန်းဌေး [၉/၀တန(နိုင်)၁၁၈၇၆၉] သည် မူလဂရုန်အမည်ပေါက် (၄)ဦးထံမှ အရပ်ကတိအရောင်းအဝယ်စာချုပ်အဆက်စပ်ဖြင့် တရားဝင်ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်လာပြီး ယနေ့တိုင် ၎င်းသာလျှင် ပိုင်ဆိုင်၍ ရောင်းချခွင့်ရှိကြောင်းနှင့် အရှုပ်အရှင်းကင်းကြောင်း၊ ထုတ်ဖော်ဝန်ခံကတိပြုလျက် ရောင်းချရန် ကမ်းလှမ်းလာသည့်အပေါ် ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဒေါ်စန်းစန်းဌေး [၁၂/ဒဂန(နိုင်) ၀၀၅၇၂] မှ အပိုင်ဝယ်ယူရန် အတွက် ရောင်းဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသအား စရန်ငွေအဖြစ်ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ရာ အရောင်းအဝယ်အား ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော မူရင်းစာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားများဖြင့် (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်အား ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်တိုင်အောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

Myat Thandar Moe အမည်ဖြင့် Facebook Account သုံးစွဲသူသိစေရန်
ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ မအိဇီထက်လင်း @ Yumi Ko (၈/မပန (နိုင်)၁၅၁၉၇၈)အား လူမှုကွန်ယက်စာမျက်နှာများတွင် ဂုဏ်သိက္ခာ ကျဆင်းစေရန်နှင့် အကျိုးစီးပွားထိခိုက်နစ်နာစေရန် ရည်ရွယ်၍ Myat Thandar Moeအမည်ဖြင့် ဖွင့်လှစ်ထားသည့် Facebook Account မှ မမှန်မကန်ရေးသားဖော်ပြချက် Post များ ဖော်ပြထားသည့်ကဲ့တို့ တွေ့မြင်နေရပါသည်။ ထိုကဲ့သို့ ပြုမူဆောင်ရွက်မှုများသည် တည်ဆဲ ဥပဒေ တစ်ရပ်ဖြစ်သည့် ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေကို ဖျိုးဖောက်နေခြင်းပင်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့်အဆိုပါ Myat Thandar Moeအမည်ဖြင့် Facebook Account သုံးစွဲနေသူအား အထက်ပါအပြုအမူများကို ရပ်တန့်၍ ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေအား လှည့်ရှင်ကြားပြန်လည်တောင်းပန်ရန်နှင့် လိုက်နာခြင်း မရှိပါက တရားဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာ အပ်ပါသည်။ ဦးမင်းကိုဦး (LL.B) အထက်တန်းကျောင်း (စဉ်- ၄၈၃၂) (၃၀.၁၁.၂၀၁၆) ဖုန်း-၀၉-၉၅၅၈၅၈၅၉

ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းကြောင်းကြေညာခြင်း
အထက်တန်းကျောင်း မြေပေတောင် ဒေါ်အေးသီရိမွန် နှင့် ဒေါ်ခင်နီလာဦးတို့၏ ၈-၆-၂၀၂၃ ရက်နေ့ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာ စာမျက်နှာ (၃၁) ကြော်ငြာပါ သန်လျင်မြို့နယ်၊ ထန်းပင်ကုန်းတောင်ကွက်၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၅)၊ ဧရိယာ (၂.၀၇၆)ဧကနှင့် ပတ်သက်ပြီး အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ၁၅-၆-၂၀၂၃ ရက်နေ့ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာ၌ ကန့်ကွက်ကြောင်းထည့်သွင်းကြေညာခဲ့ပါသည်။ ယခုအခါ ၎င်းအရောင်းအဝယ်ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်ပြီး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ ထည့်သွင်းအတွက် ၎င်းကန့်ကွက်ချက်အား ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းကြောင်းကြေညာအပ်ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၈)၊ ပိတောက်လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၄၆၄/၁)၊ ဦးတင်မောင်အမည်ပေါက် ပါမစ်မူရင်းပါ မြေအကျယ် ၆၀ (၂၀x၆၀)ရှိ မြေကွက်အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးကို ဒေါ်နီလာအောင် [၁၂/မမရ(နိုင်)၀၀၃၆၉၅] ရောင်းချခွင့်ရှိပါကြောင်း၊ အရှုပ်အရှင်းတစ်စုံတစ်ရာမရှိ ကင်းရှင်းပါကြောင်း၊ ပါမစ်မူရင်းနှင့် အဆင့်ဆင့်သော အရပ်ကတိစာချုပ်တို့သည် မှန်ကန်ပါကြောင်း ဝန်ခံပါသဖြင့် ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေမှ စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ရာ ဤကြော်ငြာစာပါ သည့်နေ့မှ (၁၄)ရက်အတွင်း စာချုပ်စာတမ်းများနှင့် စာရွက်စာတမ်းများနှင့် တကွ ဆက်သွယ်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ပြည့်သည့်တိုင် ကန့်ကွက်သူမရှိပါက ဤအရောင်းအဝယ်အား ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သန်လျင်မြို့နယ်၊ ဘုရားကုန်းကျေးရွာအုပ်စု၊ ဘုရားကုန်းမြို့ပြကွက်သစ်၊ ဘုရားကုန်းအဆင့်- ၁၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၅၁၆) ဟုခေါ်တွင်သည့် (အလျား ၄၀ ပေ x အနံ ၆၀ ပေ) အကျယ်ရှိ မြို့ရွာနှင့်အိမ်ဖွဲ့ပြီး ရေးဦးစီးဌာနမှ ဒေါ်တင်လှအမည်ဖြင့် ချထားပေးသည့် မြေကွက်နှင့် မြေကွက်အမှတ် (၁၅၁၇)ဟုခေါ်တွင်သည့် (အလျား ၄၀ ပေ x အနံ ၆၀ ပေ) အကျယ်ရှိ ဦးညိုအမည်ဖြင့် ချထားပေးသည့် မြေကွက်၏ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံး တို့အား ဆက်စပ်စာချုပ်စာတမ်းများဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားပြီး တရားဝင် ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း အဆိုပြုသူ ဦးမျိုးသက် (၁၁) ဦးတင်ထွန်း [၈/မခန(နိုင်) ၁၃၄၆၉၆] ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေ ဦးစောအောင် (၁၁) ဦးတင်အောင် [၁၂/သကတ(နိုင်)၀၀၇၆၉၆] က ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသအား ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ အဆိုပါမြေကွက်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး ပြီးရေးဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်မာသည့် တရားဝင်စာချုပ်စာတမ်းအထောက်အထား၊ စာရွက်စာတမ်း (မူရင်း)အပြည့်အစုံဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ (၇) ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်တို့ထံ ကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အထက်ပါမြေကွက် အရောင်းအဝယ်ကိစ္စအား ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

အထက်တန်းကျောင်း မြေပေတောင် ဒေါ်အေးသီရိမွန် နှင့် ဒေါ်ခင်နီလာဦးတို့၏ ၈-၆-၂၀၂၃ ရက်နေ့ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာ စာမျက်နှာ (၃၁) ကြော်ငြာပါ သန်လျင်မြို့နယ်၊ ထန်းပင်ကုန်းတောင်ကွက်၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၅)၊ ဧရိယာ (၂.၀၇၆)ဧကနှင့် ပတ်သက်ပြီး အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ၁၅-၆-၂၀၂၃ ရက်နေ့ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာ၌ ကန့်ကွက်ကြောင်းထည့်သွင်းကြေညာခဲ့ပါသည်။ ယခုအခါ ၎င်းအရောင်းအဝယ်ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်ပြီး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ ထည့်သွင်းအတွက် ၎င်းကန့်ကွက်ချက်အား ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းကြောင်းကြေညာအပ်ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သန်လျင်မြို့နယ်၊ ပဲခူးစုရပ်ကွက်၊ မဂ္ဂင်လမ်း၊ အကွက်အမှတ်(၁၇)၊ ပဲခူးစုမြောက်ကွက်၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၅၈)၊ မြေကွက်အမှတ် (၅၈) ဧရိယာ (၀.၀၆၄) ဧကအကျယ်ရှိ ဂရုန်အမှုအမှတ် DONO - 1 V/ 1961-1962 အရ မချစ်တင်နှင့် မောင်လှအောင် အမည်ပေါက် ဂရုန်မြေကွက်ဖြစ်ပြီး သန်လျင်မြို့နယ် စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံး၏ အရောင်းအဝယ်စာချုပ်အမှတ် (၈/၁၉၇၀)အရ ဦးဘရီနှင့် ဒေါ်ခင်ကြည်တို့က ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ခဲ့ပါသည်။ ဦးဘရီနှင့် ဒေါ်ခင်ကြည်တို့မှာ တရားဝင်အကြွင်းလတ်မယားများ တော်စပ်ကြပြီး သားသမီးအရင်းအချာအဖြစ် ဦးမောင်မောင်ခင် တစ်ဦးတည်းသာ မွေးဖွားခဲ့ပါသည်။ ဖခင်ဖြစ်သူ ဦးဘရီမှာ (၂၁-၃-၂၀၀၅) ခုနှစ်တွင်လည်းကောင်း၊ မိခင်ဖြစ်သူ ဒေါ်ခင်ကြည်မှာ (၁၃-၉-၂၀၁၆) ရက်နေ့တွင်လည်းကောင်း အသီးသီးကွယ်လွန်ခဲ့ကြပါသည်။ မိဘများကွယ်လွန်ပြီးနောက် တစ်ဦးတည်းသောသားဖြစ်သူ ကျွန်တော် ဦးမောင်မောင်ခင် (၁၁) ဦးဘရီ [၁၂/သလန(နိုင်)၀၀၆၃၆၀] မှ အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ကြောင်း မြက်ဟကြေညာစာချုပ်ချုပ်ဆိုမည်ဖြစ်၍ အဆိုပါမြေကွက်နှင့်ပတ်သက်ပြီး ပိုင်ရေးဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်မာသည့် တရားဝင်စာချုပ်စာတမ်း အထောက်အထား၊ စာရွက်စာတမ်း (မူရင်း) အပြည့်အစုံဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ (၁၄) ရက်အတွင်း ကျွန်တို့ထံ ကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အထက်ပါအမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ကြောင်း မြက်ဟကြေညာစာချုပ်အား ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

Table with 10 columns: No., Name, Address, etc. containing various land and business listings.

Table with 10 columns: No., Name, Address, etc. containing various land and business listings.

